
PROTOKÓ  NR XLII/05Ł

z XLII sesji RADY MIASTA GDA SKA,Ń

która odby a si  w dniu 29  wrze nia 2005 rokuł ę ś

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda skuń

ul. Wa y Jagiello skie 1ł ń

Pocz tek obrad godz. 9.00. ą

Na stan 34 radnych w sesji udzia  wzi o 31 radnych. ł ęł

Radni nieobecni na sesji: Dzik Piotr, Gorecki Jaros aw, Lisicki Maciej.ł

PUNKT 1

                 SPRAWY REGULAMINOWE

Przewodnicz cy Rady Miasta BOGDAN OLESZEKą  otworzy                     ił  

przewodniczy  obradom sesji Rady Miasta Gda ska. ł ń

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Wp yn  wniosek ł ął Prezydenta Miasta Gda ska o zdj cie ń ę z porz dku obradą  

projektów uchwa  w sprawie:ł

1) likwidacji  Internatu Zespo u Szkó  Zawodowych Nr  9  w Gda sku przy  ł ł ń
ul. D browszczaków 35   ą (druk nr 1623)   ppkt 28 w p.5

2) utworzenia  placówki  zapewniaj cej  opiek  i  wychowanie  uczniom  ą ę
w okresie pobierania nauki poza miejscem sta ego zamieszkania pod nazwł ą 
„Bursa”  z  siedzib  w  Gda sku  przy  ul.  D browszczaków  35ą ń ą
(druk nr 1624)    ppkt 29 w p.5

 Podpunkty 28 i 29 w p.5 zostaj  wykre lone.ą ś
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Wp yn  wniosek ł ął Prezydenta Miasta Gda ska o w czenie pod obrady projektuń łą  

uchwa y w sprawie zaci gni cia  po yczki  z  bud etu  pa stwa na  prefinansowanieł ą ę ż ż ń  

(druk nr 1628).

Wp yn  wniosek  ł ął Komisji  Rozwoju Przestrzennego o  w czenie pod obradyłą  

projektu uchwa y w sprawie pozbawienia ulicy Siedlickiej kategorii drogi gminnej  ł (druk 

nr 1629).

Wp yn y autopoprawki Prezydenta Miasta Gda ska do projektów uchwa :ł ęł ń ł

- druk nr 1611 – ppkt 1 w p.5

- druk nr 1602 – ppkt 9 w p.5

radny RYSZARD OLSZEWSKI

Chcia bym si  zwróci  do wnioskodawcy, konkretnie do pana Prezydenta. Analizuj cł ę ć ą  

druk poprzedni dotycz cy, na skróty powiem „gara y” tj.1472 z autopoprawk , proszą ż ą ę 

pana Prezydenta, je li  to  jest mo liwe, o zdj cie z dzisiejszych obrad, bo czytaj cś ż ę ą  

uzasadnienie „uwzgl dniaj c  wnioski  i  uwagi  zg oszone przez radnych”  –  one nieę ą ł  

zosta y uwzgl dnione w tej  propozycji.  Czy ja musz  od pocz tku analogicznie doł ę ę ą  

poprzedniej sesji pokazywa  punkt po punkcie b dnych i przemyconych zapisów, któreć łę  

dzia aj  na niekorzy  miasta a zarazem tworz  tzw. figuranctwo na inwalid . Proszł ą ść ą ę ę 

pana  Prezydenta  o  decyzj ,  je li  pan  uzna,  e  pan  zostawia,  ja  przyst puj  odę ś ż ę ę  

pocz tku do analizowania tej uchwa y.ą ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Przyst pujemy do g osowania. ę ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za w czeniem pod obrady druku nr 1628?ń łą

za -  14

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    6

Druk nie zosta  w czony pod obrady w dniu dzisiejszym.ł łą
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Kto z Pa  i Panów Radnych jest za w czeniem pod obrady druku nr 1629?ń łą

za -  18

przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    4

Ten druk zosta  w czony pod dzisiejsze obrady jako punkt 9A.ł łą

TERESA BLACHARSKA – Dyrektor Wydzia u Finansowegoł

Prosz  Pa stwa. ę ń

W sprawie projektu uchwa y o zaci gni ciu po yczki na prefinansowanie projektówł ą ę ż  

unijnych, to jest bardzo wa ny projekt uchwa y. On dotyczy co prawda zaci gni ciaż ł ą ę  

po yczki w latach 2006-2007, niemniej pan Prezydent musi z o y  teraz w Bankuż ł ż ć  

Gospodarstwa Krajowego wnioski o zaci gni cie kredytu. Nie maj c Pa stwa zgody,ą ę ą ń  

glejtu na zaci gni cie tej po yczki, nie mo e z o y  tych wniosków. W bud ecie miastaą ę ż ż ł ż ć ż  

nie mamy rodków na wy o enie z w asnej kasy rodków dopóki one zwróc       zś ł ż ł ś ą  

funduszy strukturalnych. Dlatego Pa stwa bardzo prosz  o przeg osowanie jeszcze razń ę ł  

tego wniosku.

radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. ą

Szkoda, e pani Dyrektor powiedzia a to teraz a nie wcze niej bo wyra nie Radaż ł ś ź  

jeszcze si  nie obudzi a. Ja przypominam, e wybory dotyczy y czego innego a myę ł ż ł  

mamy swoje zadania. Jest absurdem to co przed chwil  si  sta o. Nie rozumiem osób,ą ę ł  

które si  wstrzyma y od g osu ale mamy swoje procedury, dlatego w tej chwili mogę ł ł ę 

prosi  eby Prezydent ponownie zg osi  ten wniosek i wnioskuj  o zebranie Konwentuć ż ł ł ę  

Seniorów dlatego e to jest absurd to co przed chwil  si  sta o. Ja prosz  czuwa  nadż ą ę ł ę ć  

tym co si  dzieje na sesji, bo jest nas bardzo ma o. Aby ten wniosek przeszed  by oę ł ł ł  

potrzebne  18  g osów  fizycznie  „za”.  Nie  rozumiem  z  jakiego  powodu  6  osóbł  

wstrzyma o si  od g osu. By  mo e nie znaj  tej  uchwa y, dlatego szkoda e nieł ę ł ć ż ą ł ż  

zosta a przybli ona przed. Aby nie przed u a  procedury to je li pan Prezydent takił ż ł ż ć ś  

wniosek z o y ponownie to ja zg aszam wniosek formalny o og oszenie przerwy           ił ż ł ł  

zebranie Konwentu Seniorów.
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Musi wp yn  wniosek o zmian  porz dku i bardzo prosz  eby taki wniosek wp yn .ł ąć ę ą ę ż ł ął

Musi Konwent najpierw si  zebra  oczywi cie ale to mo emy w trakcie porz dku obradę ć ś ż ą  

zrobi . Porz dek obrad nie zosta  przeg osowany. ć ą ł ł

radny TADEUSZ M KALĘ

Szanowna Rado,  prosz  si  nie  denerwowa .  Wniosek jest  przygotowywany i  jakę ę ć  

b dzie przygotowany zostanie zg oszony Radzie.  Proponuj  aby dalej  procedowaę ł ę ć 

zgodnie z naszym Statutem.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

G osujemy porz dek obrad. ł ą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za takim porz dkiem obrad ?ń ą

za -  22

przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    4

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p r z y j   ał ę ł

PORZ DEK OBRAD: Ą

1. Sprawy regulaminowe
- otwarcie sesji,

          - zatwierdzenie porz dku obradą

2. Komunikaty:
- Prezydium i Komisji Rady Miasta 
- Prezydenta Miasta

3. O wiadczenia Klubów Radnych.ś

4. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.

5. Uchwa y w sprawie :ł

1) zmiany uchwa y w sprawie uchwalenia bud etu miasta Gda ska na rokł ż ń  
2005   (druk nr 1611+autopoprawka)
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2) okre lenia  formy,  wysoko ci  i  trybu  przyznania  pomocy  dla  Pa stwaś ś ń  
Martysiewiczów repatriantów z Kazachstanu zaproszonych na pobyt sta ył  
do Gda ska ń  (druk nr 1589)

       
3) udzielenia  pe nomocnictwa  radcom  prawnym  Biura  Rozwoju  Gda skał ń  

(druk nr 1620) 

4) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Siedlce 
–  Kolonia  Wy yny  w  mie cie  Gda sku  ż ś ń
(druk nr 1600)

5) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
Barniewice  na  pó noc  od  ulicy  Meteorytowej  w  mie cie  Gda sku  ł ś ń
(druk nr 1619)

6) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Piecki – 
Migowo rejon ulicy My liwskiej w mie cie Gda sku   ś ś ń (druk nr 1621)

7) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
Kie pinek Wschód rejon ulicy tzw. Nowej My liwskiej i Potoku Siedlickiego wł ś  
mie cie Gda sku   ś ń (druk nr 1622)

8) o  przyst pieniu  do  sporz dzenia  miejscowego planu  zagospodarowaniaą ą  
przestrzennego Wyspy Spichrzów rejon ulicy Chmielnej i ulicy Pszennej  w 
mie cie Gda sku     ś ń (druk nr 1601)

9) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
Miejskiego  Ogrodu  Zoologicznego  „Wybrze a”  w  mie cie  Gda sku  ż ś ń
(druk nr 1602+autopoprawka)

10) pozbawienia  ulicy  Siedlickiej  kategorii  drogi  gminnej  
(druk nr 1629)

11) nadania nowej nazwy ulicy    (druk nr 1604)

12) nadania nowej nazwy ulicy    (druk nr 1605)

13) udzielenia  dotacji  celowej  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  
i  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków 
(druk nr 1626) 

14) zmiany  uchwa y  Nr  XLI/1376/05  RMG  z  dnia  25  sierpnia  2005  r.  ł
w  sprawie  zatwierdzenia  zakresu  rzeczowego  i  róde  finansowaniaź ł  
przedsi wzi cia  inwestycyjnego  o  nazwie  „Modernizacja  gospodarkię ę  
odpadami  komunalnymi  w  Gda sku”  oraz  udzielenia  upowa nienia  doń ż  
podpisania  wniosku  o  jego  dofinansowanie  z  Funduszu  Spójno ci  ś
(druk nr 1617)

5



15) opinii  dotycz cej  wydania  zezwolenia  na  realizacj  planowanegoą ę  
przedsi wzi cia  „Modernizacja  gospodarki  odpadami  komunalnymi  ę ę
w Gda sku” na terenie Zak adu Utylizacyjnego w Gda sku – Szadó kach, zń ł ń ł  
uwagi  na  mo liwe  oddzia ywanie  na  obszary  Natura  2000  ż ł
(druk nr 1627)

 
16) wyra enia intencji wniesienia aportem do spó ki Pomorska Specjalna Strefaż ł  

Ekonomiczna  sp.  z  o.o.  nieruchomo ci  gruntowych  oraz  wk aduś ł  
pieni nego  i  obj cia  udzia ów w podwy szonym kapitale  zak adowymęż ę ł ż ł  
Spó ki     ł (druk nr 1618)

17) wyra enia  woli  obj cia  przez  Gmin  Miasta  Gda ska  udzia ów  ż ę ę ń ł
w  podwy szonym  kapitale  zak adowym  Gda skiego  Przedsi biorstważ ł ń ę  
Energetyki Cieplnej Spó ki z Ograniczon  odpowiedzialno ci  z siedzib  wł ą ś ą ą  
Gda sku    ń (druk nr 1597)

18) wyra enia woli  obj cia udzia ów w podwy szonym kapitale zak adowymż ę ł ż ł  
jednoosobowej  spó ki  Gminy  Miasta  Gda ska  dzia aj cej  pod  firmł ń ł ą ą 
Towarzystwo Budownictwa Spo ecznego „Mot awa” Spó ka z ograniczonł ł ł ą 
odpowiedzialno ci  z siedzib  w Gda sku   ś ą ą ń (druk nr 1598)

19) wyra enia woli  obj cia udzia ów w podwy szonym kapitale zak adowymż ę ł ż ł  
jednoosobowej  spó ki  Gminy  Miasta  Gda ska  dzia aj cej  pod  firmł ń ł ą ą 
Gda skie Towarzystwo Budownictwa Spo ecznego Spó ka z ograniczonń ł ł ą 
odpowiedzialno ci  z siedzib  w Gda sku    ś ą ą ń (druk nr 1609)

20) zasad gospodarowania gara ami i pobierania op at ż ł
      (druk nr 1472 + autopoprawka)

21) zawarcia  Porozumienia  Mi dzygminnego  pomi dzy  Miastem  Gda sk  ę ę ń
i  Gmin  Kolbudy  w  sprawie  przyjmowania  odpadów  komunalnych  ą
z terenu Gminy Kolbudy na gda skie sk adowisko odpadów w Gda sku -ń ł ń  
Szadó kach   ł (druk nr 1603)

22) zatwierdzenia  tre ci  Aneksu  do  Porozumienia  mi dzygminnego  z  dniaś ę  
31 grudnia 1998 roku na przyjmowanie do oczyszczania cieków z terenuś  
Gminy Miasta Sopot  do Gminy Miasta Gda ska w ramach istniej cychń ą  
po cze  sieci kanalizacyjnej zawartego pomi dzy Gmin  Miasta Gda ska iłą ń ę ą ń  
Gmin  Miasta Sopotu    ą (druk nr 1606)

23) upowa nienia Pani Marii Chudziak Zast pcy Dyrektora Miejskiego O rodkaż ę ś  
Pomocy  Spo ecznej  w  Gda sku  do  wydawania  decyzji  ł ń
(druk nr 1599)

24) utworzenia  jednostki  organizacyjnej  Miasta  Gda ska  –  Domu  Pomocyń  
Spo ecznej „Ostoja” w Gda sku, przy ul. Ho ej 4   ł ń ż (druk nr 1607)
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25) zmieniaj ca uchwa  Nr XXVI/831/04 Rady Miasta Gda ska z dnia 08 lipcaą łę ń  
2004 roku  w sprawie „Gminnego Programu Do ywiania Dzieci w Szko achż ł  
Podstawowych  i Gimnazjalnych na lata 2004 – 2005” zmienion  uchwaą łą 
Nr  XXXIV/1047/05 Rady Miasta Gda ska z dnia 13 stycznia 2005 rokuń  
(druk nr 1612) 

26)  zmieniaj ca uchwa  w sprawie przyj cia programów szczegó owych podą łę ę ł  
nazw  „Programy  Promocji  Zdrowia  i  Przeciwdzia ania  Wybranymą ł  
Chorobom Spo ecznym” wraz ze rodkami finansowymi przeznaczonymi nał ś  
realizacj  poszczególnych  programów  zawartych  w  ramachę  „Programu 
Przeciwdzia ania Wybranym Chorobom Spo ecznym w Gda sku na latał ł ń  
2004 – 2006”    (druk nr 1613)

27) zmiany  siedziby  Poradni  Psychologiczno  –  Pedagogicznej  Nr  6  
w Gda sku z dotychczasowej siedziby przy ul. Ogarnej 56 do pomieszczeń ń 
przy ul. Lenartowicza 21 w Gda sku   ń (druk nr 1616)

28) nadania  imienia  „Eugeniusza  Kwiatkowskiego”  Zespo owi  Szkół ł 
Ogólnokszta c cych i Zawodowych Nr 1 w Gda sku przy ul. Krasickiego 10ł ą ń  
w Gda sku     ń (druk nr 1615)

29) zmieniaj ca uchwa  w sprawie utworzenia placówki zapewniaj cej opiek  ią łę ą ę  
wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki poza miejscem sta egoł  
zamieszkania pod nazw  „Bursa Gda ska” z siedzib  w Gda sku przy ul.ą ń ą ń  
Podwale Staromiejskie 51/52 

      (druk nr 1625)
      

6. Wnioski, o wiadczenia osobiste.ś
7. Zako czenie obrad.ń

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Og aszam przerw . Wp yn  wniosek. Zwo uj  Konwent Seniorów.ł ę ł ął ł ę

Po przerwie

Wp yn  wniosek radnej Moniki Tomaszewskiej o zmian  porz dku obrad  (za cznikł ął ę ą łą  

nr  1 do  niniejszego  protoko u).   Poprosz  wnioskodawc  o  krótkie  uzasadnienieł ę ę  

dlaczego zmiana porz dku.ą

radna MONIKA TOMASZEWSKA

Szanowni Pa stwo Radni, szczególnie ci radni, którzy dyskutuj  teraz. Przepraszamń ą  

bardzo ale druk jest bardzo wa ny. Pa stwo mieli  okazje wys ucha  uzasadnieniaż ń ł ć  

wyg oszonego przez pani  Dyrektor Blacharsk  ale ja jeszcze raz powtórz . Chodzi oł ą ą ę  
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zaci gni cie kredytu przez Prezydenta Miasta Gda ska,   który  to  kredyt  umo liwią ę ń ż  

wspó finansowanie projektów unijnych. Bardzo Pa stwa prosz  o w czenie tego drukuł ń ę łą  

do porz dku obrad i nast pnie pozytywn  opini  do tego  druku. Dzi kuj  za uwag . ą ę ą ę ż ę ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Przypomn  druk  1628,  Konwent  pozytywnie  przychyli  si  do  wniosku.  B dziemyę ł ę ę  

g osowa . Kto z Pa  i Panów Radnych jest za zmian  porz dku obrad i w czeniemł ć ń ą ą łą  

druku 1628?

za -  23

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

Druk zosta  w czony do porz dku obrad. B dzie to punkt 1A.ł łą ą ę

PUNKT 2

KOMUNIKATY

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Serdecznie zapraszamy w imieniu ca ego Prezydium, zapraszamy Pa stwa do udzia uł ń ł  

w  Dniu  Otwartym Rady  Miasta  Gda ska.  B dzie  to  mia o  miejsce  w  sobot  01ń ę ł ę  

pa dziernika w Ratuszu tutaj mi dzy 9,oo a 14,oo. W ubieg ym roku sporo osób tu siź ę ł ę 

przewin o.  Mo na  porozmawia  z  mieszka cami,  swoimi  wyborcami  ale  równieęł ż ć ń ż 

pomóc bo trzeba b dzie oprowadza  te grupy.ę ć

Zach cam do pomocy, ju  niektórzy radni bardzo du o tu pomagaj  w przygotowaniuę ż ż ą  

tego  dnia.  Dzi kuj  pani  Meyer,  która  ca a  wystaw  przygotowuje  na  tematę ę ł ę  

Honorowego Obywatela Miasta Gda ska.ń

W  dniu  dzisiejszym  ze  wzgl du  na  krótki  porz dek  obrad  w  przerwie  nie  b dę ą ę ą 

serwowane obiady. 

Chcia em pogratulowa  panu radnemu Rybickiemu ale go nie ma wi c nie wypada.ł ć ę  

Mo e b dzie moment jak si  zjawi pogratulujemy mu. Ten punkt zostawiam.ż ę ę

To s  wszystkie komunikaty je li chodzi o Prezydium Rady.ą ś

Czy Prezydent ma komunikaty? Nie ma komunikatów.
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radna MONIKA TOMASZEWSKA

Szanowni Pa stwo.ń

W imieniu Komisji Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia chcia abym poinformował ł ć 

wszystkich cz onków o nadzwyczajnym posiedzeniu komisji dzisiaj o godzinie 13,3o.ł

Sala do uzgodnienia.

PUNKT  3

O WIADCZENIA KLUBÓW RADNYCHŚ

radny ALEKSANDER UBRYS – Przewodnicz cy Klubu Radnych SLDŻ ą

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. Po zako czeniu jednej kampanii a przed drug ,ą ń ą  

pozwalamy sobie zwróci  uwag  na ycie codzienne w Gda sku, z jego problemami,ć ę ż ń  

bo poza wyborami mieszka cy borykaj  si  z wieloma sprawami i my musimy na tenń ą ę  

temat mówi  ale nie tylko mówi , stara  si  ludziom pomaga . Zwracamy tak e uwagć ć ć ę ć ż ę 

i  pro b  kierujemy do Stra y Miejskiej eby skutecznie dzia a a, jak zwykle zresztś ę ż ż ł ł ą 

ostatnio karz c tych, którzy w odpowiednim czasie 30 dni nie zdejm  swoich plakatówą ą  

wyborczych z miejsc publicznych. 

Panie Prezydencie, zwracam si  do pana g ównie, poniewa  w ostatnim okresie przyę ł ż  

prowadzeniu  tzw.  szeroko  poj tej  akcji  urynkowienia,  która  prowadzi  pan  i  panaę  

urz dnicy,  nast puje  wiele  spraw,  które  niepokoj  radnych.  Wczoraj  otrzyma emę ę ą ł  

kilkana cie telefonów od szefów, w a cicieli ma ych i rednich przedsi biorstw           wś ł ś ł ś ę  

Gda sku, którzy otrzymali nowe czynsze z zapowiedzi  podwy ek od 01.01.2006r.ń ą ż

Dla wielu z nich jest to dramat, nie wiem czy do Pa stwa te  takie telefony, u mnie siń ż ę 

wczoraj urywa y, mo e dlatego e mam wi kszy kontakt z lud mi, którzy prowadzł ż ż ę ź ą 

bezpo redni  dzia alno  gospodarcz . Je eli czynsz wzrasta w lokalu 100m z 1700ś ą ł ść ą ż  

na 2700 to jest to naprawd  drastyczny wzrost. To jest tylko przyk ad. To jest pierwszaę ł  

sprawa. My my t  uchwa  podj li mo na powiedzie  w styczniu. Zwracam uwag , eś ą łę ę ż ć ę ż  

w kolejnych miesi cach musimy zwróci  szczególn  uwag  na t  spraw .ą ć ą ę ą ę

Kolejna sprawa zwi zana z handlem i us ugami w Gda sku. To s  handlowcy spodą ł ń ą  

cmentarza. Oni  tu  dzisiaj  przyjd  o  13,oo nie na sesj  ale  do mnie na spotkanieą ę  

poniewa  wielokrotnie si  zamawiali.  Jest  to  oko o 70 kilku osób,  którzy maj  odż ę ł ą  
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Prezydenta Miasta zapewnienie handlu do ko ca roku, natomiast od Zarz du Dróg     iń ą  

Zieleni zako czenie dzia alno ci do ko ca wrze nia. Oczywi cie nie wprost, to nie jestń ł ś ń ś ś  

jednoznaczne. Tu jest umowa a tu jest jak gdyby przyrzeczenie funkcjonowania. Nie 

mniej znowu zahaczamy o pewn  spraw , która budzi niepokoje spo eczne.ą ę ł

Jeszcze jeden przyk ad. Urynkawiamy równie  tych, którzy maj  na okre lony czasł ż ą ś  

zawart  umow  najmu. Daj  drastyczny przyk ad ksi garni z Wrzeszcza z 40-letnią ę ę ł ę ą 

tradycj , której grozi zamkni cie i apeluj  w tym miejscu eby stosowa , to si  zdarza ią ę ę ż ć ę  

za  to  dzi kuj ,  przetargi  ograniczone  w  takich  miejscach  gdzie  grozi  zupe nieę ę ł  

wyludnienie z tych bran , które s  niezmiernie potrzebne spo ecze stwu.                Nież ą ł ń  

wyobra am sobie Wrzeszcza bez ksi garni na ulicy Grunwaldzkiej.ż ę

Panie Prezydencie ja rozumiem urynkowienie, natomiast moment w jakim to robimy w 

takim szerokim zakresie nie jest najlepszy a to dlatego, e nie mamy jeszcze takichż  

wyników  gospodarczych,  nie  ma  takiej  ekspansji,  nie  ma  tylu  inwestycji,  chociaż 

bezrobocie nieco spada w Gda sku, nie jest to taki moment, eby stosowa  naszymń ż ć  

zdaniem, zdaniem naszego Klubu, tak szeroko poj t  akcj  urynkawiania i  dlategoę ą ę  

prosimy o rozwa ne podej cie, mimo e ju  pewna machina ruszy a, prosimy bardzoż ś ż ż ł  

aby jeszcze raz przyjrze  si  tym sprawom.ć ę

I  jeszcze dwie kolejne sprawy,  które  chc  zaawizowa . Organizacje pozarz dowe,ę ć ą  

remonty obiektów. Otó  w dzisiejszej poprawce do bud etu s  rodki skierowane naż ż ą ś  

remont  siedziby  dobrego  Stowarzyszenia  Starej  Oliwy.  To  dobry  przyk ad.  My  toł  

popieramy ale jest to pewien precedens, który sk ania do my lenia o tym w taki sposób,ł ś  

e  je eli  jest  dobre  stowarzyszenie,  dobra  fundacja,  trzeba pomaga  im tak e wż ż ć ż  

remontach obiektów, szczególnie je eli s  to obiekty zabytkowe. Ja tu zwracam uwagż ą ę 

na spraw  Wybrze aka, któr  specjalnie wszyscy powinni my si  zaj  i uwa am, eę ż ą ś ę ąć ż ż  

Wybrze ak, który dosta  pewn  propozycj  par  miesi cy temu czy rok na remont wż ł ą ę ę ę  

wysoko ci  mln  z  swojej  siedziby,  no  to  jest  jakie  nieporozumienie.  Jest  toś ł ś  

Stowarzyszenie M odych Artystów,  ale to  jest  dobra droga      i  my l ,  e  t dył ś ę ż ę  

powinni my pój .ś ść

I  jeszcze jedna sprawa. Odbywamy jako Komisja Samorz du i  adu Publicznego aą Ł  

mówi  to jako jej Przewodnicz cy, spotkania na temat bezpiecze stwa w dzielnicach.ę ą ń  

To s  dobre spotkania, jest wiele dobrych przyk adów i przy tej okazji jawi si  sprawaą ł ę  

profilaktyki. 

Prosz  Pa stwa i zwracam si  do pana Prezydenta, wietlice funkcjonuj  dla klas I doę ń ę ś ą  

III. Jest to zgodnie z ustaw . Otó  uwa am, e jako Rada i jako Prezydent powinni myą ż ż ż ś  
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zrobi  wszystko,  eby  zapewni  dzieciom wietlic  nie  tylko  do  trzeciej  klasy  aleć ż ć ś ę  

maksymalnie do klasy szóstej, do szko y podstawowej i to do godziny 16,oo lub 17,ooł  

dopóki rodzice nie wróc  z pracy. To by by wa ny przyczynek do tego by dzieci nieą ł ż  

wa sa y  si  po  ulicach,  bo  jest  to  jeden  z  wa niejszych  elementów  budowyłę ł ę ż  

spo ecze stwa bezpiecznego w Gda sku.ł ń ń

PAWE  ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda skaŁ ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Jedno tylko wyja nienie. W mie cie s  jakby dwie kategorie dzier aw gruntu: w pasieś ś ą ż  

drogowym i  poza pasem drogowym. To co jest poza pasem drogowym generalnie 

wybór dzier awcy odbywa si  generalnie, chocia  si  temu bardzo mocno przygl dam,ż ę ż ę ą  

generalnie w drodze konkurencyjnej czyli  e  kto da wi cej za stawk  dzier awn .ż ę ę ż ą  

Chyba  zgodzimy  si  na  tej  sali,  e  nie  ma  innej  metody,  która  jest  najbardzieję ż  

przezroczysta, uczciwa, nie podejrzana jak wybór na zasadzie kto da wi cej za stawkę ę 

za  m2  dzier awy  gruntu.  Wszystkie  inne  konkursy  s  obci one  w tpliwo ci ,  aż ą ąż ą ś ą  

dlaczego ten a nie tamten i rodz  si  ró ne podejrzenia. Je eli chodzi o pasy drogoweą ę ż ż  

to sytuacja jest najtrudniejsza bo tutaj obowi zuje decyzja administracyjna. Ja poleci emą ł  

Wydzia owi  Gospodarki  Komunalnej,  Wydzia owi  Skarbu,  Wydzia owi  Politykił ł ł  

Gospodarczej  i  Zarz dowi  Dróg  i  Zieleni  czyli  takiej  interdyscyplinarnej  grupie  byą  

przedstawi a mi pomys  na konkurencyjny sposób wy aniania dzier awców, bowiemł ł ł ż  

obowi zuj cy system, wydaje mnie si ,  jest nie najlepszy najdelikatniej mówi c i  teą ą ę ą  

prace trwaj . Okazuje si , e nie jest to taki prosty temat i atwy. W innych miastach teą ę ż ł ż 

sobie z nim do ko ca nie poradzono          i w zwi zku z tym chc  wyra nie powiedzie ,ń ą ę ź ć  

e  dopóty  dopóki  nie  powstanie  ca o ciowy  projekt,  zgodny  oczywi cie  zż ł ś ś  

obowi zuj cym  prawem  i  ja  go  nie  przedstawi  do  konsultacji  Komisji  Politykią ą ę  

Gospodarczej czy ka dej innej komisji, która b dzie mia a na to ochot  i czas, to jaż ę ł ę  

oczywi cie takiego zarz dzenia nie podpisz , czyli do czasu uregulowania tej kwestii naś ą ę  

nowo, po prostu b dziemy przed u ali te umowy, o których pan Przewodnicz cy mówi ,ę ł ż ą ł  

a wi c tym paniom          z cmentarza, przy cmentarzu Srebrzysko i tak d ugo jak to nieę ł  

uregulujemy. Je eli zostan  znalezione rozwi zania zgodne z prawem ale które mogż ą ą ą 

w  jaki  sposób,  nazwijmy  zbyt  radykalnie,  surowo,  szybko  ama  dotychczasoweś ł ć  

przyzwyczajenia, nie najlepsze wed ug mnie przyzwyczajenia, oczywi cie wprowadzimył ś  

okresy przej ciowe czyli e w okresie przej ciowym b d  obowi zywa y te regu y po toś ż ś ę ą ą ł ł  
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eby vacatio legis czyli czas mi dzy podpisaniem zarz dzenia a wej ciem jego w ycież ę ą ś ż  

by  odpowiednio d ugi, co najmniej 12 miesi cy, eby si  wszyscy przyzwyczaili. ł ł ę ż ę

Pa stwu mówi  o tej filozofii post powania i j  b d  stosowa , natomiast chcia bym razń ę ę ą ę ę ł ł  

jeszcze powiedzie , e powód nie jest urynkowienie, powód jest jeden – uczciwe doć ż  

bólu zasady wy aniania dzier awców dlatego, e mam wiele sygna ów, o tym ju  nał ż ż ł ż  

sesji  nie jeden radny mówi ,  patrz  si  tu  na radnego Kami skiego m.in.  zwracał ę ę ń ł 

uwag . Rzeczywi cie, to mo e budzi  w tpliwo ci ten ca y sposób wy aniania            wę ś ż ć ą ś ł ł  

drodze konkursów gdzie kryteria s , najdelikatniej mówi c, do  niedookre lone. Wą ą ść ś  

zwi zku z tym rynek wymy li  jedn  metod .  Jak Pa stwo wiedz  w biznesie liczy sią ś ł ą ę ń ą ę 

lokalizacja,  lokalizacja  i  raz  jeszcze  lokalizacja.  Im  lepsza  lokalizacja,  tym  stawki 

dzier awne czy te  stawki czynszu za lokale musz  by  bardzo wysokie. Im gorszaż ż ą ć  

lokalizacja,  tym  s  ni sze.  Takie  s  regu y  na  ca ym  wiecie,  tak  by oą ż ą ł ł ś ł  

w redniowieczu, w staro ytno ci, tak jest dzisiaj i nie ma powodu eby w Gda skuś ż ś ż ń  

by o inaczej ni  wsz dzie ale b dziemy stosowa  zasady ochronne. ł ż ę ę ć

Ostatnie  s owo.  Prosz  Pa stwa  w  przypadku  czynszów za  lokale  u ytkowe teł ę ń ż ż 

przypomn  wprowadzili my  okresy  ochronne  co  najmniej  12-to,  15-to  miesi czneę ś ę  

prawie pe nego urynkowienia, natomiast ten wzrost czynszów musi by . Przypomnijmył ć  

sobie i tym, którzy do nas dzwoni , my te  musimy mówi  prawd  ludziom nawet jaką ż ć ę  

ich to boli, a mianowicie te czynsze by y zamro one przez ostatnie 5 lat czyli de facto wł ż  

pewnym kokonie te osoby prowadzi y biznes. Gdyby chcia y wynaj  lokal na tej samejł ł ąć  

ulicy od prywatnego musieliby p aci  dwa razy wi cej albo i trzy razy wi cej. Musimył ć ę ę  

wiedzie , e wszystkich w mie cie nie mo emy dopie ci , nie mo emy dotowa , boć ż ś ż ś ć ż ć  

musimy znale  pieni dze chocia by na zaj cia pozalekcyjne do 16 czy 17 godziny. Toźć ą ż ę  

wszystko kosztuje. Musimy ca y czas wiedzie , e jak mówimy o wydatkach to musimył ć ż  

od razu patrze  na dochody. Tyle tytu em wyja nienia. Ja podzielam niepokoje panać ł ś  

radnego ubrysa ale nie ma tutaj prostego rozwi zania. Wszystkich nie zadowolimy. WŻ ą  

tej  pierwszej  sprawie  chc  powiedzie  wyra nie,  e  komisje  b d  mog y  toę ć ź ż ę ą ł  

Zarz dzenie Prezydenta zaopiniowa  chocia  ja nie musz  zaopiniowa  ale uwa am,ą ć ż ę ć ż  

e sprawa jest spo ecznie wa na  i chc  przed podpisaniem zna  opinie komisji. Ja nież ł ż ę ć  

musz  z ni  si  do ko ca zgadza , to mówi  szczerze, ale chc  j  zna  po to eby cieę ą ę ń ć ę ę ą ć ż ś  

Pa stwo  te  byli  przynajmniej  powiadomieni  o  motywacjach.  Tutaj  nie  b dzień ż ę  

wylewania dziecka z k piel . B dzie to wszystko ewolucyjnie. Chc  o tym zapewni .ą ą ę ę ć  

Dzi kuj  bardzo.ę ę

12



radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa,  ja  wiem,  e  zg aszaj  si  osoby.  Bardzo  krótko  bo  dzisiaj  nieę ń ż ł ą ę  

b dziemy debaty na ten temat przeprowadza . Ja chc  Pa stwu powiedzie , nie wiemę ć ę ń ć  

czy  pan  Prezydent  Szpak  jest  w  stanie  ju  okre li  ale  taka  debata  jestż ś ć  

przygotowywana przez pana Prezydenta Szpaka na temat  handlu.  B dzie to  w IIę  

po owie pa dziernika. Prosili my pana Prezydenta, eby wcze niej radni dostali jakieł ź ś ż ś ś 

materia y zwi zane z t  debat , równie  my l , e te sprawy, które pan porusza  i panł ą ą ą ż ś ę ż ł  

Prezydent b d  tematem tej debaty.ę ą

radna MONIKA TOMASZEWSKA

Szanowni  Pa stwo.  Nawi zuj c  do  wypowiedzi  pana  Prezydenta  i  równie  panań ą ą ż  

Przewodnicz cego,  nowe zasady jak ka da nowo  wzbudza pewien niepokój  aleą ż ść  

s dz , e rol  radnych jest równie  i to aby te zasady umie  w sposób przyst pnyą ę ż ą ż ć ę  

wyt umaczy ,  równie  relacje,  które  towarzyszy y  tym zmianom.  Zmiany  nie  tylkoł ć ż ł  

dotykaj  podmiotów gospodarczych ale równie  podmiotów chocia by s u by zdrowia ią ż ż ł ż  

tutaj zasady s  ustalone czytelnie, jasno dla wszystkich takie same, i to jest walor teją  

uchwa y. Nie chc  ju  zag bia  si  w meandry i szczegó y tej uchwa y ale prawda jestł ę ż łę ć ę ł ł  

równie  i taka, e wiele zale y od naszej postawy i merytorycznych komisji, do którychż ż ż  

b d  trafia y wnioski do zaopiniowania zasad najmu,                   od spokojnegoę ą ł  

procedowania tej uchwa y. ł

radna BARBARA MEYER

Gratuluj  kole ance radnej takiego optymizmu. Panie Prezydencie jedna rzecz, noweę ż  

uchwa y dotycz ce lokali u ytkowych spowodowa y to, e w mie cie coraz wi cej stoił ą ż ł ż ś ę  

pustych  lokali  u ytkowych,  coraz  wi cej  ludzi  pozostaje  bez  pracy.  Prosz  toż ę ę  

oszacowa , wyliczy  i zobaczy  co si  naprawd  miastu bardziej op aca przy tej niskiejć ć ć ę ę ł  

chwilowo kondycji handlu w mie cie.  Dzi kuj .ś ę ę

radny TADEUSZ GLEINERT

Panie Przewodnicz cy, ja w ramach sprostowania chcia bym odnie  si  do cz cią ł ść ę ęś  

wypowiedzi  pana  Przewodnicz cego  ubrysa  a  dotyczy  ona  Wybrze aka.  Czą Ż ż ęść 

radnych pewnie te  rozmawia a z przedstawicielami tego Klubu. Otó  je li chodzi       oż ł ż ś  

lokal przy ulicy Ogarnej, oni sami wyst pili o ten lokal deklaruj c, e maj  rodki naą ą ż ą ś  
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remont tych pomieszcze  i w zwi zku z tym spotkali si  z Przewodnicz cym Komisjiń ą ę ą  

Kultury czyli ze mn  i ja namawia em Prezydenta, eby ten lokal, o który starali sią ł ż ę 

jeszcze inni,  otrzyma  Wybrze ak. Wybrze ak otrzyma , tylko niestety nie  za atwilił ż ż ł ł  

rodków finansowych na remont i ja ju  wi cej z nimi nie b d  rozmawia , poniewaś ż ę ę ę ł ż 

oni potem nieuczciwie informowali zarówno radnych jak i pras  i inne media,            eę ż  

miasto ich lekcewa y a je eli  da lokal to taki  gdzie trzeba mie  milion z otych naż ż ć ł  

remont. To tylko w kwestii wyja nienia. Dzi kuj .ś ę ę

radna ZOFIA GOSZ

Chc  tylko powiedzie  odno nie  wietlic  o  przed u onym dzia aniu.  Ja  sk ada amę ć ś ś ł ż ł ł ł  

w ubieg ym roku interpelacj  w tej  sprawie i  jak dobrze pami tam 64 wietlice sł ę ę ś ą 

czynne od 8,oo do 19,oo – mam odpowied , wi c czy s  czynne, czy pieni dze za toź ę ą ą  

wyp acamy? A poza tym o ile dobrze pami tam w bud ecie na ten rok jest 13 mln z  nał ę ż ł  

prowadzenie wietlic szkolnych, na same p ace w pozycji wynagrodzenia, wi c jest taś ł ę  

kwota du a. Ja chcia am si  dowiedzie  czy tak naprawd  jest bo faktem jest, e zż ł ę ć ę ż  

ró nych dzielnic Gda ska ludzie mi w zesz ym roku zg aszali, e nieprawd  jest, eż ń ł ł ż ą ż  

wietlice s  tak d ugo czynne i maj  uwagi co do zasad przebywania dzieci w tychś ą ł ą  

wietlicach. Rozpoznajmy mo e ten temat. Ja nie b d  ju  drugi raz interpelacji pisa .ś ż ę ę ż ć  

Dzi kuj  bardzo.ę ę

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Panie Przewodnicz cy. Chcia am zapyta  w jakim punkcie jeste my, bo jest debata.ą ł ć ś  

Czy w punkcie : O wiadczenia osobiste, je li tak to ja te  chcia abym odnie  si       doś ś ż ł ść ę  

punktów.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Nie,  to  nie  s  o wiadczenia  osobiste.  Wszyscy,  którzy  mówi  albo  nawi zuj  doą ś ą ą ą  

o wiadcze , albo do wypowiedzi pana Prezydenta. Ale ju  wracamy do programu.ś ń ż  

Jeszcze bardzo krótko wyja ni pan Prezydent Nocny.ś

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Chcia em powiedzie , e i racj  ma pan Przewodnicz cy ubrys i pani radna Gosz,ł ć ż ę ą Ż  

poniewa  rzeczywi cie wietlice o przed u onym dzia aniu i to liczne dzia aj ,          ależ ś ś ł ż ł ł ą  

wygl da z tego je li wnosi ten problem pan Przewodnicz cy, e jest ich niedostatecznaą ś ą ż  
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ilo ,  ewentualnie  s  dzielnice,  które  powinny  mie  wi ksz  ilo .  Dlatego  juść ą ć ę ą ść ż 

zobowi za em si  do tego, e to sprawdz , przeanalizuj  ale to si  wi e raz z nowymią ł ę ż ę ę ę ąż  

rodkami dodatkowymi, nowymi etatami ale wszystko to przeliczymy       i tam gdzie sś ą 

one  niezb dne,  spróbujemy przemie ci  rodki  tak  eby zabezpieczy  równie  teę ś ć ś ż ć ż  

dzieci, które nie powinny by  poza szko  w tym czasie o których my limy.ć łą ś

Bierzemy to pod rozwag  i  przedstawi  to Pa stwu na pi mie, panu ubrysowi naę ę ń ś Ż  

pewno. 

PUNKT 4

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH 

I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA

Interpelacje  radnych  wraz  z  odpowiedziami  stanowi  za cznik  nr  2  doą łą  

niniejszego protoko u.ł

Zapytania  radnych  wraz  z  odpowiedziami  stanowi  za cznik  nr  3  doą łą  

niniejszego protoko uł .  

radna ZOFIA GOSZ

Zapytanie 186. Mnie chodzi o o Gda skie Forum Przeciwko Przemocy. W tej chwili jestł ń  

ustawa specjalna o przemocy. Tutaj mówi si , e „Bezpieczna Rodzina – Bezpiecznyę ż  

Gda sk”.  Panie Prezydencie, pan te  chyba o tym nie wie, e na Komisji Zdrowiań ż ż  

koordynator tego programu powiedzia  sam, e nie ma sensu eby ten program istniał ż ż ł 

bo on jest tylko na papierze i albo si  zmieni jego zasady funkcjonowania albo si  goę ę  

zlikwiduje. I to jest w protoko ach Komisji Zdrowia, musi to by . To by o na pocz tkuł ć ł ą  

roku a my ci gle si  powo ujemy na to co jest na papierze i tym si  chwalimy. ą ę ł ę

Teraz drugie, ja prosi am o wykaz instytucji uczestnicz cych. Czy mog  mie  pro b ,ł ą ę ć ś ę  

czy ja jako radna mog  by  powiadamiana o tych spotkaniach bo nie mam szcz ciaę ć ęś  

uczestniczy  w tym Forum a mam du o pyta , poniewa  ludzie z internetu czytajć ż ń ż ą 

ró ne informacje a ja nie umiem ani jednego zdania powiedzie . Ja pyta am również ć ł ż 

i nie dosta am odpowiedzi, nie wiem czy pan Prezydent nie w tej chwili ale mo e       wł ż  

ogóle odpowiedzie . Je eli jest Gda skie Forum Przeciw Przemocy, je eli kilkana cieć ż ń ż ś  
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instytucji  wa nych w tym uczestniczy, pyta am si  czy Forum zajmuje si  wszelkż ł ę ę ą 

przemoc  np.rozbójnicz , czy tylko przemoc  w szkole, czy tylko przemoc  w rodzinie,ą ą ą ą  

czy przemoc  w szkole nauczyciel – ucze , czy przemoc  rówie nicz     w szkole, czyą ń ą ś ą  

mobbingiem tak e, bo to jest te  pewnego rodzaju przemoc. Odpowiedzi nie mam. Jestż ż  

odpowied ,  e  Forum uznaje,  e  trzeba  opracowa  program.  Panie  Prezydencieź ż ż ć  

znowu rok b dziemy opracowywali program i  chwali  si ,  e  jest Forum. Ja mamę ć ę ż  

propozycj , je eli Forum powsta o, to eby ju  by  program, poniewa  inaczej to jestę ż ł ż ż ł ż  

bez sensu. 

Jeszcze zapytanie 187. Chodzi o mi dlaczego Gda sk dolicza podatek VAT 22%     doł ń  

stawki  op aty  za  wieczyste  u ytkowanie.  Nie  dolicza  Sopot  i  Gdynia.  Na  komisjił ż  

próbowano mi to wyja ni  i dzi kuj  za to wyja nienie ale zada am mimo to jeszcześ ć ę ę ś ł  

zapytanie. I co si  okazuje? Mówi si , e do ceny us ugi musi by  doliczany VAT.ę ę ż ł ć

Drodzy Pa stwo, tyle na ile ja si  znam, cena us ugi tak ale to jest stawka i te s dy,ń ę ł ą  

które wyda y wyrok, s dy administracyjne w Sopocie, prawdopodobnie powo a y si  nał ą ł ł ę  

to, e to jest stawka a do stawki nie mo na niczego dolicza . Prosz  jeszcze raz siż ż ć ę ę 

nad tym zastanowi , poniewa  to jest stawka, nie cena. I jeszcze jedno mam pytanie.ć ż  

Dzi kuje za odpowied  konkretn  do pytania 189, poniewa  je eli panie Prezydencieę ź ą ż ż  

b dzie to zrealizowane, bo zazwyczaj pana s owa, które tutaj padaj  cz sto pó nieję ł ą ę ź  

przez pana s u by nie s  realizowane. Dzi kuj  bardzo.ł ż ą ę ę

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Pani radna, chcia bym odpowiedzie  na zapytanie 186 w sprawie Gda skiego Forumł ć ń  

Przeciwko Przemocy. Informuj ,  e  je li  chodzi o program „Bezpieczna Rodzina –ę ż ś  

Bezpieczny Gda sk”, zgodnie z Pa stwa decyzj , on funkcjonuje do ko ca 2005 roku.ń ń ą ń  

Uwa amy, e jego misja si  sko czy a i  w zwi zku z tym nie b dziemy Pa stwuż ż ę ń ł ą ę ń  

proponowali kontynuacji tego programu. To jest pierwsza odpowied . ź

Druga natomiast 06 pa dziernika b dzie konferencja po wi cona wdra aniu strategiiź ę ś ę ż  

rozwi zywania problemów spo ecznych do 2015 roku. Tam ma by  podpisana           wą ł ć  

sposób oficjalny równie  przez Prezydenta Miasta Gda ska deklaracja wspó pracy wż ń ł  

ramach Forum Przeciwko Przemocy, my l  e obecno  pani radnej na tej konferencjiś ę ż ść  

b dzie  po dana,  st d  je li  pani  jeszcze  nie  otrzyma a  zaproszenia,  naturalnieę żą ą ś ł  

spowoduj  eby pani otrzyma a i wspó uczestniczy a we wszystkich sprawach, które sę ż ł ł ł ą 

istotne przy tworzeniu tego Forum. Dzi kuj .ę ę

16



radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Panie Przewodnicz cy, panowie Prezydenci, Wysoka Rado. Chcia bym nawi za      doą ł ą ć  

zapytania i  interpelacji, które z o y em. Pozwol  sobie zwróci  uwag , jedna grupał ż ł ę ć ę  

zapyta  i  interpelacji dotyczy najogólniej rzec z bior c, inwestycji prowadzonych nań ą  

osiedlu teoretycznie Uje cisko, bo jest bez nazwy, ale przez grup  inwestycyjn  PBś ę ą  

„Górski”.  Prosz  Pa stwa  dosta em  ostatnio  tak  odpowied  typu,  e  w  planieę ń ł ą ź ż  

zagospodarowania teren stanowi cy element zatwierdzonego projektu budowlanegoą  

osiedla  zachowane s  odleg o ci  obiektów  od  dróg  wew trzosiedlowych,  czyli  eą ł ś ą ż  

projekt, który zosta  z o ony jest spójny z planem         a z tym spójna jest decyzjał ł ż  

Urz du o zgodzie na budow . Ale ja nie mówi em o tym czy to jest spójne ze sob , toę ę ł ą  

jest jeszcze dalej w tek cie przedstawiane jako dowód, e to jest wszystko dobrze jestś ż  

podkre lone s owo dowód, tylko mówi em,                 e w rzeczywisto ci w terenie jestś ł ł ż ś  

to inaczej i nie ma 6 metrów, co komisja mieszka ców mierzy a, tylko jest 1,80 m  odń ł  

skraju drogi, jest skraj balkonu budynku, który jeszcze jeden z balkonów jest poni ejż  

poziomu ale to ludzie kupuj  je li to im si  podoba to niech maj  balkon pod drog , toą ś ę ą ą  

ju  jest jakby inna kwestia. Tutaj w chaj  klomby i asfalt od spodu w sposób dos owny,ż ą ą ł  

bez adnych podtekstów. Natomiast, prosz  Pa stwa, ba aganiarstwo prowadzenia tejż ę ń ł  

inwestycji, wielu inwestycji bo tu jest kilka osiedli i cznie kilkana cie zgód na budow ,łą ś ę  

powodowa y liczne  interwencje,  ingerencje  inspektora  nadzoru  budowlanego,  kary,ł  

które  zosta y  nak adane  m.in.  za  to,  e  kierownik  budowy,  co  te  podkre la  tuł ł ż ż ś  

Wiceprezydent, nie poinformowa  w ogóle o jej rozpocz ciu. Dopiero kiedy mieszka cył ę ń  

interweniowali m.in.za moj  spraw , to wtedy dopiero posz a kontrola i to stwierdzi a aą ą ł ł  

mimo to stwierdzaj , e ja si  czepiam i ebym si  w ko cu odczepi  bo przecie  tamą ż ę ż ę ń ł ż  

jest  wszystko  super.  Prosz  Pa stwa  to  jest  nie  tak  chyba.  Tam  si  nawetę ń ę  

stowarzyszenie mieszka ców ju  zawi za o bo maj  dosy  tak ba aganiarskiego          iń ż ą ł ą ć ł  

niebezpiecznego prowadzenia budowy. Ja naprawd  prosz  aby nie mówi               oę ę ć  

dowodach, na zasadzie e jeden dokument jest zgodny z drugim, tylko eby pój      iż ż ść  

zobaczy  czy te dokumenty maj  odzwierciedlenie w terenie, bo nie maj , zapewniam oć ą ą  

tym. I  to zosta o przez grup  ludzi cznie chodz c  i  mierz c  sprawdzone, wi cł ę łą ą ą ą ą ę  

komentarze np.ludzi z nadzoru, którzy to mierzyli, by y takie, e jak potem zobaczy emł ż ł  

co napisali, to si  mocno zdziwi em bo oni  ods dzali to od czci      i wiary a potemę ł ą  

dosta em odpowied  na interpelacj , e w zasadzie tam s  drobne uchybienia aleł ź ę ż ą  

niech tam b dzie. Tam ludzie naprawd  ju  si  boj  co znowu z tego wyjdzie. Do tegoę ę ż ę ą  

ju  zaczynaj  si  te  z o liwe komentarze,  e skoro si  tego uczepi em i pilnuj  boż ą ę ż ł ś ż ę ł ę  
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ludzie mnie pilnuj , to pewno to jest jaka  moja osobista sprawa. Nie prosz  Pa stwa,ą ś ę ń  

nie. Ja mam ca y segregator pism od ludzi, ale zaledwie kilka interpelacji na ten tematł  

z o y em  i  za  ka dym  razem  jest  stwierdzenie  rzeczywistych  jakich  tamł ż ł ż ś  

nieprawid owo ci. Dlatego prosi bym rzeczywi cie         zaj  si   tym w terenie a nie wł ś ł ś ąć ę  

porównywaniu  dokumentów  i  wtedy  udzieli  odpowiedzi,  chocia  stwierdzenie  doć ż  

radnego eby si  nie czepia , który wyst puje     w imieniu mieszka ców i prosi oż ę ł ę ń  

sprawdzenie czego , jest szczerze mówi c do  dziwne.  Druga sprawa – jako cz onekś ą ść ł  

Komisji Samorz du i adu Publicznego, który zreszt  tu m.in. z koleg  M kalem wieleą Ł ą ą ę  

lat temu i z koleg  Plew  i innymi jeszcze osobami, przygotowali my pierwsz  uchwaą ą ś ą łę 

na  temat  powo ania  jednostek  pomocniczych  w  mie cie.  Od  miesi cy,  eby  nieł ś ę ż  

powiedzie  przynajmniej od 2 lat, zabiegamy o now  formu  tego projektu. Co chwilć ą łę ę 

jest nam przedstawiane,            e jeszcze jakie  nowe okoliczno ci i e pó niej. Wż ś ś ż ź  

zwi zku z tym uzyska em upowa nienie komisji aby niezale nie od tego czy Urz d toą ł ż ż ą  

zrobi czy nie, w imieniu komisji zaj  si  te  tym osobi cie i prosz  Pa stwa Radnych oąć ę ż ś ę ń  

to aby je li maj  jakie  uwagi do kszta tu granic, wielko ci jednostek pomocniczych wś ą ś ł ś  

ich okr gach wyborczych tudzie  i nie w ich okr gach wyborczych, eby mi to w miarę ż ę ż ę 

pilnie zg osili, abym móg  taki projekt jednorazowej zmiany tej uchwa y i wprowadzeniał ł ł  

nowych granic jednostek pomocniczych Komisji Samorz du i adu Publicznego jakoą Ł  

wnioskodawcy zmiany tej e uchwa y zaproponowa . Polecam tym bardziej, e wieluż ł ć ż  

radnych ju  mi to sygnalizowa o, z Osowy, z Wrzeszcza i z paru innych miejsc, wi cż ł ę  

prosz  je li  maj  jakie  uwagi do kszta tu jednostek pomocniczych zg aszali mi  jeę ś ą ś ł ł  

mo liwie pilnie, ebym móg  szybko przygotowa  nasz komisyjny projekt. Dzi kuj .ż ż ł ć ę ę

radna ZOFIA GOSZ

Do Prezydenta Nocnego. Dobrze panie Prezydencie, e pan o tym mówi, e b dzież ż ę  

konferencja ale musz  powiedzie  e jako  ja zosta am pomini ta w zaproszeniach,ę ć ż ś ł ę  

jedyna. Komisja Zdrowia ju  wiedzia a na posiedzeniu 26, natomiast dowiedzia am siż ł ł ę 

od cz onków komisji, e takowe zaproszenia by y. Dziwnym trafem do mnie nie trafi y,ł ż ł ł  

wi c niech pan to we mie te  do swojego sumienia. Nie wiem czy to Rada zawini a,ę ź ż ł  

cz sto tak si  dzieje, to nie jest pierwszy raz, czy te  urz dnicy pana nosz  to w torbie ię ę ż ę ą  

wk adaj . Nie wiadomo kto w o y  po tej komisji. Inni mieli ju  przed komisj  kilka dni ił ą ł ż ł ż ą  

z dat  oczywi cie wcze niejsz . Te manipulacje dziej  si  coraz cz ciej. Ja dostają ś ś ą ą ę ęś ę 

zawiadomienia po czasie i pó niej wszyscy mówi : pani Gosz znowu nie uczestniczy a.ź ą ł  

Dzi kuj .ę ę
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PUNKT 5

UCHWA Y W SPRAWIE:Ł

1) ZMIANY UCHWA Y W SPRAWIE UCHWALENIA BUD ETU MIASTAŁ Ż  

GDA SKA NA ROK 2005 (DRUK NR 1611 +AUTOPOPRAWKA)Ń

TERESA BLACHARSKA – Dyrektor Wydzia u Finansowegoł

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w uzasadnieniu wraz z autopoprawk .ł ł ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Opinia  Komisji  Bud etowej  –  pozytywna,  dzisiaj  równie  pozytywnie  opiniowa aż ż ł  

autopoprawk .ę

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Edukacji – opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia – opiniowa a pozytywnie.ł ł

Komisja Samorz du i adu Publicznego – opiniowa a pozytywnie.ą Ł ł

Komisja Turystyki i Sportu – opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Kultury – opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y z autopoprawk ?ń ę ł ą

za -  18

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł
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UCHWA  NR XLII/1488/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE ZMIANY  UCHWA Y  W  SPRAWIE  UCHWALENIAŁ  
BUD ETU MIASTA GDA SKA NA ROK 2005Ż Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 4 do niniejszego protoko u. ł łą ł

2)  ZACI GNI CIA  PO YCZKI  Z  BUD ETU  PA STWAĄ Ę Ż Ż Ń  

NA PREFINANSOWANIE   (DRUK NR 1628)

TERESA BLACHARSKA – Dyrektor Wydzia u Finansowegoł

Cz ciowo ju  Pa stwu mówi am. Jest to projekt w sprawie zaci gni cia po yczkięś ż ń ł ą ę ż  

z bud etu pa stwa na prefinansowanie. Pan Prezydent podpisa  5 umów                  naż ń ł  

dofinansowanie  projektów  z o onych  do  funduszu  strukturalnego  FER.  Mamył ż  

podpisane  umowy  na  przebudow  Marynarki  Polskiej,  odcinek  Reja-Wyzwolenia,ę  

Centrum Hewelianum, budowa trasy W-Z odcinek Jab oniowa-Kartuska, projekt        e-ł

Gda sk-europejska metropolia on-line oraz do 15 pa dziernika zostanie podpisanań ź  

umowa przebudowa ulic Podwale Grodzkie-Wa y Jagiello skie w Gda sku. Proszł ń ń ę 

Pa stwa te kredyty dopiero zostan  zaci gni te,  te po yczki w a ciwie, z bud etuń ą ą ę ż ł ś ż  

pa stwa poprzez Bank Gospodarstwa Krajowego, zostan  zaci gni te w 2006 i 2007ń ą ą ę  

roku.  Niemniej  w celu  z o enia wniosków o  dofinansowanie poprzez t  po yczk ,ł ż ą ż ę  

konieczna jest zgoda Pa stwa. Sp ata tej po yczki nast pi z dochodów w asnych czyliń ł ż ą ł  

rodki, które otrzymamy w formie zwrotu, b d  automatycznie przeznaczane     naś ę ą  

sp at  tej po yczki i oczywi cie b dzie to wymaga o za ka dym razem zmian        wł ę ż ś ę ł ż  

bud ecie. Obs uga tych po yczek b dzie finansowana natomiast z dochodów w asnychż ł ż ę ł  

i to nie podlega zwrotowi. Jednocze nie, prosz  Pa stwa, zapisana            w projekcieś ę ń  

uchwa y kwota 114 mln z  w ca o ci po yczki na prefinansowanie,       zakrad  si  tutajł ł ł ś ż ł ę  
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b d, powinna by  kwota 118, poniewa  nie uwzgl dniono przy jednym projekcie, któryłą ć ż ę  

jest jeszcze nie podpisany, podatku VAT, by a to kwota netto. Bardzo Pa stwa proszł ń ę 

o przyj cie kwoty 118 mln z . Dzi kuj  bardzo.ę ł ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Opinia Komisji Bud etowej – pozytywna.ż

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Edukacji – opiniowa a pozytywnie.ł

radny CZES AW NOWAKŁ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Chcia bym powiedzie , e ta uchwa a ma do  wa ne znaczenie dla Gda ska i jej nieł ć ż ł ść ż ń  

przyj cie  by oby  z  naszej  strony  z  wskazówk .  Jest  to  wa na  uchwa aę ł łą ą ż ł  

rozpoczynaj ca du  przebudow  dróg w mie cie Gda sku i ja jako portowiec            ią żą ę ś ń  

cz onek Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej doceniam warto  tej uchwa y. Bardzoł ść ł  

prosz  radnych  eby my t  uchwa  dzisiaj  uchwalili  i  pokazali,  e  jeste my zaę ż ś ą łę ż ś  

rozwojem dróg i za rozwojem miasta Gda ska. Dzi kuj  bardzo.ń ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  22

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1489/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE ZACI GNI CIA  PO YCZKI  Z  BUD ETU  PA STWAĄ Ę Ż Ż Ń  
NA PREFINANSOWANIE 
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 Uchwa a stanowi za cznik nr 5 do niniejszego protoko u. ł łą ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa, zanim przejdziemy do nast pnej uchwa y, chcia em to zrobi            wę ń ę ł ł ć  

Komunikatach  Prezydium  ale  tutaj  w  imieniu  ca ej  Rady  sk adam  gratulacjeł ł  

Arkadiuszowi Rybickiemu z tego tytu u, e zosta  pos em i liczymy na to, e b dzieł ż ł ł ż ę  

mocno wspiera  wszystkie dzia ania, o które wyst pi Gda sk jako miasto i region, aleł ł ą ń  

przede wszystkim Gda sk bo  jeste my Radnymi  Miasta  Gda ska.  Na  to  liczymyń ś ń  

wszyscy.

ARKADIUSZ RYBICKI 

Chcia em bardzo serdecznie podzi kowa  za yczliwo , wyrozumia o  i wsparcie,ł ę ć ż ść ł ść  

i obiecuj  dzia a  na rzecz Gda ska i naszego regionu na rzecz konkretnych projektów,ę ł ć ń  

które  miasto  b dzie  realizowa  i  mi  wska e,  i  w  ogóle  dzia a  na  rzecz  dobraę ć ż ł ć  

publicznego. Jeszcze si  z Wami ostatecznie nie egnam. Chcia bym na nast pneję ż ł ę  

sesji si  uroczy cie po egna . Dzi kuj  bardzo.ę ś ż ć ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Gratulujemy i yczymy wielu sukcesów.ż

3)  OKRE LENIA  FORMY,  WYSOKO CI  I  TRYBU  PRZYZNANIAŚ Ś  
POMOCY  DLA  PA STWA  MARTYSIEWICZÓW  REPATRIANTÓWŃ  
Z KAZACHSTANU ZAPROSZONYCH NA POBYT STA Y                  DOŁ  
GDA SKA Ń  (DRUK NR 1589)

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda skań

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w druku 1589.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia – opinia pozytywna.ł

Komisja Bud etowa – opinia pozytywna.ż

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł
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za -  23

przeciw -    0

wstrzyma  si  ł ę -    1

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1490/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE OKRE LENIA  FORMY,  WYSOKO CI  I  TRYBUŚ Ś  
PRZYZNANIA  POMOCY  DLA  PA STWA  MARTYSIEWICZÓWŃ  
REPATRIANTÓW  Z  KAZACHSTANU  ZAPROSZONYCH  NA  POBYT 
STA Y DO GDA SKA Ł Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 6 do niniejszego protoko u. ł łą ł

4)  UDZIELENIA  PE NOMOCNICTWA  RADCOM  PRAWNYM  BIURAŁ  

ROZWOJU GDA SKA (DRUK NR 1620)Ń  

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1620.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.
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radna BARBARA MEYER

Panie Przewodnicz cy, Szanowni Radni. ą

Mam propozycj , bo oczywi cie b dzie nas spora grupa prawników reprezentowa a,ę ś ę ł  

ale my cz sto jako radni po uchwaleniu nie mamy informacji bie cej jakie uchwa yę żą ł  

Rady zosta y zaskar one. Prosi abym, eby w trakcie ka dej sesji by a taka informacjał ż ł ż ż ł  

jakie uchwa y zosta y zaskar one, przez kogo i czego dotycz . My l , e to dla nasł ł ż ą ś ę ż  

b dzie dobra informacja. Dzi kuj .ę ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Rozumiem, e to b dzie na pi mie jak interpelacje i zapytania.ż ę ś

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Ja jeszcze chcia bym zwróci  uwag , e po z o eniu skargi Rada zawsze podejmujeł ć ę ż ł ż  

uchwa  o wniesieniu, o odpowiedzi, tak e tutaj te informacje chyba s , udzielamyłę ż ą  

takich informacji ale rzeczywi cie nie ma przeszkód eby jeszcze dodatkowe informacjeś ż  

z o y .ł ż ć

radna DANUTA PUTRYCZ

Panie Dyrektorze, pan chyba nie zrozumia  intencji kole anki. Chodzi o to, eby by ał ż ż ł  

informacja okresowa ile zaskar ono, ile posz o do s du itd. ż ł ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  24

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0
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RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1491/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W SPRAWIE UDZIELENIA PE NOMOCNICTWA RADCOM PRAWNYMŁ  

BIURA ROZWOJU GDA SKAŃ   

 Uchwa a stanowi za cznik nr 7 do niniejszego protoko u. ł łą ł

5)  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO  SIEDLCE  –  KOLONIA  WY YNY  W  MIE CIEŻ Ś  

GDA SKU    (DRUK NR 1600)Ń

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1600.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł
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za -  16

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    4

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1492/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO SIEDLCE  –  KOLONIA 

WY YNY W MIE CIE GDA SKU Ż Ś Ń   

 Uchwa a stanowi za cznik nr 8 do niniejszego protoko u. ł łą ł

6)  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO  BARNIEWICE  NA  PÓ NOC  OD  ULICYŁ  
METEORYTOWEJ  W  MIE CIE  GDA SKU  Ś Ń
(DRUK NR 1619)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1619. Doda  równie , e obszar obejmujeł ł ł ż ż  

nieca e 4 ha. G ówn  intencj  planu jest racjonalizacja czyli redukcja rezerwy terenowejł ł ą ą  

na ulic  tzw. Now  Spadochroniarzy, b d c  przed u eniem ulicy Spadochroniarzy naę ą ę ą ą ł ż  

pó noc. Ta ulica zostaje w projekcie planu zaw ona                 do normatywnejł ęż  

wielko ci 25 metrów z poprzednich 40 metrów, co oznacza znacznie mniejsze skutki dlaś  

bud etu  miasta  wynikaj ce  z  artyku u  36  czyli  skutków  uchwalenia  planu.  Planż ą ł  

utrzymuje  dotychczasowe  przeznaczenie  na  cele  us ugowo-produkcyjne,  zł  
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wy czeniem jednak handlu powy ej 2000 m2.  W pó nocnej cz ci  projekt planułą ż ł ęś  

zmienia klas  ulicy z lokalnej na zbiorcz , tak eby ca y ci g Nowej Spadochroniarzyę ą ż ł ą  

uzyska  jednorodn  klas  i jednorodny przekrój ale to nie powoduje potrzeby zmianył ą ę  

szeroko ci ulic w liniach rozgraniczaj cych. ś ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

radna BARBARA MEYER

Bardzo a uj , e ona zosta a jednak zw ona, poniewa  my jak gdyby na przysz oż ł ę ż ł ęż ż ł ść 

nie mamy wyobra ni je li chodzi o drogi. Gdyby wszystkie drogi kiedy  by y szerzejź ś ś ł  

projektowane to dzisiaj nie by oby tego problemu, z którym si  borykamy, potem sł ę ą 

wyw aszczenia itd.  Zupe nie nie rozumiem z czego wynika taki kierunek my lenia.ł ł ś  

Dzi kuj .ę ę

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Pani  radna,  tutaj  nie  ma  takiej  obawy.  Ca y  ci g  ulicy  Nowej  Meteorytowej  jestł ą  

zaprojektowany w jednakowym przekroju, jedna jezdnia, dwa pasy ruchu jako ulica 

zbiorcza i  ona wype nia potrzeby, które wynikaj  z prognoz ruchu czyli planowane.ł ą  

Natomiast  w tym miejscu to  poszerzenie  by  mo e  by o motywowane wzgl damić ż ł ę  

jedynie krajobrazowymi aby tam np. nasadzi  alej . To jest adne rozwi zanie         aleć ę ł ą  

to wszystko si  rozgrywa na gruncie prywatnym, w zwi zku z tym tutaj jest ten powódę ą  

ekonomiczny aby zastosowa  skromne chocia  25 m i jest to szeroko  normatywna ać ż ść  

wi c  zgodna  ze  wszystkimi  przepisami  i  mieszcz ca  nie  tylko  jezdni  ale  tak eę ą ę ż  

wszystkie  niezb dne  sieci  podziemne.  Tutaj  nie  ma  obawy,  e  ta  ulica  jestę ż  

zaprojektowana zbyt w sko.ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  16

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2
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RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1493/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  BARNIEWICE  NA 

PÓ NOC OD ULICY METEORYTOWEJ W MIE CIE GDA SKU  Ł Ś Ń   

 Uchwa a stanowi za cznik nr 9 do niniejszego protoko u. ł łą ł

7)  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO  PIECKI  –  MIGOWO  REJON  ULICY 

MY LIWSKIEJ W MIE CIE GDA SKU   (DRUK NR 1621)Ś Ś Ń

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1621. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  17
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przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    4

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1494/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  PIECKI  –  MIGOWO 

REJON ULICY MY LIWSKIEJ W MIE CIE GDA SKU Ś Ś Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 10 do niniejszego protoko u. ł łą ł

8)  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO  KIE PINEK  WSCHÓD  REJON  ULICYŁ  

TZW. NOWEJ MY LIWSKIEJ I POTOKU SIEDLICKIEGO W MIE CIEŚ Ś  

GDA SKU   (DRUK NR 1622)Ń

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1622. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  15
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przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    4

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1495/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  KIE PINEK  WSCHÓDŁ  

REJON  ULICY  TZW.  NOWEJ  MY LIWSKIEJ  I  POTOKUŚ  

SIEDLICKIEGO W MIE CIE GDA SKU  Ś Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 11 do niniejszego protoko u. ł łą ł

9) O  PRZYST PIENIU DO SPORZ DZENIA MIEJSCOWEGO PLANUĄ Ą  
ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  WYSPY  SPICHRZÓW 
REJON  ULICY  CHMIELNEJ  I  ULICY  PSZENNEJ   W  MIE CIEŚ  
GDA SKU     (DRUK NR 1601)Ń

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1601. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

radny ALEKSANDER UBRYS – Wiceprzewodnicz cy RMGŻ ą

Na ile miejsc jest ten parking, jakie  za o enia chyba przyj to i drugie – skoro panś ł ż ę  

mówi o konkretnym inwestorze to niech pan powie kto jest tym inwestorem?

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań
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Panie Przewodnicz cy, panie radny. To jest uchwa a w sprawie przyst pienia. Ja nieą ł ą  

umiem powiedzie , parking wielopoziomowy rozumiem, e na kilkadziesi t a mo e nać ż ą ż  

kilkaset miejsc. Nie wiemy kto jest inwestorem. Te wszystkie rzeczy si  wyja ni  wę ś ą  

trakcie prac nad planem.

 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  18

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    3

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1496/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

O  PRZYST PIENIU  DO  SPORZ DZENIA  MIEJSCOWEGO  PLANUĄ Ą  
ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  WYSPY  SPICHRZÓW 
REJON  ULICY  CHMIELNEJ  I  ULICY  PSZENNEJ   W  MIE CIEŚ  
GDA SKUŃ    

 Uchwa a stanowi za cznik nr 12 do niniejszego protoko u. ł łą ł

10) UCHWALENIA MIEJSCOWEGO PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO  REJONU  MIEJSKIEGO  OGRODU 
ZOOLOGICZNEGO  „WYBRZE A”  W  MIE CIE  GDA SKU  Ż Ś Ń
(DRUK NR 1602+AUTOPOPRAWKA)
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MICHA  TARGOWSKI – Dyrektor Miejskiego Ogrodu Zoologicznego „Wybrze a”Ł ż

Plan zabezpiecza wszystkie interesy ogrodu zoologicznego na najbli sze kilkana cież ś  

lat. Plan zabezpiecza mo liwo  rozwoju ogrodu zoologicznego zgodnie z funkcj  jakż ść ą ą 

Ogród Zoologiczny pe ni nie tylko w Polsce ale tak e na arenie mi dzynarodowej. Chcł ż ę ę 

podkre li , e od 8 lat gda skie ZOO jest cz onkiem Europejskiego Stowarzyszeniaś ć ż ń ł  

Ogrodów Zoologicznych.  Stowarzyszenie to nak ania na swoich cz onków stosowanieł ł  

takich  rozwi za ,  które  s  w  kierunku  polepszenia  warunków  bytowych  zwierz t,ą ń ą ą  

gatunków gin cych. W tej chwili w Stowarzyszeniu Europejskim jest ok.200 ogrodówą  

zoologicznych  Europy.  Nie  ma  w  tym  Stowarzyszeniu  ogrodów  zoologicznych  z 

Bu garii,  Rumunii.   Bardzo ma o jest ogrodów z krajów Europy rodkowej, Europył ł Ś  

Wschodniej. 

Prosz  Pa stwa, aby utrzyma  pozycj  gda skiego ZOO w strukturach europejskichę ń ć ę ń  

nie mamy po prostu wyboru i musimy swoje plany inwestycyjne dostosowa              doć  

wspomnianych przeze mnie wymogów. Czasami s  to trudne decyzje                  boą  

przypomn , e 3 lata temu musieli my zrezygnowa  z hodowli niektórych zwierz t takę ż ś ć ą  

aby nie by o zarzutu, e trzymamy je w warunkach nieodpowiednich. Musieli my oddał ż ś ć 

lwy, musieli my zrezygnowa  z hodowli  nied wiedzi, tragiczna by a sytuacja ma p,ś ć ź ł ł  

które  mieszka y w  40-letnich  barakach i  to  by o  wyzwanie  dla  nas  ogromne abył ł  

wszystkie nowe plany, które ogród b dzie przygotowywa , chocia by zgodnie             zę ł ż  

koncepcj  z planem WPI, aby te plany dostosowywa  do norm, do wymogów, któreą ć  

Stowarzyszenie Europejskie nam stawia.  Ostatnio tak  zako czon  inwestycj  jestą ń ą ą  

pawilon ma piarni, który zyska  ogromne poparcie, gratulacje od nie tylko dyrektorówł ł  

polskich  ogrodów  zoologicznych  ale  równie  go ci  zagranicznych,  którzy  nasż ś  

odwiedzali.  Zgodnie z  planem, który  ufam, e   b dzie dzisiaj  zatwierdzony, ogródż ę  

zoologiczny ma wielk  okazj  rozwija  swoje statutowe zamierzenia na terenach, któreą ę ć  

dzisiaj mo na powiedzie  s u  po rednio ogrodowi zoologicznemu. Na tych terenachż ć ł żą ś  

np.jest zlokalizowany parking. Na tych terenach s  ki, które u ytkujemy dla zwierz t aą łą ż ą  

docelowo te tereny to s  w a nie tereny wzd u  ulicy Ko cierskiej          w stron  Oliwy.ą ł ś ł ż ś ę  

Te tereny s  przygotowywane do sporz dzenia konkretnych projektów pod budową ą ę 

nowych pawilonów i wybiegów dla zwierz t. Przygotowywana zgodnie z WPI koncepcjaą  

budowy yrafiarni a zaraz po niej koncepcja budowy pawilonu dla lwów z wybiegiemż  

oko o 2 ha, w a nie ju  obejmuje te tereny przysz o ciowe, te tereny, które dotychczasł ł ś ż ł ś  

nie by y jeszcze przez nas zagospodarowywane. Niezale nie od planów na najbli szeł ż ż  

lata zgodnie                     z zatwierdzonym planem WPI, ogród jest ju  w posiadaniuż  
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koncepcji projektowej do terenów, które jeszcze bli ej dochodz  do Oliwy. Ma tamż ą  

powsta  ca y zespó  kompleksowy wybiegów dla zwierz t afryka skich, dla s oni. W tejć ł ł ą ń ł  

chwili hodowla s oni staje si  wielkim wyzwaniem dla ka dego ogrodu zoologicznegoł ę ż  

gdy  s  bardzo mocno wyostrzone warunki do hodowli tych zwierz t i aby mie  s onież ą ą ć ł  

w ogrodzie zoologicznym trzeba mie  ogromny pawilon z  zapleczem hodowlanym,ć  

weterynaryjnym,  socjalnym  tak  aby  w  my l  zasady  1  s o  2  pomieszczeniaś ł ń  

wewn trzne, sprosta  tym wymogom. Zgodnie z planem zagospodarowania              wę ć  

miejscu,  w  którym  obecnie  znajduje  si  parking,  jest  przewidywana  koncepcjaę  

rozbudowy w a nie w kierunku budowy wybiegu dla s oni. Nosoro ce, których nigdy nieł ś ł ż  

by o w gda skim ogrodzie zoologicznym to kolejne wyzwanie, które na tym terenieł ń  

mo emy realizowa . Ca y uk ad wybiegów dla zwierz t kopytnych afryka skich bo tamż ć ł ł ą ń  

jeste my w dyspozycji bada  pomiarowych, panuje specyficzny mikroklimat, bardzoś ń  

odpowiadaj cy hodowli zwierz t. Jest tam sucho, jest du e nas onecznienie a wi cą ą ż ł ę  

idealne warunki do rozwoju tych e zwierz t. Niezale nie       od tego w koncepcjiż ą ż  

przysz o ciowej ogrodu zoologicznego planowana jest na tym terenie budowa centrumł ś  

dydaktycznego, które jest nieodzownym partnerem             do dzia ania ka degoł ż  

ogrodu zoologicznego w Europie. W tej chwili pozycja dydaktyki jest pozycj  kto wie czyą  

nie wa niejsz  ni  pozycja dzia u hodowlanego. Dydaktyka decyduje o odpowiedniejż ą ż ł  

informacji, która jest sprzedawana do szkó ,       do m odzie y. Chc  si  pochwali , eł ł ż ę ę ć ż  

gda ska  dydaktyka  jest  oceniana  jako  jedna      z  najlepszych  w  kraju.  Naszań  

dydaktyczka jest  wiceszefow  Europejskiego Stowarzyszenia Dydaktyków Ogrodówą  

Zoologicznych, wi c na razie dzia amy            w dosy  skromnych warunkach, jednaę ł ć  

sala,  par  pomieszcze  do  pracy.  Takie  centrum  dydaktyczne  w  perspektywieę ń  

najbli szej jest to rzecz, która powinna              w ogrodzie na pewno powsta . I na tymż ć  

terenie omawianym przeze mnie jest równie  planowana nowa partia wej ciowa doż ś  

ogrodu zoologicznego bowiem je li przewidujemy tak ogromny rozwój na tych terenachś  

to uznali my, e tylko tam gdzie b d  nagromadzone najcenniejsze gatunki zwierz t,ś ż ę ą ą  

cz sto i niebezpieczne tam powinno przenie  si  to centrum ogrodu zoologicznego,ę ść ę  

st d  konieczno  wprowadzenia  nowej  partii  wej ciowej.  I  ostatni  teren,  któryą ść ś  

chcia bym omówi            a teren w kierunku Oliwy ulica Ko cierska, Karwie ska.ł ć ś ń  

Teren, który aktualnie jest u yczony klubowi sportowemu, takie boisko powsta o. Teren,ż ł  

na którym docelowo przewidziany jest parking, który zwi kszy potrzeby i oczekiwaniaę  

przede wszystkim nasze bowiem z satysfakcj  stwierdzam, e frekwencja w naszymą ż  

ogrodzie jest coraz wi ksza, mamy ogromne k opoty z umieszczeniem ogromnej ilo cię ł ś  
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samochodów       na obecnym parkingu, cz sto dochodzi do sytuacji kuriozalnych, eę ż  

dojazd do ogrodu zoologicznego praktycznie jest zakorkowany do centrum Oliwy. Nasz 

parking nie jest w stanie pomie ci  tylu samochodów, samochody kierujemy na nasześ ć  

ki                co oczywi cie jest ze szkod  dla tych k, wi c nowy parking, który b dziełą ś ą łą ę ę  

du o wi kszy od obecnego jest to jakby potrzeba chwili. Niezale nie od tych terenówż ę ż  

g ównych Ko cierska, Karwie ska, ogród dysponuje ca ym terenem, który do tej porył ś ń ł  

nie jest u ytkowany w kierunku hodowlanym. To s  kompleksy le ne, natomiast dzi kiż ą ś ę  

temu  dokumentowi  b dziemy  w  stanie  realizowa  np.  bardzo  cenne  programyę ć  

hodowlane, np.w kierunku odnowy biologicznej rysia, który w a nie musi by  hodowanył ś ć  

i dla niego taki teren le ny, trudnodost pny dla ludzi, jest idealny. Tam b dzie miaś ę ę ł 

zabezpieczony spokój i mam nadziej , e warunki do hodowli, tym bardziej e by yę ż ż ł  

próby w Polsce reinprodukcji rysia, niestety nie uda y si  w Puszczy Kampinoskiej.ł ę  

Zosta o  to  bardzo  le  odebrane  na  forum  mi dzynarodowym,  oczywi cie  wł ź ę ś  

rodowiskach zoologicznych. Niewykluczone, e maj c takie mo liwo ci mogliby myś ż ą ż ś ś  

do  takiego  programu  powtórnie  przyst pi .  Mo na  pomy le  o  hodowli  zwierz tą ć ż ś ć ą  

zwi zanych typowo ze rodowiskiem le nym np. ubry, ró ne gatunki jeleniowatych,ą ś ś ż ż  

s owem pierwszy tego rodzaju dokument w historii ogrodu zoologicznego da ogrodowił  

kapitaln  szans  do spokojnego, dalszego rozwoju,                 co zreszt  jest zgodne zą ę ą  

ustaw  o ochronie przyrody w cz ci dotycz cej ogrodów zoologicznych. Praktycznieą ęś ą  

ten plan jest idealnie dopasowany i wszczepiony            do wspomnianej uchwa y oł  

ochronie przyrody i do punktów dot. ogrodu zoologicznego. Bardzo prosz  Radnychę  

Miasta  Gda ska  o  pozytywne  ustosunkowanie  si  i  o  zatwierdzenie  tego  planu.ń ę  

Dzi kuj  bardzo.ę ę

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  uwagi do projektu planu tak jak w za czniku Nr 2 do Uchwa y.ł łą ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Panie Przewodnicz cy, chcia am zapyta  czy boisko sportowe mie ci si  w obszarzeą ł ć ś ę  

tego planu, o którym mówimy, czy ono jest w ramach ZOO ?
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MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Boisko jest w granicach planu. Ono b dzie mog o funkcjonowa  tak d ugo a  b dzieę ł ć ł ż ę  

zgodnie z art. 35, a  b dzie wprowadzone zagospodarowanie zgodne z planem, czyliż ę  

zagospodarowanie na t  stref  wej ciow  dla ogrodu zoologicznego, natomiast dlaą ę ś ą  

boiska Prezydent Miasta wskaza  zast pcz  lokalizacj  przy ulicy Polanki.ł ę ą ę

 

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Rozumiem, e funkcja boiska zostaje w tym momencie zlikwidowana tak?ż

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Docelowo.

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

To jest kuriozum. Najpierw tworzymy boisko a teraz rozumiem, e boisko swoj  funkcjż ą ę 

utraci poniewa  wyznaczymy lokalizacj  now .ż ę ą

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Pani radna, rzeczywi cie e tak. Boisko mia o od pocz tku charakter tymczasowy. Tamś ż ł ą  

zainwestowanie jest znikome i z tego punktu widzenia strat ekonomicznych nie b dzie,ę  

natomiast ta lokalizacja przy ulicy Polanki b dzie mog a by  lokalizacj  docelow  aę ł ć ą ą  

ponadto przyczyni si  do uporz dkowania tego fragmentu, który w tej chwili zupe nieę ą ł  

niszczeje i nie ma adnego zastosowania praktycznego.ż

radny CZES AW NOWAKŁ

Nie  dalej  jak tydzie  temu by em obecny jako przedstawiciel  Zarz du Portu,  któryń ł ą  

sponsorowa  w pewnym zakresie budow  tego boiska i chcia bym powiedzie ,          eł ę ł ć ż  

widzia em tam du y zapa  miejscowej spo eczno ci ale równie  miejscowej m odzie y,ł ż ł ł ś ż ł ż  

szczególnie dzieci w do  m odym wieku, które nie maj  boiska w Oliwie do gry w pi kść ł ą ł ę 

no n ,  tym  bardziej,  e  tam  przed  wojn  funkcjonowa o  boisko  sportowe,ż ą ż ą ł  

funkcjonowa o równie  po wojnie.  Ja rozumiem, e  w pewnym okresie ta  funkcjał ż ż  

zanik a ale taka dzielnica jak Oliwa a szczególnie m odzie  szkolna powinna mie  wł ł ż ć  
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tym miejscu uwa am mo liwo  uprawiania tego sportu, tym bardziej,              eż ż ść ż  

naprawd  zainteresowanie rodziców i dzieci by o ogromne. By bym pierwszym g upimę ł ł ł  

radnym gdybym podniós  w tym momencie kiedy to widzia em,                       zał ł  

uchwaleniem tego planu nieuwzgl dnienia tych racji miejscowej ludno ci. ę ś

radna ZOFIA GOSZ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. Ta sprawa rozgrywa a si  na Komisji Politykią ł ę  

Gospodarczej i to bardzo gor co. Ja t  spraw  znam od kilku lat ze wzgl du na to,ą ą ę ę  

e owo stowarzyszenie ci gle ubiega o si  o pieni dze z zezwole  na alkohol,          naż ą ł ę ą ń  

budow  urz dze  sportowych.  Ja  chcia am powiedzie  o  tym co jest  w uchwale.ę ą ń ł ć  

Bardzo jestem zadowolona z tego, e zostanie ten teren obj ty planem bo uwa am eż ę ż ż  

ZOO jest wizytówk  na Europ  a mo e i dalej. Ja by am bardzo rozgoryczona jak paną ę ż ł  

Nowak  a  szczególnie  pan  Kami ski  na  komisji  powiedzieli,  e  ZOO nie  jest  juń ż ż 

zainteresowane tym terenem, by am zaskoczona i dzisiaj dowiedzia am si , e to jestł ł ę ż  

nieprawda, wi c ja równie  popieram boisko i sport ale je eli ju  jest teren zast pczyę ż ż ż ę  

wytyczony, to jest jak najbardziej wszystko w porz dku. Musimy si  zastanowi , tymą ę ć  

bardziej musimy si  zastanowi  czy my chcemy by  wizytówk  je eli jeste my           wę ć ć ą ż ś  

Europie w zakresie ZOO, mamy t  szans . Druga sprawa to jest jeszcze – szef tegoą ę  

stowarzyszenia mia  dwa lata  ju  w u ytkowaniu ten  grunt  i  dopiero  w tym rokuł ż ż  

cokolwiek zrobiono czyli przez dwa lata ZOO nie mog o korzysta  z trawy dla zwierz t zł ć ą  

tamtego placu, wi c to boisko mog o ju  istnie . Gdyby nie by o nowego miejsca jakę ł ż ć ł  

zostanie zrealizowany ten plan, to mog abym dyskutowa  ale tutaj uwa am, e radnił ć ż ż  

powinni poprze  t  inicjatyw  albowiem je eli jest zast pczy teren to tylko jest takać ą ę ż ę  

uwaga, e powinno na zast pczym terenie si  to robi . Druga uwaga – je eli wiemy, eż ę ę ć ż ż  

to jest tymczasowe, to eby nie budowa  tam du ego zaplecza, bo ja s ysza am, eż ć ż ł ł ż  

tam ma by  zaplecze, e  rodki  z bud etu maj  by  wydawane na profesjonalneć ż ś ż ą ć  

zaplecze takie jak jest  przy du ych boiskach sportowych i  na to  musimy zwracaż ć 

uwag , eby by a w a ciwa gospodarno . Ja apeluj            do radnych eby jednakę ż ł ł ś ść ę ż  

widzieli  to  perspektywicznie i  eby widzieli  rol  Gda ska jako promuj cego pewneż ę ń ą  

warto ci, poniewa  ju  wielk  strat  ponie li my, e lwy trzeba by o odda , po prostuś ż ż ą ę ś ś ż ł ć  

tak pi knie te lwy wygl da y. Jeszcze raz apeluj                     do zaopiniowania tegoę ą ł ę  

w a nie projektu z tym terenem, na którym obecnie jest         to boisko. Mo e jeszczeł ś ż  

dwa lub trzy lata b dzie móg  tam uczestniczy  w ró nych imprezach sportowych dlaę ł ć ż  

dzieci i m odzie y. Dzi kuj  bardzo.ł ż ę ę
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radny WIES AW KAMI SKIŁ Ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. ą

Jak s ucham tej dyskusji to nasuwa mi si  pierwsze takie wra enie, e to jest dobrał ę ż ż  

odpowied  jak  Rada  Miasta  rzeczywi cie  popiera  spo eczne  inicjatywy  tzn.  pozaź ś ł  

wypowiedziami o poparciu to za tym nic nie idzie w mojej ocenie. W te boisko zosta oł  

zaanga owane spo ecznych pieni dzy oko o 300 ty . to jest po pierwsze, ale chcż ł ę ł ś ę 

powiedzie  jeszcze co  innego. Moim zdaniem przy planie i to szczególnie przy planieć ś  

ogrodu  zoologicznego  utrzymanie  funkcji  sportowej  i  rekreacyjnej  wzbogaca 

atrakcyjno  tego miejsca, równie  wzbogaca atrakcyjno  ogrodu zoologicznego        iść ż ść  

te  uwa am,  e  taka  dyskusja  powinna si  odby ,  i  dlatego zg aszam formalnież ż ż ę ć ł  

wniosek o ponowne przeanalizowanie czyli aby ten projekt uchwa y trafi  do w a ciwejł ł ł ś  

komisji Rady Miasta Gda ska. Dzi kuj  bardzo.ń ę ę

radny RYSZARD KLIMCZYK

Panie Dyrektorze, mam pytanie odno nie tego boiska zast pczego na Polankach,      oś ę  

takim boisku pan wspomnia , w którym miejscu to boisko b dzie? Chcia em wi cejł ę ł ę  

szczegó ów us ysze  na temat  tej  zast pczej lokalizacji, czy to jest realne, na ileł ł ć ę  

realne.

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Jest tutaj pewien konflikt co jest dosy  typow  sytuacj  w planowaniu przestrzennym.ć ą ą  

Wysoka Rada oceni. Mnie si  wydaje, e pani radna Gosz bardzo trafnie oceni a wagę ż ł ę 

tych problemów, z jednej strony ogród zoologiczny, z drugiej strony boisko, które ma 

charakter tymczasowy, jest u yczone na gruncie ogrodu zoologicznego. Chcia bymż ł  

zwróci  tu jeszcze uwag , pan Dyrektor Targowski tu przypomina, e ta lokalizacja jestć ę ż  

tak ci le rzecz bior c sprzeczna z ustaw  o ochronie przyrody, poniewa  to jest terenś ś ą ą ż  

ogrodu zoologicznego, w a nie ze wzgl du na realizacj  polityki spo ecznej chwilowoł ś ę ę ł  

dopuszczony do tego boiska, tam nie ma zainwestowania, bud et miasta na razie nież  

wyda  adnych pieni dzy na to boisko. Nowa lokalizacja jest na ulicy Polanki, w g b wł ż ę łą  

stron  Trójmiejskiego Parku,  w tym takim wyrobisku pokopalnianym. Tam w tej chwilię  

na dnie, które jest p askim terenem, mniej wi cej na wysoko ci Domu Opieku czegoł ę ś ń  
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tam jest wjazd do tego tak  drog , jest p aski do  znaczny teren wystarczaj cy dlaą ą ł ść ą  

lokalizacji boiska. ZDiZ b dzie likwidowa , bo to jest w tej chwili takie gruzowisko, któreę ł  

b dzie oczyszcza . Czy si  uda istniej ce baraki wykorzysta  dla zaplecza, czy teę ł ę ą ć ż 

trzeba b dzie nowe zaplecze wybudowa , trudno jest w tej chwili powiedzie  ale jestę ć ć  

tam mo liwo  lokalizacji sta ej i to jest ta przewaga tamtej lokalizacji, gdzie pewneż ść ł  

ograniczone oczywi cie zainwestowanie b dzie si  mog o pojawi  w sposób docelowy.ś ę ę ł ć  

Natomiast  w  tej  lokalizacji,  no  chyba  nie  ma  w tpliwo ci,  priorytet  ogroduą ś  

zoologicznego.  Przypominam, e  jest  to  grunt,  który  jest  ju  w zarz dzie  ogroduż ż ą  

zoologicznego tylko chwilowo, czasowo udost pniony na cele kopania pi ki. Dzi kuj . ę ł ę ę

radny RYSZARD KLIMCZYK

Czyj jest teren na Polanki i kto zap aci za to boisko?ł

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Teren na Polankach jest  komunalny. Tutaj  by y podnoszone g osy,  e  nie  nale ył ł ż ż  

s usznie wydawa  pieni dzy bud etowych na tymczasowe lokalizacje, tam lokalizacjał ć ę ż  

b dzie sta a, wi c b dzie to mog o by  sfinansowane z bud etu je li Rada przeznaczyę ł ę ę ł ć ż ś  

pieni dze, albo ze rodków sponsorów tak jak wszystkie inwestycje.ą ś

radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Mnie  bardzo zainteresowa  zwrot:  ł problem  niewielkiej  funkcji  mieszkalnej.  Ja  się 

ciesz  jak plani ci mówi :ę ś ą tu nic nie ma, bo tu jest bia a plama.  ł W rzeczywisto ci sś ą 

tam 4 domy sprzed wojny kolejarzy, tak kiedy  rozmawia em nt.ulicy S upskiej.          Wś ł ł  

tej  chwili  to jest problem ilu  ludzi, którzy tam mieszkaj  i  ja chcia bym absolutnieś ą ł  

podtrzyma  i potwierdzi  to, e oczywi cie je li chcemy mie , a mamy jedno               zć ć ż ś ś ć  

najpi kniejszych i  najlepiej  usytuowanych je li  chodzi  o  walory  naturalne  ogrodówę ś  

zoologicznych, i  powinni my bardzo du o staranno ci  w o y  w to  aby ten ogródś ż ś ł ż ć  

jeszcze bardziej móg  si  powi kszy , jeszcze by  pi kniejszy, jeszcze mie  wi cejł ę ę ć ć ę ć ę  

funkcji, w sensie móg , z punktu widzenia prawa tak e unijnego, przyj  wi ksz  iloł ż ąć ę ą ść 

ró nego rodzaju gatunków zwierz t na czele z naszymi upragnionymi od lat yrafami.ż ą ż  

To jest jakby jedna rzecz, natomiast druga rzecz i odr bna, i tu zach cam absolutnieę ę  

eby g osowa  za t  uchwa , a druga rzecz to jest procedura. Procedura, do którejż ł ć ą łą  
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by  mo e ten wydzia  nie jest uprawniony ale to jest kolejny przyk ad jakby tego,      eć ż ł ł ż  

wydzia y  w  Urz dzie  Miejskim  s  pa stwem  w  pa stwie,  same  dla  siebie  i  takł ę ą ń ń  

naprawd  albo ze sob  nie rozmawiaj , albo nie wspó pracuj  je li same nie muszę ą ą ł ą ś ą 

albo kto  im nie ka e. Ja przepraszam je li mówimy o poj ciu tzw. problemu niewielkiejś ż ś ę  

funkcji mieszkalnej to mówimy o tym, e w tej chwili kiedy Radzie przedstawia si  tenż ę  

plan, jak najbardziej s uszny, za którym powinni my by ,             to powinno te  sił ś ć ż ę 

przedstawi  propozycj  uzgodnion  z mieszka cami, gdzie ich     si  przeprowadzi,ć ę ą ń ę  

gdzie oni b d  mieli swoje miejsca, e si  na to zgadzaj  itd., czyli my patrzymy naę ą ż ę ą  

jedn  rzecz s uszn  jak najbardziej, za któr  optuj  tak e eby Pa stwo g osowali aleą ł ą ą ę ż ż ń ł  

inne traktujemy jako problem poboczny, ludzi, którzy tam mieszkaj   a to jest niewielkią  

problem funkcji  mieszkaniowej. Nie,  ja teraz chcia bym, eby pan Dyrektor tudzieł ż ż 

pana kolega z odpowiedniego wydzia u przedstawi  nam rozmowy z tymi lud mi, e otoł ł ź ż  

miasto zaproponowa o im inne miejsca, e oni na to wyrazili zgod , e ta sprawa jestł ż ę ż  

dopi ta a nie my po raz kolejny jakby, e miasto pomo e si  przeprowadzi . Wi c wę ż ż ę ć ę  

tym momencie, je li  dokonujemy pewnej rzeczy to  po raz kolejny brakuje mi  tegoś  

czego ,  tego zaj cia  si  problemami ludzi,  którzy  tam mieszkaj  a  nie  niewielkimś ę ę ą  

problemem czy problemem niewielkiej funkcji mieszkaniowej. Tak nie mo na do tegoż  

podchodzi . Je li wy w waszym patrzeniu         i uk adaniu planu b dziecie patrze  nać ś ł ę ć  

to  w  tak  administracyjny  sposób  a  nie  b dziecie  za  tym  problemem  widzielię  

rzeczywistych ludzi tam mieszkaj cych, no to jest to nieprzyjemne i teraz radni je lią ś  

maj  jakie  w tpliwo ci osobiste czy inne,        to maj  w tpliwo ci, których mie  nieą ś ą ś ą ą ś ć  

powinni, bo wy ju  dawno powinni cie ten program rozwi za . W a ciwe dzia anie,ż ś ą ć ł ś ł  

w a ciwa procedura uchwalania takiego planu powinna ponosi  za sob  równoleg eł ś ć ą ł  

dzia anie i rozmowy innego wyspecjalizowanego wydzia u Urz du Miejskiego do tegoł ł ę  

aby np. pan Dyrektor lub pana kolega w tej chwili móg  powiedzie : nie ma problemuł ć  

niewielkiej funkcji mieszkalnej, ci ludzie maj  oferty, przyj li te oferty, do dnia takiego ią ę  

takiego b d  przeprowadzeni, miasto im w tym pomo e. Ja rozumiem, e tak powinnoę ą ż ż  

to by  nam przedstawiane. Dzi kuj .ć ę ę

radny CZES AW NOWAKŁ

Ja do pana Dyrektora Piskorskiego. Panie Dyrektorze, mo e odwró my sytuacj  je eliż ć ę ż  

chodzi o kto komu u yczy  albo kto komu zabra  teren. Otó  ten teren kiedy  pe niż ł ł ż ś ł ł 

funkcj  boiskow  dla mieszka ców Oliwy i  dla seminarium duchownego. Tam gralię ą ń  

klerycy i nadal tam graj , s  bardzo mocno zaanga owani w te sprawy. Ten kto by  naą ą ż ł  
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otwarciu to widzia , e byli tam równie  przedstawiciele seminarium duchownego, toł ż ż  

nie jest sprawa tylko grupki m odzie y, to jest sprawa rodowiskowa o do  du ymł ż ś ść ż  

znaczeniu. Boisko zosta o zabrane dla ZOO a nie odwrotnie. Teraz pan mówi, e toł ż  

jest czasowe. Mo e tak ustalmy, e czasowo zosta o zabrane dla ZOO. To jest takaż ż ł  

sytuacja i w zwi zku z tym ja uwa am, e ta sprawa, zreszt  o tym mówi  pan radnyą ż ż ą ł  

Sowi ski, nie jest dopi ta, nie uzgodniona z miejscowym rodowiskiem. Ja wnioskuj  oń ę ś ę  

odes anie projektu uchwa y do komisji i szczegó owe dopi cie, dogadanie z miejscowł ł ł ę ą 

spo eczno ci . Dzi kuje bardzo.ł ś ą ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ju  taki wniosek panie radny zosta  zg oszony przez pana Kami skiego.ż ł ł ń

radna BARBARA MEYER

Zg aszam wniosek formalny o zamkni cie dyskusji i oczywi cie zg aszam kontrwniosek,ł ę ś ł  

nie do komisji ale dzisiaj eby g osowa .ż ł ć

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Jest wniosek formalny o zamkni cie listy mówców. Zg oszeni s : pani Zofia Gosz, panę ł ą  

Kasprowicz, pan Byczkowski i pan ubrys.Ż

Kto z Pa stwa jest za zamkni ciem listy mówców?ń ę

za -  23

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0

Lista mówców zosta a zamkni ta.ł ę

radna ZOFIA GOSZ

Chcia am jeszcze jedno zdanie powiedzie , mo e kole ank  El  uspokoj .ł ć ż ż ę ę ę

Szanowni Radni.  To  Stowarzyszenie mo e uzyska  ze  rodków reklamy piwa,  też ć ś  

pieni dze  s  w  MENiS-ie  i  równie  z  tych  rodków  mo na  uzyska  na  tzw.ą ą ż ś ż ć  

infrastruktur . Miastu si  nie uda o w zesz ym roku uzyska  ani na zaj cia sportowe,ę ę ł ł ć ę  

ani na infrastruktur  sportow  ani z otówki a to Stowarzyszenie i w tym miejscu muszę ą ł ę 

pochwali , uda o mu si  uzyska  wi c je eli dostanie plac zamienny                ać ł ę ć ę ż  
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pieni dze  w  Warszawie  s  bardzo  du e,  a  Stowarzyszenie  mo e  uzyska  jakoą ą ż ż ć  

organizacja pozarz dowa a  90 % kosztów,  które  zrobi  w projekcie,  to  s  rodkią ż ą ś  

finansowe. Miasto powinno si  do o y  oczywi cie. ę ł ż ć ś

Po drugie – bli ej Oliwy je li b dzie umiejscowione boisko, to tylko lepiej dla m odzie yż ś ę ł ż  

bo je eli  tam ma biedne dziecko przyj  to  samo nie pójdzie a poza tym nie maż ść  

pieni dzy na dojazd. Ja uwa am, e w osiedlach, w rodku powinny powstawa  takieę ż ż ś ć  

obiekty sportowe, eby te  dzieci, które nie maj  znik d pomocy, mog y tam sameż ą ą ł  

pieszo doj . Dzi kuj . ść ę ę

radny ALEKSANDER UBRYSŻ

Dla mnie przeciwstawianie tych dwóch zada  jest troch  absurdalne. Nie pasuje mi tań ę  

sprawa. Obydwa zadania s  zwi zane z ekologi , ze sportem, z rekreacj . Absolutnieą ą ą ą  

sk aniam si  do poparcia jednak wniosku dla ZOO, przy ca ym moim wspieraniu sportuł ę ł  

bo boisko podobne naprawd  w sposób o wiele atwiejszy mo na usytuowa , natomiastę ł ż ć  

terenów rozwojowych dla ZOO na pewno nie, to jest oczywiste. Dziwi  si  tej dyskusjię ę  

ale dziwi mnie te , e tutaj kilka osób mówi o           o zaanga owaniu pewnychż ż ł ż  

rodków sponsoringu na rzecz w tpliw , bo je eli to jest czasowa lokalizacja, je eliś ą ą ż ż  

teren jest rozwojowy dla ZOO, to je eli kto  anga uje rodki okre lone, no to musi siż ś ż ś ś ę 

liczy  z konsekwencjami. Ja si  nie dziwi ,              e sponsor mo e zapyta  dlaczegoć ę ę ż ż ć  

te rodki tam skierowano troch  bez sensu,          li tylko licz c na dobre, sprzyjaj ceś ę ą ą  

okoliczno ci. Tak si  nie robi, pieni dze trzeba rozlicza .ś ę ą ć

Dlatego ja b d  g osowa  za ZOO i uwa am, e to jest jedyny kierunek jaki w tej chwilię ę ł ł ż ż  

mo emy przyj .ż ąć

radny JANUSZ KASPROWICZ

Wszyscy Pa stwo wiecie ile razy staj  w konflikcie ze s u bami miejskimi, zabiegaj c oń ę ł ż ą  

to, eby moja dzielnica czyli Oliwa rozwija a si  we w a ciwym kierunku. Tym razemż ł ę ł ś  

bardzo  bym  si  cieszy  gdyby my  emocje  nieco  przygasili,  dlatego  e  jestemę ł ś ż  

przekonany, e gdyby nie dwa punkty, które wyst puj  przy okazji tego planu, to tenż ę ą  

plan by by tutaj zaaprobowany w drodze aklamacji. Te dwa punkty s  nast puj ce:ł ą ę ą  

pierwsza sprawa – nie by oby tu adnej dyskusji gdyby nie owo boisko.                      Jał ż  

si  przygl da em koncepcji powstania tego boiska, w ko cu nie tak dawno.            Zę ą ł ń  

du ym zainteresowaniem oczekiwa em prób przygotowania terenu pod boisko         i zż ł  

du ym niepokojem przez d ugi czas obserwowa em tam milczenie. Ja dzisiaj my lż ł ł ś ę 
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sobie  tak,  e  propozycja  zorganizowania,  wybudowania  tego  boiska  w miejscu,  oż  

którym  mówi  Dyrektor  Piskorski,  z  punktu  widzenia  interesów  Oliwy,  jest  dalekoł  

ciekawsza, my l  osobi cie, poniewa  uruchomi ona taki obszar spacerowy w Oliwie,ś ę ś ż  

który do tej pory jest dziki i który do tej pory normalni ludzie cz sto boj  si  zagl da  aę ą ę ą ć  

jest to przy okazji przepi kne miejsce i nie boisko tutaj by oby dla mnie najwa niejsze.ę ł ż  

Druga  sprawa  –  zwrócili  si  do  mnie  mieszka cy  tych  paru  domów  przy  ulicyę ń  

Ko cierskiej z pro b  o interwencj  i pomoc. Ja tam pojecha em nie po to, eby mle  –ś ś ą ę ł ż ć

przepraszam  za  kolokwializm-  j zorem,  tylko  eby  znale  jakie  rozs dneę ż źć ś ą  

rozwi zanie. I rzeczywi cie, bardzo mi si  podoba o wyst pienie radnego Sowi skiego,ą ś ę ł ą ń  

który  zarzuci  miastu,  powiedzmy  sobie,  nazwijmy  to  nie  naj adniejszy  stylł ł  

procedowania tego planu czyli jakby zapomnienie o tych mieszka cach, jakby omini cień ę  

potrzeby poinformowania ich o tym co ich czeka. Mnie tych ludzi w gruncie rzeczy al,ż  

poniewa  mieszkaj  tam od 45-50 lat, przyzwyczaili si , inwestowali w te mieszkania iż ą ę  

jest to zaiste pewien problem. Bardzo by bym rad dzisiaj gdyby my na tej sali us yszelił ś ł  

o finale rozmów, o konkretnych propozycjach, które ci Pa stwo dostali. Niemniej jednakń  

szuka em  ca y  czas  w  trakcie  dyskusji  nad  tym  planem  na  Komisji  Rozwojuł ł  

Przestrzennego argumentu, który pozwoli mi stan  przed tymi lud mi twarz  w twarz iąć ź ą  

powiedzie  im: ć prosz  Pa stwa, ja wam nie pomog  w tym eby cie w tym miejscuę ń ę ż ś  

mieszkali dalej.  Otó  ja ten argument znalaz em, ja go zas ysza em. Chc  Pa stwuż ł ł ł ę ń  

powiedzie , e nie pami tam w tej chwili kto ale u y  kto  bardzo trafnego zwrotu. Otóć ż ę ż ł ś ż 

ludzie mog  mieszka  wsz dzie lub prawie wsz dzie ale ZOO oliwskie mo e by  tylkoą ć ę ę ż ć  

dok adnie w tym miejscu. Ja jestem przekonany, znaj c statystyki przebiegów trasł ą  

turystycznych,  znaj c  statystyki  odwiedzaj cych  Gda sk  i  Oliw  go ci  spozaą ą ń ę ś  

Trójmiasta, e ZOO ogród zoologiczny jest jedn  z trzech pozycji, która najbardziejż ą  

przyci ga turystów do tego miasta            i ja jestem naprawd  wielce rad, e ten ogródą ę ż  

le y  w  mojej  dzielnicy.  Powiem  Pa stwu,  e  rozumiem  wasze  ale,  rozumiemż ń ż ż  

wyst pienie  radnego  Kami skiego  czy  radnego  Nowaka,  ale  bardzo  bym  prosią ń ł 

spojrze  na problem szerzej. Mo emy dopilnowa  tego eby miasto dope ni o procedurć ż ć ż ł ł  

i zadba o o los mieszka ców z tych 4 upadaj cych, zrujnowanych ju  budynków aleł ń ą ż  

zgadzam si  z koncepcj  biura architektonicznego, które przewidzia o tam ca y systemę ą ł ł  

obs ugi  ogrodu  zoologicznego.  I  dla  tego  ogrodu  zoologicznego,  bardzo  Pa stwał ń  

prosz , podejmijmy dzisiaj t  uchwa . Dzi kuj .ę ę łę ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą
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Wyczerpali my list  mówców, pan Byczkowski zrezygnowa . Jest wniosek                  oś ę ł  

odes anie druku 1602 z autopoprawk  do komisji. B dziemy g osowa . Jeszcze krótkoł ą ę ł ć  

pan Dyrektor.

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. ą

Chcia bym odpowiedzie  na te w tpliwo ci. Przede wszystkim chc  powiedzie  co toł ć ą ś ę ć  

znaczy „znikoma ilo  mieszka ”. Tam jest 5 budynków z 13 mieszkaniami,                wść ń  

których mieszka 25 osób. To s  te wielkol ci. Nie ma pan radny Sowi ski racji, ebyą ś ń ż  

kwestie wskazywania zamiennych lokali, oczywi cie im si  zamienne lokale nale  iś ę żą  

miasto im takie lokale zaoferuje, ale jest przedwczesne, eby im te lokale oferowa  wż ć  

trakcie sporz dzania planu. To jest etap realizacji planu, nie wiemy kiedyą

detalicznie  te  budynki  zostan  przekszta cane  na  cele  zespo u  wej ciowego  czyą ł ł ś  

zespo u  obiektów  dydaktycznych  ogrodu  zoologicznego.  W  momencie  kiedy  tał  

inwestycja si  zarysuje i b dzie mia a finansowanie, to tak e w ramach tych pieni dzyę ę ł ż ę  

b dzie wskazanie czy wybudowanie mieszka  zamiennych dla tych mieszka ców. Imę ń ń  

si  krzywda nie  wydarzy,  jest  wielce prawdopodobne,  e  b d  mieli  zaoferowaneę ż ę ą  

mieszkania nawet w Oliwie. Tak e niedaleko b d  musieli si  przenie . Teraz oż ę ą ę ść  

boisku. Boisko od samego pocz tku Klub Oliwia mia  oferowane jako tymczasowe wi cą ł ę  

prosz  nie mówi , e oni s  zaskoczeni, przywi zani i wro li tam korzeniami. Od lat 50-ę ć ż ą ą ś

tych ten teren jest w zarz dzie ogrodu zoologicznego i nie da si  ukry , e boisko jestą ę ć ż  

sprzeczne z ustaw  o ochronie przyrody, która nie dopuszcza na obszarze ogrodówą  

zoologicznych adnych innych funkcji, które nie s  zwi zane bezpo rednio z funkcjż ą ą ś ą 

ogrodu zoologicznego. Chcia bym jeszcze zwróci  uwag , e ogród zoologiczny jestł ć ę ż  

funkcj  ogólnomiejsk ,  ba  metropolitaln  i  nie  jest  dobre  zawieszanie  decyzji  taką ą ą  

strategicznej, tak znacz cej dla ca ej metropolii          od zgody kilku mieszka ców,ą ł ń  

których  jak  najbardziej  cenimy  i  wszystkie  ich  interesy  b d  odpowiednioę ą  

zabezpieczone, tak e interesy sportowców, którzy s  z Klubu Oliwii  ale to nie jestż ą  

proporcja dzia ania. Tutaj ogród zoologiczny, podkre lam to, ma funkcj  metropolitaln .ł ś ę ą  

Je eli chcemy, eby nasze miasto by o stolic  regionu,         ba ca ego po udniowegoż ż ł ą ł ł  

Ba tyku,  to  ogród zoologiczny jest  tutaj  istotnym elementem buduj cym t  funkcjł ą ę ę 

metropolitaln .  Dzi kuj .ą ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą
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Kto  z  Pa  i  Panów  Radnych  jest  za  odes aniem  druku  1602  z  autopoprawkń ł ą 

do komisji?

za -    7

przeciw -  20

wstrzyma a si  ł ę -    1

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y z autopoprawk ?ń ę ł ą

za -  22

przeciw -    3

wstrzyma o si  ł ę -    5

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1497/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO REJONU MIEJSKIEGO 
OGRODU ZOOLOGICZNEGO „WYBRZE A”Ż   W MIE CIE GDA SKUŚ Ń    

 Uchwa a stanowi za cznik nr 13 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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11) POZBAWIENIA ULICY SIEDLICKIEJ KATEGORII DROGI GMINNEJ 
(DRUK NR 1629)

radny TADEUSZ M KAL – Przewodnicz cy Komisji Rozwoju PrzestrzennegoĘ ą

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Na pocz tku chcia em przeprosi  Wysok  Rad , e w takim trybie Komisja Rozwojuą ł ć ą ę ż  

Przestrzennego wprowadza ten projekt uchwa y pod obrady Rady ale wynika to          zł  

obowi zuj cych przepisów, które mówi  i  zniesienie kategorii drogi publicznej mo eą ą ą ż ż  

nast pi  do ko ca III kwarta u danego roku i wówczas ta czynno  prawna wchodzi wą ć ń ł ść  

ycie z dniem 01 stycznia roku nast pnego, a zatem je li w dniu dzisiejszym Wysokaż ę ś  

Rada  nie  podejmie  takiej  decyzji  to  w  przypadku  kolejnej  pozytywnej  decyzji  w 

nast pnych miesi cach, ta uchwa a b dzie wchodzi a w ycie dopiero w roku 2007. ę ą ł ę ł ż

Prosz  Pa stwa, z wnioskiem o to aby przekszta ci  ulic  Siedlick  w ulic  wewn trznę ń ł ć ę ą ę ę ą 

wyst pi a Politechnika Gda ska ju  w 2004 roku. Pierwsza opinia Prezydenta jakaą ł ń ż  

zosta a wydana w tej  sprawie by a opini  negatywn . Prezydent motywowa  swojł ł ą ą ł ą 

opini  tym, i  wy czenie tej drogi z dróg publicznych spowoduje      w perspektywieę ż łą  

zwi kszenie  nat enia  ruchu  na  ulicy  do  Studzienki  i  ograniczenie  zdolno cię ęż ś  

przelotowej tej ulicy. Ponowny wniosek Politechnika z o y a w bie cym roku. Radał ż ł żą  

podj a  uchwa  wyznaczaj c Prezydentowi 30-dniowy termin wydania opinii  w tejęł łę ą  

sprawie i Prezydent w dniu 16 wrze nia dostarczy  komisji pozytywn  opini . Opinia taś ł ą ę  

opiera a si  na badaniach jakie zosta y przeprowadzone                   w miesi cachł ę ł ą  

letnich kiedy to ulica Siedlicka zosta a zamkni ta ze wzgl du na przeprowadzone tamł ę ę  

prace remontowe i  wówczas to zosta y przeprowadzone rzeczywiste badania ruchuł  

zwi zane z uk adem drogowym znajduj cym si                w s siedztwie tej e ulicy.ą ł ą ę ą ż  

Badania te wykaza y, e nat enie ruchu w ulicy Siedlickiej to jest mniej wi cej 300ł ż ęż ę  

samochodów na dob  w obu kierunkach, z tego wi kszo       z nich to s  samochodyę ę ść ą  

wje d aj ce na  teren  Politechniki  Gda skiej,  natomiast  zwi kszenie si  nat eniaż ż ą ń ę ę ęż  

ruchu na ul. Do Studzienki zwi ksza o si  od 80 do 150 pojazdów w godzinach szczytu.ę ł ę  

Fachowcy uznali, e zwi kszenie to stanowi nieznaczne powi kszenie i nie wyczerpujeż ę ę  

przepustowo ci ulicy Do Studzienki,           i  te rezerwy w tej ulicy pozostan  wś ą  

wysoko ci  oko o 20  % przepustowo ci.  St d  te  komisja  po  tych  wyja nieniach iś ł ś ą ż ś  

pozytywnej opinii Prezydenta Miasta Gda ska uzna a, e nie znajduje przeszkód doń ł ż  

zmiany kategorii ulicy Siedlickiej czyli zdj cie     z niej kategorii ulicy gminnej i tymę  

samym stanie si  ona drog  wewn trzn . Dzi kuj .ę ą ę ą ę ę
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Opinia Prezydenta jest opini  pozytywn .ą ą

radny  KAZIMIERZ  KORALEWSKI  –  Przewodnicz cy  Komisji  Politykią  

Gospodarczej i Morskiej

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Moja  komisja  nie  mia a  czasu zaopiniowa  tego  druku,  on  wp yn  dosy  pó noł ć ł ął ć ź  

i  praktycznie wydaje si ,  e jaka  odrobina dyskusji powinna wydarzy  si  tutaj naę ż ś ć ę  

forum sesji,  poniewa  tak  my l c  co  zmieni  to  w  ruchu  samochodowym, to  jakoż ś ą  

u ytkownicy np. drogi Do Studzienki, czy Fischera, czy skrzy owania Fischera             iż ż  

Matejki,  mo emy sobie zda  spraw , e  jest to  powa na decyzja.  Raz zamkni taż ć ę ż ż ę  

droga, ju  nigdy nie wrócimy pewnie do tego i praktycznie ca y ten kompleks kampusuż ł  

Politechniki b dziemy obje d a  dooko a. Odbywa si  to w a ciwie bez inwestycji wę ż ż ć ł ę ł ś  

ulice: kawa ek Traugutta, Do Studzienki. Kto korzysta z tych skrzy owa  wie co toł ż ń  

znaczy wzrost ruchu o 10 czy 20 %. Ka dy mo e to przeliczy  na czas, zamiast sta  10ż ż ć ć  

minut mo e postoi 20 w pewnych godzinach. Druga rzecz –              to rzeczywi cież ś  

trzeba b dzie nadk ada  drogi, poniewa  ten ruch,  który mo na skróci  Siedlick ,ę ł ć ż ż ć ą  

eby wyjecha  np. na drug  stron  torów przez w ze  Politechnika, tu ko o opery, toż ć ą ę ę ł ł  

praktycznie trzeba b dzie si  pcha  Do Studzienki, innej mo liwo ci nie b dzie. My l ,ę ę ć ż ś ę ś ę  

e taka decyzja jest dosy  odpowiedzialna. Je eli podejmiemy tak  decyzj  na tak, toż ć ż ą ę  

chcia bym eby my mieli tego wiadomo  dlatego poruszy em te problemy, poniewał ż ś ś ść ł ż 

z jednej strony jest to korzystne dla tych, którzy na Politechnice pracuj  czy studiuj ,ą ą  

mog  si  czu  bezpieczniej, natomiast     z drugiej strony rzeczywi cie spowoduje to jaką ę ć ś  

gdyby  scalenie  tego  terenu  Politechniki  i  taki  ruch  dookólny,  i  odetnie  to  ruch 

samochodowy na tyle, e albo trzeba b dzie jecha  ulic  Traugutta i nawraca  przyż ę ć ą ć  

Bramie Oliwskiej,                  eby przejecha  na drug  stron , albo trzeba b dzież ć ą ę ę  

pcha  si  ulic  Do Studzienki. Dzi kuj . ć ę ą ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Gdyby trzeba by o wi cej wyja nie  to jest pan z Politechniki mo e wyja ni , je lił ę ś ń ż ś ć ś  

Pa stwo sobie za ycz  takich wyja nie  jest specjalista.ń ż ą ś ń  

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI
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Bardzo bym prosi .ł

radny TADEUSZ M KALĘ

Prosz  Pa stwa.  Badania  ruchu  by y  przeprowadzane  przez  Politechnik .ę ń ł ę  

Przeprowadza  je pan dr Jaros, znany specjalista je li chodzi o drogownictwo. Je elił ś ż  

Pa stwo mieliby cie jakie  szczegó owe pytania, jest w stanie udzieli  nam odpowiedziń ś ś ł ć  

na nie.

dr KAZIMIERZ JAROS – Politechnika Gda skań

Panie Przewodnicz cy, Szanowni Pa stwo.ą ń

Obawy pana z ul. Do Studzienki s  nie w pe ni uzasadnione tutaj, dlatego e ten ruch,ą ł ż  

który przechodzi przy zamkni ciu ulicy Siedlickiej, Do Studzienki jest rz du 5 –10 % aleę ę  

przy  zamkni ciu  kiedy  my my badali,  cz  z  tego  ruchu tak e  by a  wymiana zę ś ęść ż ł  

Politechnik  poniewa  nie mog y przeje d a  pojazdy parkuj ce z jednej strony naą ż ł ż ż ć ą  

drug .  Lekko pogarszamy sytuacj  na  ul.  Do  Studzienki  ale  poprawiamy Brack ,ą ę ą  

Politechniczn  itd.,  tych ludzi,  którzy tam yj ,  poniewa  tam zmniejszamy znowuą ż ą ż  

przep yw, t  penetracj  przy tych bardzo w skich ulicach, penetracj  tych pojazdów.ł ą ę ą ę  

Ponadto, jak tutaj pan Przewodnicz cy wspomnia , 60-70 % ruchu dzisiaj jad cychą ł ą  

przez Siedlick , to jest ruch do Politechniki, zwi zany z Politechnik  i tymi obszaramią ą ą  

woko o, tak e tranzyt tam jest niewielki a chcia bym doda ,  e ten ruch, który jestł ż ł ć ż  

dzisiaj, te 300 pojazdów to jest przepustowo  gdy  newralgicznym skrzy owaniem jestść ż ż  

skrzy owanie Do Studzienki – Traugutta, które wi cej nie przepu ci. Jak zdejmiemy tenż ę ś  

ruch do Siedlickiej, to do Traugutta b dzie lepiej przejecha . Zawsze b dzie jakieę ć ę ś 

pogorszenie wiadomo ale ten ca y kompleks b dzie bezpieczny i tutaj co jeszcze rektorł ę  

zapewnia,  e  zawsze  b dzie  dost pno ,  bo  by y  takie  obawy,  remont  np.  Doż ę ę ść ł  

Studzienki to wtedy udost pniamy ul.Siedlick      do ruchu ogólnomiejskiego. Dzi kuj .ę ą ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  18

przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    3
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RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1498/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W SPRAWIE POZBAWIENIA ULICY SIEDLICKIEJ KATEGORII DROGI 
GMINNEJ    

 Uchwa a stanowi za cznik nr 14 do niniejszego protoko u. ł łą ł

12)  NADANIA NOWEJ NAZWY ULICY    (DRUK NR 1604)

WIES AWA GIELO – Wydzia  GeodezjiŁ ł

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w druku 1604.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Kultury opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  16

przeciw -    0

wstrzyma  si  ł ę -    1

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł
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UCHWA  NR XLII/1499/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W SPRAWIE NADANIA NOWEJ NAZWY ULICY

 Uchwa a stanowi za cznik nr 15 do niniejszego protoko u. ł łą ł

13)  NADANIA NOWEJ NAZWY ULICY    (DRUK NR 1605)

WIES AWA GIELO – Wydzia  GeodezjiŁ ł

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w druku 1605.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Kultury opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  24

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1500/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś
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W SPRAWIE NADANIA NOWEJ NAZWY ULICY

 Uchwa a stanowi za cznik nr 16 do niniejszego protoko u. ł łą ł

14) UDZIELENIA  DOTACJI  CELOWEJ  NA  PRACE 
KONSERWATORSKIE,  RESTAURATORSKIE  I  ROBOTY 
BUDOWLANE  PRZY  ZABYTKU  WPISANYM  DO  REJESTRU 
ZABYTKÓW   (DRUK NR 1626) 

JANUSZ TARNACKI  – Kierownik Referatu Ochrony Zabytków

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1626.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Kultury opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Bud etowa – nie opiniowa a.ż ł

radna BARBARA MEYER

Mam pytanie. Czy by y jeszcze jakie  inne wnioski, które z jakich  tam powodów nieł ś ś  

by y rozpatrywane i czego mniej wi cej dotyczy y, bo jestem generalnie za t  uchwał ę ł ą łą 

oczywi cie.ś

JANUSZ TARNACKI  – Kierownik Referatu Ochrony Zabytków

By  jeszcze jeden wniosek Klasztoru Karmelitów czyli Ko ció  w.Katarzyny, jednakł ś ł Ś  

z uwagi na braki formalne zosta  wnioskodawca wezwany do uzupe nienia i  to był ł ł 

wniosek na rok bie cy, natomiast na przysz y rok zosta  z o ony 1 wniosek osobyżą ł ł ł ż  

fizycznej i on zawiera bardzo du o braków formalnych, jest po prostu b dny ale         zż łę  

uwagi na to, e zosta  z o ony na rok nast pny, to zgodnie z przyj tymi zasadamiż ł ł ż ę ę  

dopiero po 30 pa dziernika b dzie przez komisj  rozpatrywany i osoba, która z o y aź ę ę ł ż ł  
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ten wniosek b dzie jeszcze raz pouczona o procedurze, o tym kto mo e zwraca  si  oę ż ć ę  

dotacj  itd.  Wi cej wniosków oficjalnych nie by o.ę ę ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  21

przeciw -    0

wstrzyma  si  ł ę -    1

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1501/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE  UDZIELENIA  DOTACJI  CELOWEJ  NA  PRACE 
KONSERWATORSKIE,  RESTAURATORSKIE  I  ROBOTY 
BUDOWLANE  PRZY  ZABYTKU  WPISANYM  DO  REJESTRU 
ZABYTKÓW 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 17 do niniejszego protoko u. ł łą ł

15) ZMIANY UCHWA Y NR XLI/1376/05 RMG Z DNIA 25 SIERPNIAŁ  
2005  R.  W  SPRAWIE  ZATWIERDZENIA  ZAKRESU  RZECZOWEGO 
I RÓDE  FINANSOWANIA PRZEDSI WZI CIA INWESTYCYJNEGOŹ Ł Ę Ę  
O  NAZWIE  „MODERNIZACJA  GOSPODARKI  ODPADAMI 
KOMUNALNYMI W GDA SKU” ORAZ UDZIELENIA UPOWA NIENIAŃ Ż  
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DO PODPISANIA WNIOSKU O JEGO DOFINANSOWANIE                   Z 
FUNDUSZU SPÓJNO CI    (DRUK NR 1617)Ś

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1617.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  21

przeciw -    0

wstrzyma  si  ł ę -    1

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1502/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE  ZMIANY UCHWA Y NR  XLI/1376/05 RMG Z DNIA 25Ł  
SIERPNIA  2005  R.  W  SPRAWIE  ZATWIERDZENIA  ZAKRESU 
RZECZOWEGO  I  RÓDE  FINANSOWANIA  PRZEDSI WZI CIAŹ Ł Ę Ę  
INWESTYCYJNEGO  O  NAZWIE  „MODERNIZACJA  GOSPODARKI 
ODPADAMI  KOMUNALNYMI  W  GDA SKU”  ORAZ  UDZIELENIAŃ  
UPOWA NIENIA  DO  PODPISANIA  WNIOSKU  O  JEGOŻ  
DOFINANSOWANIE   Z FUNDUSZU SPÓJNO CI Ś

 Uchwa a stanowi za cznik nr 18 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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16) OPINII DOTYCZ CEJ WYDANIA ZEZWOLENIA NA REALIZACJĄ Ę 
PLANOWANEGO  PRZEDSI WZI CIA  „MODERNIZACJAĘ Ę  
GOSPODARKI ODPADAMI KOMUNALNYMI W GDA SKU”              NAŃ  
TERENIE  ZAK ADU  UTYLIZACYJNEGO  W  GDA SKU  –Ł Ń  
SZADÓ KACH,  Z  UWAGI  NA  MO LIWE  ODDZIA YWANIE  NAŁ Ż Ł  
OBSZARY NATURA 2000      (DRUK NR 1627)

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1627.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  24

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1503/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś
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W  SPRAWIE  OPINII  DOTYCZ CEJ  WYDANIA  ZEZWOLENIA  NAĄ  
REALIZACJ  PLANOWANEGO PRZEDSI WZI CIA „MODERNIZACJAĘ Ę Ę  
GOSPODARKI ODPADAMI KOMUNALNYMI          W GDA SKU” NAŃ  
TERENIE ZAK ADU UTYLIZACYJNEGO               W GDA SKU –Ł Ń  
SZADÓ KACH,  Z  UWAGI  NA  MO LIWE  ODDZIA YWANIE  NAŁ Ż Ł  
OBSZARY NATURA 2000 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 19 do niniejszego protoko u. ł łą ł

17) WYRA ENIA  INTENCJI  WNIESIENIA  APORTEM  DO  SPÓ KIŻ Ł  
POMORSKA  SPECJALNA  STREFA  EKONOMICZNA  SP.  Z  O.O. 
NIERUCHOMO CI  GRUNTOWYCH  ORAZ  WK ADU  PIENI NEGOŚ Ł ĘŻ  
I  OBJ CIA  UDZIA ÓW  W  PODWY SZONYM  KAPITALEĘ Ł Ż  
ZAK ADOWYM SPÓ KI     (DRUK NR 1618)Ł Ł

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w druku 1618. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Bud etowa nie opiniowa a.ż ł

radna BARBARA MEYER

Ja  mam pytanie,  które  widocznie  przeoczy am i  nie  zada am na  Komisji  Politykił ł  

Gospodarczej i  Morskiej a mianowicie rozumiem, e wchodzimy jak gdyby aportemż  

gruntem, natomiast mamy w bud ecie miasta dodatkowo jeszcze uj  1 mln z  ebyż ąć ł ż  

wnie  do tej spó ki, czy pozostali udzia owcy równie  wnosz  jakie  pieni dze            iść ł ł ż ą ś ą  

z czego wynika ten mln z , bo co do gruntów nie mam adnych w tpliwo ci, tam chodził ż ą ś  

o ten parking prosz  bardzo, natomiast niepokoi mnie ten mln z .ę ł

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Pozwoli am sobie w mi dzyczasie powiedzie , e inwestycja sama ma kosztowa       wł ę ć ż ć  

granicach 32 mln z .  25 mln z tej kwoty ma by  kwot , o któr  spó ka wyst pi        doł ć ą ą ł ą  

Unii  Europejskiej.  Jest  to  program,  który  jest  realizowany przez Agencj  Rozwojuę  

Przemys u. 4,3 mln daje sama spó ka, w granicach 3 mln ma da  Urz d Marsza kowskił ł ć ą ł  
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i Politechnika Gda ska, 1 mln z  ma da  Gmina Miasta Gda ska, przy czym dzisiejszań ł ć ń  

uchwa a  jest  wyra eniem  intencji.  To  nie  jest  jeszcze  uchwa a,  która  stanowi  oł ż ł  

dokapitalizowaniu spó ki,  bowiem w samej tre ci  uchwa y zosta o zapisane,  e  wł ś ł ł ż  

momencie  kiedy  spó ka  otrzyma  rodki  z  UE,  wówczas  b dziemy  procedowalił ś ę  

ponownie uchwa  Rady Miasta i wówczas Pa stwo podejmiecie stosown  uchwa . łę ń ą łę

rodki  w wysoko ci  mln  z  maj  by  zarezerwowane w planach na  2006 rok  naŚ ś ł ą ć  

podstawie tej uchwa y.ł

radna DANUTA PUTRYCZ

Pani Dyrektor, chcia abym jednak dopyta  bo co do wyja nie  w tej cz ci mog  sił ć ś ń ęś ę ę 

zgodzi  ale jak na wst pie uzasadnienia pisze: udzia owcami spó ki s  Skarb Pa stwać ę ł ł ą ń  

itd. itd. Mówi si , e spó ka wniesie 4,3 mln z , z tego wniesiemy maj c udzia y w teję ż ł ł ą ł  

spó ce na 10,4 mln z . Moje pytanie brzmi: jak inni udzia owcy i kwotowo ile wnios  doł ł ł ą  

tej spó ki po to eby zapewni , bo z tego by wynika o, e je eli my przy udziale 10,4 %ł ż ć ł ż ż  

wnosimy milion to jak si  ma do innych udzia owców, którzy maj : Skarb Pa stwa – 62,ę ł ą ń  

Woj.Pomorskie-13,8, Gmina Tczew – 9,3 i tam pozosta e udzia y obj te s  przez gminył ł ę ą  

Tczew, Malbork, Chojnice, Sztum –jest to najprawdopodobniej ma a. Bardzo prosz  oł ę  

wyja nienie dlaczego to jest tak du a kwota przy za o eniu, e spó ka ma wnie  4,3ś ż ł ż ż ł ść  

mln a my z tego dajemy milion.

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Pozwol  sobie trzeci  raz  powiedzie ,  e  Skarb  Pa stwa jako g ówny udzia owiecę ć ż ń ł ł  

spó ki, wniós  do tej spó ki tereny czyli Zak ady Graficzne. Jest to pot ny maj tek.ł ł ł ł ęż ą  

Ten maj tek nie b dzie wyburzony i od nowa stawiany, tylko ten maj tek czyli by eą ę ą ł  

Zak ady Graficzne zostan  przystosowane, nast pi tzw. modernizacja. Koszt inwestycjił ą ą  

modernizacyjnej ma stanowi  cznie 32 mln. 25 mln b dzie pochodzi o     ze rodkówć łą ę ł ś  

unijnych,  spó ka  wyst puje  z  wnioskiem do  Agencji  Rozwoju Przemys u,  która  toł ę ł  

Agencja  jest  tym instrumentem,  który  dalej  b dzie  pracowa  nad  wnioskami     ię ł  

skierowywa  wnioski do Unii, 4 mln daje spó ka, 3 mln daje Marsza ek i mln ma był ł ł ć 

udzia  Miasta  Gda ska.  Miasto  Gda sk  chce  wej  w  t  inwestycj ,  chce  sił ń ń ść ą ę ę 

anga owa  bowiem b dzie to  jedna mo e z  niewielu,  a  mo e z  wielu wizytówekż ć ę ż ż  

naszego miasto. B dzie to miejsce pracy dla wielu studentów, którzy b d  ko czylię ę ą ń  

nasze uczelnie, b dzie to inwestycja przede wszystkim z naszego regionu,                 zę  

naszego terenu.
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MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Prosz  Pa stwa,  Centrum  Zaawansowanych  Technologii  to  jest  inicjatywa,  któraę ń  

powsta a  przy  udziale  wszystkich  trójmiejskich  uczelni,  ma  mie  siedzib  w  tymł ć ę  

nowowybudowanym Parku Naukowo-Technologicznym. To jest miejsce najwa niejszeż  

w województwie pomorskim gdzie b dzie nast powa  transfer technologii z nauki doę ę ł  

biznesu. To jest de facto najwa niejszy punkt mówi c               o obiektach w realizacjiż ą  

regionalnej  strategii  innowacyjno ci.  W  tym  momencie  mamy  o  tyle  komfortowś ą 

sytuacj , e du  cz  obowi zków finansowych, prawie wszystkie bierze na siebieę ż żą ęść ą  

Specjalna Strefa Ekonomiczna, i od strony organizacyjnej     i finansowej realizuj c teną  

projekt od pocz tku do ko ca. Gdyby tego nie robi a Strefa musieliby my to robi  samią ń ł ś ć  

martwi c si  o ca y projekt. Dzisiaj Strefa jest w a cicielem tego obiektu, przygotowa aą ę ł ł ś ł  

projekt  techniczny  przebudowy,  studium  wykonalno ci,  wniosek  aplikacyjny  doś  

sektorowego programu operacyjnego wzrost konkurencyjno ci przedsi biorstw. My deś ę  

facto dok adamy si  tylko do tego projektu tym aportem gruntowym i niewielk  kwotł ę ą ą 

mln z , bo pami tajmy, e warto  ca ego projektu jest ponad 30 mln z . To jest deł ę ż ść ł ł  

facto  ostatnia  szansa  na  to  eby  skorzysta      z  tych  rodków  dlatego  e  wż ć ś ż  

sektorowym programie zosta o jeszcze 40 kilka mln tylko w tym dzia aniu na parkił ł  

naukowo  technologiczne  i  Strefa  dokona a  takiego  przebudowania  wnioskuł  

aplikacyjnego,  musi  pokaza  wiarygodno  ród a finansowania w asnego.  To jestć ść ź ł ł  

jeden element ale po drugie musi te  pokaza ,         e projekt ma istotne wsparcież ć ż  

w adz lokalnych, nie tylko wsparcie moralne              ale równie  wsparcie finansowe, wł ż  

zwi zku z tym deklaracja finansowa ze strony Miasta Gda ska i Marsza ka s  de factoą ń ł ą  

takim uwiarygodnieniem tego projektu                       i wykazaniem, e on jest istotny dlaż  

regionu i e jeste my w stanie równie  partycypowa   w nim finansowo. Bardzo proszż ś ż ć ę 

o poparcie. To jest bardzo donios y      i istotny dla Gda ska i ca ego regionu projekt.ł ń ł  

Dzi kuj  bardzo.    ę ę

radna DANUTA PUTRYCZ

 Panie Prezydencie, ja nie twierdzi am, e to nie jest wa ne. Uwa am, e tak tylkoł ż ż ż ż  

czytaj c uzasadnienie odnios am wra enie, e proporcje kwotowe, które mamy wnieą ł ż ż ść 

do tego zadania, a przecie  jako spó ka wnie li my równie  swój udzia          naż ł ś ś ż ł  

moment tworzenia tego, jak  kwot  jak  nie wiem, w zwi zku z tym my my ju  wnie liąś ę ą ą ś ż ś  

do spó ki i odnios am si  tylko do tej kwoty 4,3 gdzie s  i inni udzia owcy          i z czegoł ł ę ą ł  

to wynika, bo ja jestem panie Prezydencie za tym tylko chodzi o to eby Gda sk li tylko,ż ń  
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ja  rozumiem e  na  pewno jest  to  chwalebne dla  Gda ska itd.,  ale  ju  o  takichż ń ż  

interesach wspólnych nie raz s yszeli my i mamy tego przyk ady gdzie pó niej korzy cił ś ł ź ś  

niekoniecznie s  dla  Gda ska i  dla  regionu a  s  dla  konkretnych miast,  o  czymą ń ą  

Pa stwo wiecie i  my wiemy jako radni, którzy jeste my tu kilka kadencji.  Dzi kujń ś ę ę 

bardzo.

radny EUGENIUSZ G OGOWSKIŁ

Uwa am osobi cie, e to jest dobry pomys . Jak to ma si  do tego gdy skiego parkuż ś ż ł ę ń  

technologicznego,  to jest uzupe niaj ce bo tam s  technologie itd. Oni nam zabiorł ą ą ą 

kas , czy nie? Tak z ciekawo ci bo to nie stawa o na komisji. ę ś ł

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Gdy ski projekt  jest  du o bardziej  zaawansowany i  on jest  w tej  chwili  na etapień ż  

realizacji, ju  ma de facto finansowanie przyznane. Pod tym wzgl dem Gdynia nasż ę  

wyprzedza a ten projekt de facto jest szans  na to, eby nie tylko dogoni  Gdyni  aleą ż ć ę  

te  przegoni  z jednej wa nej przyczyny dlatego e ten projekt wspieraj  wszystkież ć ż ż ą  

instytucje naukowe i w a nie Centrum  Zaawansowanych Technologii kierowane przezł ś  

Politechnik  jest tutaj bardzo du ym stronnikiem tego przedsi wzi cia                ię ż ę ę  

zak ada si ,  e to w a nie Centrum transferu technologii regionalnej b dzie w tymł ę ż ł ś ę  

miejscu  funkcjonowa .  To  jest  przewaga nad wszystkimi  innymi  parkami  naukowoć  

technologicznymi,  które  b d  dzia a y  w  województwie  pomorskim.  W  regionalneję ą ł ł  

strategii oczywi cie zak ada si  istnienie lokalnych tego typu punktów i gdy ski parkś ł ę ń  

naukowo technologiczny jest takim przyk adem. On b dzie g ównie nastawiony        nał ę ł  

obs ug  przedsi biorców gdy skich i  bardziej  lokalne oddzia ywanie, natomiast tenł ę ę ń ł  

b dzie centrum o du o wi kszej sile oddzia ywania. Dzi kuj  bardzo. ę ż ę ł ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  19

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2
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RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1504/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE  WYRA ENIA  INTENCJI  WNIESIENIA  APORTEMŻ  
DO  SPÓ KI  POMORSKA  SPECJALNA  STREFA  EKONOMICZNAŁ  
SP.  Z  O.O.  NIERUCHOMO CI  GRUNTOWYCH  ORAZ  WK ADUŚ Ł  
PIENI NEGO  I  OBJ CIA  UDZIA ÓW  W  PODWY SZONYMĘŻ Ę Ł Ż  
KAPITALE ZAK ADOWYM SPÓ KI Ł Ł

 Uchwa a stanowi za cznik nr 20 do niniejszego protoko u. ł łą ł

18) WYRA ENIA WOLI OBJ CIA PRZEZ GMIN  MIASTA GDA SKAŻ Ę Ę Ń  
UDZIA ÓW  W  PODWY SZONYM  KAPITALE  ZAK ADOWYMŁ Ż Ł  
GDA SKIEGO  PRZEDSI BIORSTWA  ENERGETYKI  CIEPLNEJŃ Ę  
SPÓ KI  Z  OGRANICZON  ODPOWIEDZIALNO CI  Z  SIEDZIBŁ Ą Ś Ą Ą 
W GDA SKU    (DRUK NR 1597)Ń

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w druku 1597.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł
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radny EUGENIUSZ G OGOWSKIŁ

Mam pytanie – jak wygl da proces realizacji przedsi wzi  inwestycyjnych, które by yą ę ęć ł  

przewidziane umow , jaki jest stopie  wywi zania si  z tych planów?ą ń ą ę

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Pierwszy etap inwestycji, który zosta  zapisany w umowie zbycia udzia ów opiewa     doł ł  

ko ca 2006 roku. Spó ka od podpisania umowy czyli od stycznia ubieg ego roku      iń ł ł  

dokapitalizowania  przez  g ównego  udzia owca  w  wysoko ci  20  mln  z  wykona ał ł ś ł ł  

inwestycje  na  poziomie  oko o  50  mln  z .  Spó ka  pozby a  si  zobowi zał ł ł ł ę ą ń 

przeterminowanych, w zwi zku z powy szym wzros a jej p ynno  finansowa, maj teką ż ł ł ść ą  

trwa y w 2004 roku wynosi  211 ty . a prognoza na koniec 2005 r., która by a robionał ł ś ł  

we wrze niu stanowi o warto ci ca 260 ty .z . Nie wliczam w to oczywi cie amortyzacji,ś ś ś ł ś  

to jest sam przyrost maj tku netto.ą

radna ZOFIA GOSZ

Mam pytanie w zwi zku z pytaniem pana radnego G ogowskiego. ą ł

Pani  u y a  takiego  sformu owania  dok adnie:  ż ł ł ł Spó ka  pozby a  si  zobowi zał ł ę ą ń  

przeterminowanych, w zwi zku z tym poprawi a si  jej p ynnoą ł ę ł ść. 

Co to znaczy pozby a si , sprzeda a czy wyegzekwowa a, bo pozby  si  to mo nał ę ł ł ć ę ż  

tylko sprzeda , bo jak si  umarza czy spisuje w straty to  p ynno  raczej si  nieć ę ł ść ę  

powi ksza?ę

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

By o  to  sformu owanie  nieodpowiednie.  Spó ka  sp aci a  wszystkie  zobowi zaniał ł ł ł ł ą  

przeterminowane, w tej chwili ma tylko zobowi zania bie ce.ą żą

radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Mam pytanie. Poniewa  sprzedali my 75 % udzia ów po wniesieniu, ca y czas patrzż ś ł ł ę 

na to, e udzia  w kapitale zak adowym GPEC-u spad  z 25,001 % do 18,62 – jak to siż ł ł ł ę 

ma? Ca y czas wnosimy co  do tej spó ki a spadaj  nasze udzia y.ł ś ł ą ł
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IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Prosz  Pa stwa, faktycznie po sprzeda y udzia ów w wysoko ci 75 % jako Gminaę ń ż ł ś  

byli my udzia owcem 25 % przy czym, jak powiedzia am wcze niej, SWL czyli drugiś ł ł ś  

udzia owiec  dokapitalizowa  spó k  w  marcu  2004  r.  realizuj c  po  prostu  zapisył ł ł ę ą  

umowne, dokapitalizowa  spó k  na poziomie 20 mln z . Ten moment spowodowa , eł ł ę ł ł ż  

udzia  miasta w spó ce spad  do 18 %. Od tamtego momentu tylko Gmina Gda skł ł ł ń  

podnosi a kapita  zak adowy spó ki poprzez dwa aporty plus ewentualnie ten b dzieł ł ł ł ę  

trzeci do spó ki, natomiast SWL jako drugi udzia owiec ma czas na dokapitalizowanieł ł  

spó ki kwot  40 mln z  do stycznia przysz ego roku zgodnie z zapisami umownymi.ł ą ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  15

przeciw -    2

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1505/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W SPRAWIE  WYRA ENIA WOLI OBJ CIA PRZEZ GMIN  MIASTAŻ Ę Ę  
GDA SKA  UDZIA ÓW  W  PODWY SZONYM  KAPITALEŃ Ł Ż  
ZAK ADOWYM GDA SKIEGO PRZEDSI BIORSTWA ENERGETYKIŁ Ń Ę  
CIEPLNEJ  SPÓ KI  Z  OGRANICZON  ODPOWIEDZIALNO CIŁ Ą Ś Ą 
Z SIEDZIB   W GDA SKU Ą Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 21 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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19) WYRA ENIA WOLI  OBJ CIA UDZIA ÓW W PODWY SZONYMŻ Ę Ł Ż  
KAPITALE  ZAK ADOWYM  JEDNOOSOBOWEJ  SPÓ KI  GMINYŁ Ł  
MIASTA  GDA SKA  DZIA AJ CEJ  POD  FIRM  TOWARZYSTWOŃ Ł Ą Ą  
BUDOWNICTWA  SPO ECZNEGO  „MOT AWA”  SPÓ KAŁ Ł Ł  
Z OGRANICZON  ODPOWIEDZIALNO CI  Z SIEDZIB                     WĄ Ś Ą Ą  
GDA SKU       (DRUK NR 1598)Ń

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w druku 1598.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

radna DANUTA PUTRYCZ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado, pani Dyrektor.ą

Chcia abym zapyta  o tak  rzecz, z uwagi na to, e co prawda nie ma tego                wł ć ą ż  

wyja nieniach, jak raz je eli chodzi o TBS „Mot awa”, mam raczej pozytywne zdanie naś ż ł  

ten  temat  co  do  dzia alno ci,  jednak  warto  by  by o  us ysze ,  bo  chcia abymł ś ł ł ć ł  

porównawczo do GTBS. Chodzi o nie spraw  budowania li tylko budynków przez jednoę  

czy drugie Towarzystwo Budownictwa Spo ecznego ale równie  o fakt, e budynki,ł ż ż  

które s  budowane, do  cz sto koszty utrzymania przez najemców przysz ych, kosztyą ść ę ł  

eksploatacji s  bardzo wysokie co powoduje, e po jakim  okresie zad u enie w tychą ż ś ł ż  

spó kach  lokatorów  najemców  jest  równie  bardzo  wysokie,  natomiast  spó kał ż ł  

wyst puje o eksmisj  tych lokatorów. Chcia abym si  dowiedzie  jak to wygl da w TBSę ę ł ę ć ą  

„Mot awa” bo jak do tej pory, ja wiem, e niewiele budynków odda a ale wa ne jest np.ł ż ł ż  

koszty ogrzewania mieszka  bo za to p ac  mieszka cy. Warto by by o wiedzie , coń ł ą ń ł ć  

zreszt  nie omieszkam powiedzie  przy Spó ce bo tam mam wi ksze zastrze enia doą ć ł ę ż  

GTBS-u, natomiast jak to si  kszta tuj  te koszty utrzymania w TBS „Mot awa” dla tychę ł ą ł  

przysz ych najemców poza stawk , któr  e my sami ustalili w wysoko ci 7 z  op atł ą ą ż ś ś ł ł ę 

czynszow  z jakim  tam groszem. S  to dosy  wysokie op aty, tym bardziej e przyj oą ś ą ć ł ż ęł  

si  taktyk , e buduje si  tylko TBS-y tak jakby w tym mie cie byli tylko bogaci ludzie.ę ę ż ę ś  

Ja ju  odnosz  si  jakby do dwóch propozycji, bo widz  równie  w tym druku 1609, eż ę ę ę ż ż  

61



dzia ki s  oddane, które mia y by  pod komunalne i socjalne mieszkalnictwo, zostajł ą ł ć ą 

oddane do obj cia przez GTBS. Jeszcze mam jedno pytanie czy ta Spó ka ma zysk,ę ł  

je eli ma to w jakiej wysoko ci za ostatni rok np.? Dzi kuj  bardzo.ż ś ę ę

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Je li mog abym si  odnie  do wyników finansowych Spó ki TBS „Mot awa” – tak taś ł ę ść ł ł  

Spó ka wykazuje wprawdzie niewielki zysk ale zysk, tak na dzia alno ci podstawowejł ł ś  

jak i  ca o ciowy wynik finansowy za 2004 rok jak i  I  pó rocze 2005 zamkn o sił ś ł ęł ę 

zyskiem. Za 2004 rok Spó ka wypracowa a zysk na poziomie 130 ty ., natomiast        Ił ł ś  

pó rocze zamkn a równie  takim samym zyskiem, przy czym chcia abym zauwa y ,ł ęł ż ł ż ć  

e po cz ci te zyski s  tzw.zyskami papierowymi bowiem Spó ka otrzyma a z Bankuż ęś ą ł ł  

Gospodarstwa  Krajowego  umorzenie  na  poziomie  10%  wysoko ci  zaci gni tegoś ą ę  

kredytu i jest to kwota, która wp ywa jako przychód, pozosta y przychód do Spó ki i mał ł ł  

oczywi cie wp yw na wynik finansowy tej Spó ki. Tak e po odj ciu tych 10% Spó kaś ł ł ż ę ł  

wypracowuje zysk na niewielkim po prostu poziomie, natomiast je li chodzi o kosztyś  

eksploatacji  mieszka ,  je li  idzie  o  TBS  „Mot awa”  wszystkie  mieszkania  zosta yń ś ł ł  

olicznikowane, ka de mieszkanie ma swój licznik je li idzie o system grzewczy. Spó każ ś ł  

ogrzewa e tak powiem w cudzys owiu te  budynki poprzez w asne kot ownie z uwagiż ł ż ł ł  

na fakt i  z kalkulacji analitycznej wysz o,                i  te koszty b d  w miar  najta szeż ł ż ę ą ę ń  

w stosunku do mo liwo ci finansowych mieszka ców. Pozosta e czynniki jak energiaż ś ń ł  

równie  jest osobno olicznikowane ka de mieszkanie, natomiast je li idzie o wod  –ż ż ś ę  

jest to wspólny licznik na budynek, czyli ka dy p aci za to co zu yje. S  olicznikowaneż ł ż ą  

mieszkania w rodku, natomiast rozliczenie do SAUR-u jest ogólne na budynek. Kosztyś  

eksploatacji wygl daj  tak,      e w zale no ci od osób zamieszkuj cych, powierzchnią ą ż ż ś ą  

mieszkania i zu ytych mediów  takie id  po prostu koszty.ż ą

radna DANUTA PUTRYCZ

Dzi kuj  bardzo pani Dyrektor i  my l , e po takim wyja nieniu mog  zag osowaę ę ś ę ż ś ę ł ć 

pozytywnie za projektem tej uchwa y.ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  19
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przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    3

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1506/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W SPRAWIE WYRA ENIA WOLI OBJ CIA UDZIA ÓW                       WŻ Ę Ł  
PODWY SZONYM  KAPITALE  ZAK ADOWYM  JEDNOOSOBOWEJŻ Ł  
SPÓ KI  GMINY  MIASTA  GDA SKA  DZIA AJ CEJ  POD  FIRMŁ Ń Ł Ą Ą 
TOWARZYSTWO  BUDOWNICTWA  SPO ECZNEGO  „MOT AWA”Ł Ł  
SPÓ KA  Z  OGRANICZON  ODPOWIEDZIALNO CI  Z  SIEDZIBŁ Ą Ś Ą Ą 
W GDA SKU Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 22 do niniejszego protoko u. ł łą ł

20) WYRA ENIA WOLI  OBJ CIA UDZIA ÓW W PODWY SZONYMŻ Ę Ł Ż  
KAPITALE  ZAK ADOWYM  JEDNOOSOBOWEJ  SPÓ KI  GMINYŁ Ł  
MIASTA  GDA SKA  DZIA AJ CEJ  POD  FIRM  GDA SKIEŃ Ł Ą Ą Ń  
TOWARZYSTWO BUDOWNICTWA SPO ECZNEGO SPÓ KA             ZŁ Ł  
OGRANICZON  ODPOWIEDZIALNO CI  Z SIEDZIB                     WĄ Ś Ą Ą  
GDA SKU    Ń (DRUK NR 1609)

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w druku 1609.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł
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Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł

radna DANUTA PUTRYCZ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Tak si  sk ada, e Gda ski TBS dzia a na obszarze mojego okr gu wyborczego.        Zę ł ż ń ł ę  

czym to si  wi e, e mam du o osób zg aszaj cych problemy w zwi zku              zę ąż ż ż ł ą ą  

zamieszkaniem w lokalach mieszkalnych TBS. Koszty eksploatacji, jak wiemy pierwsze 

budynki powsta y do  dawno, by y niefortunne i nieudane a koszty eksploatacji przył ść ł  

ulicy Jeleniogórskiej s  tak wysokie, e tych ludzi nawet przy rednich dochodach nieą ż ś  

sta  eby utrzyma  si  i przetrwa . Koszt poza op at  czynszow  z tytu u ogrzewaniać ż ć ę ć ł ą ą ł  

w okresie zimowym jest  tak wysoki,  e  dochodzi tam do niesympatycznych relacjiż  

mi dzy Spó k  a najemcami. Spó ka do chwili obecnej, mimo interwencji mieszka cówę ł ą ł ń  

od szeregu lat, ju  od poprzedniej kadencji, praktycznie niewiele zrobi a w tym zakresież ł  

eby poprawi  t  sytuacj , mówi             o starych zasadach. Nie wiem jak na dzież ć ą ę ę ń 

dzisiejszy to si  kszta tuje, z uzasadnienia to nie wynika ale je eli GTBS ma budowaę ł ż ć 

w takiej formule jak budowa , to po pierwsze: nie rozwa aj c kosztów eksploatacji dlał ż ą  

przysz ych najemców eby one by y w miar  mo liwie jak najta sze bo taki jest celł ż ł ę ż ń  

tego wszystkiego, bo jak wiemy do TBS mog  si  zg asza  ochotnicy i ludzie, którzyą ę ł ć  

maj  okre lone dochody czyli        w granicach od 1700 z  w gór . Powy ej okre loneją ś ł ę ż ś  

kwoty nawet przydzia  czy korzystanie z TBS-owskiego mieszkania jest niemo liwe ał ż  

przy tak wysokich kosztach, szczególnie ogrzewania, ci ludzie nawet maj c bardzoą  

wysokie dochody,  nie s  w stanie si  utrzyma . Nie wiem czy przyczyna le y wą ę ć ż  

materia ach budowlanych niedostosowanych do naszego klimatu gdzie czasami bywa,ł  

e zim  te mieszkania mimo e energia jest w czona, bo tam jest ogrzewanie naż ą ż łą  

energi , jest tak zimno, jak co poniektórzy mówi , e i psa by si  tam nie wpu ci o. Wę ą ż ę ś ł  

zwi zku        z tym chcemy odda  mnóstwo dzia ek a wi c co najmniej 10 sztuką ć ł ę  

wymienionych      w tym projekcie dla GTBS-u, który wg mnie nie do ko ca realizujeń  

zasad  poprawiania sytuacji  mieszkaniowej w Gda sku dla  naszych mieszka ców.ę ń ń  

Ponadto  s  tutaj  równie  dzia ki,  które  kiedy  przysz o ciowo  mia y  byą ż ł ś ł ś ł ć 

zagospodarowane      w formule mieszkania komunalne socjalne, mówi  o Stogach.ę  

Rozumiem,  e  pan  Prezydent  zrezygnowa  z  tej  formy  zgodnie  z  wieloletnimż ł  
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programem gospodarowania zasobem mieszkaniowym i próbuje to zrobi  inaczej. Wć  

zwi zku       z tym mam pytanie pani Dyrektor i prosz  o wyja nienie.ą ę ś

Po pierwsze – co zrobiono w zakresie poprawy sytuacji nie przemarzania cian,        nieś  

zagrzybiania do lokali mieszkalnych TBS-owskich ju  istniej cych, szczególnie     wż ą  

obr bie ulicy Jeleniogórskiej, jak wygl da na dzie  dzisiejszy przy budowaniu nowychę ą ń  

mieszka  w  TBS-ie  sprawa kosztów eksploatacji  przysz ych lokali  mieszkalnych iń ł  

trzecie pytanie – wyniki finansowe tej  spó ki i  w przypadku wysokich zysków w tejł  

Spó ce, jak zostaj  zagospodarowane te rodki i na co zostan  skierowane. Równieł ą ś ą ż 

jeszcze tylko napomkn  Pa stwu, e by y takie przyrzeczenia jeszcze w poprzednieję ń ż ł  

kadencji  bo  jeden  lub  dwa  budynki  nie  posiadaj  balkonów  gdzie  zagrzybianieą  

mieszka  jest wysokie, by o tam przyrzeczenie miasta,                e ewentualnie teń ł ż  

balkony zostan  i tu pan Prezes Karski przyrzeka  e zostanie to rozwa one a balkonyą ł ż ż  

w ramach rodków zostan  jakby dorobione, dopracowane        i uzupe nione. Jakś ą ł  

wiem  na  dzie  dzisiejszy  to  nie  nast pi o,  nie  nast puje,  natomiast  s  ludzie,ń ą ł ę ą  

mieszka cy tych TBS-ów, którzy zasiedlili te lokale kilka lat temu i maj  problemy zń ą  

p atno ciami a Spó ka ma te  problem bo musi ich eksmitowa , a miasto ma równieł ś ł ż ć ż 

problem  bo  nie  ma  mieszka  socjalnych  ani  mieszka  ta szych,  mieszkań ń ń ń 

komunalnych. Dzi kuje bardzo.ę

radna MARIA MA KOWSKAŁ

Bior c pod uwag  to co powiedzia a pani Putrycz, to s  fakty znane. Na komisji my myą ę ł ą ś  

ju  w ubieg ym roku zwracali uwag . Dlaczego mimo wszystko miasto pozwoli o naż ł ę ł  

realizacj  w tej technologii dalej nast pnych budynków – to jest raz? ę ę

I je eli s  takie wysokie koszty eksploatacyjne to dlaczego miasto ustali o na ostatnież ą ł  

budynki najwy sze czynsze? Dzi kuj .ż ę ę

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Gdybym mog a najpierw skierowa  si  do pani radnej Ma kowskiej z zapytaniem        oł ć ę ł  

jak  technologi  chodzi?ą ę

radna MARIA MA KOWSKAŁ

Która jest budowana, przecie  te balkony s , okna, przewiewy. Prosz  pani je li siż ą ę ś ę 

daje  ogrzewanie  elektryczne,  jak  mo na  robi  tak  wentylacj  gdzie  w a ciwież ć ą ę ł ś  
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wszystko wywieje i  praktycznie tam jest  grzyb,  niedocieplenie,  i  dlaczego takie są 

wysokie czynsze skoro w takiej technologii s  robione te domy? Dzi kuj . ą ę ę

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Odnosz c si  do wszystkich pyta , które pad y w stosunku do Spó ki GTBS – je elią ę ń ł ł ż  

chodzi o budynki przy Jeleniogórskiej, pierwsze budynki rzeczywi cie by y budowaneś ł  

bez balkonów. By a to ta sza formu a, by o to w r.1997, by y to pierwsze budynki jakieł ń ł ł ł  

powstawa y w tej  formule.  Na  dzi  budynki,  które  s  budowane przez GTBS,  sł ś ą ą 

budynkami  budowanymi  z  balkonami,  w  zwi zku z  powy szym nie  ma  ju  takieją ż ż  

sytuacji,  e  powstaj  budynki  bez  balkonów.  Je li  idzie  o  ogrzewanie  przy  ulicyż ą ś  

Jeleniogórskiej w tych pierwszych budynkach równie , rzeczywi cie by y to budynkiż ś ł  

ogrzewane energi  elektryczn .  Dwukrotnie Referat zwraca  si  do Rady Nadzorczeją ą ł ę  

eby przeanalizowa a koszty eksploatacji tych budynków je li idzie o koszty ogrzewaniaż ł ś  

w stosunku do innych systemów grzewczych. Ostatnia analiza by a robiona w tym roku.ł  

Analiza wykaza a, e przy rosn cych kosztach energii cieplnej      z GPEC-u, przył ż ą  

rosn cych kosztach gazu równie  tego do ogrzewania mieszka , system ogrzewaniaą ż ń  

energi  elektryczn  nie jest systemem najdro szym. W zwi zku     z powy szym takaą ą ż ą ż  

koniunktura by a w owym czasie, e tak si  budowa o, nie by o wówczas dost pu doł ż ę ł ł ę  

miejskiej sieci ciep owniczej w tamtym rejonie, powsta o tego typu ogrzewanie i analizał ł  

wykaza a, e nie s  to koszty w jakim  stopniu pora aj ce w stosunku do pozosta ychł ż ą ś ż ą ł  

systemów grzewczych. S  to koszty na rednim poziomie. To wykaza a analiza. Je lią ś ł ś  

pani  radna b dzie sobie yczy a,  ja  przedstawi  analiz  ze wszystkimi systemamię ż ł ę ę  

grzewczymi, jak kszta tuj  si  ceny bo trudno tutaj mi si  odnie  do poszczególnychł ą ę ę ść  

budynków czy mieszka , ka de mieszkanie jest inne, s  naro nikowe, s  rodkowe,ń ż ą ż ą ś  

zreszt  pani najlepiej wie, u góry, na dole. To s   zupe nie inne systemy rozliczeniowe,ą ą ł  

inne stawki s  p acone i w zale no ci od tego ile dane mieszkanie zu yje energii tyleą ł ż ś ż  

niestety  trzeba  p aci .  Ka de  mieszkanie  samodzielnie  p aci.  Je li  idzie  o  wynikił ć ż ł ś  

finansowe Spó ki to wynik finansowy za 2004 rok wynosi  46 ty .z , natomiast za 2005ł ł ś ł  

rok kiedy jeszcze nie nast pi o przeliczenie tych upustów, które otrzyma a Spó ka odą ł ł ł  

Banku Gospodarstwa Krajowego – wyniós  200 ty . czyli nie s  to te  adne wysokieł ś ą ż ż  

zyski, tym niemniej Spó ka na pewno nie generuje strat i utrzymuje si  na przyzwoitymł ę  

poziomie bowiem im wi cej mieszka  w zasobie Spó ki tym wi ksze szanse utrzymaniaę ń ł ę  

si  Spó ki i  sp acania kredytu, gdzie Bank Gospodarstwa Krajowego bardzo mocnoę ł ł  

uwag  zwraca na zdolno  kredytow  Spó ki przy ka dym pojedynczym kredycie, nieę ść ą ł ż  
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ogólnie na rok tylko przy ka dym kredycie zdolno  kredytowa Spó ki jest odr bnież ść ł ę  

rozpatrywana.

radna ZOFIA GOSZ

Pani bardzo szczegó owo omawia a wszystkie elementy tutaj, tych dwóch ale b dł ł ę ę 

mówi  o tym drugim TBS-ie, czy nie powinni my si  zastanowi  czy Gmina Gda skć ś ę ć ń  

potrzebuje adowanie ci gle dodatkowych pieni dzy i to dosy  cz sto i du ych w takł ą ę ć ę ż  

drogie mieszkania jeszcze z e jako ciowo.  Niewa ne jest w tym momencie czy ma 40ł ś ż  

ty . zysku, czy 200 ty . zysku na skutek tylko umorzenia kredytu jak pani powiedzia a.ś ś ł  

Po prostu jeden i drugi TBS czyli zysku swojego nie wypracowuje. Jest Spó k , nie jestł ą  

jednostk  bud etow  a  zadaniem  Spó ki  jest  wypracowywanie  zysku  mimo  taką ż ą ł  

wysokich kosztów i  z ej  jako ci cz ciowej co najmniej  mieszka .  To jest  apel doł ś ęś ń  

panów Prezydentów, eby zastanowili si  czy warto kontynuowa  co  co nie bardzoż ę ć ś  

rozwi zuje nam spraw  mieszkalnictwa czyli tych rodzin oczekuj cych           na li cie,ą ę ą ś  

tych rodzin biednych, tych rodzin, które musz  opu ci  mieszkanie                     zą ś ć  

wykwaterowa  itd. To jest problem, nie ci g e dofinansowanie, nie analizowanie tegoń ą ł  

dlaczego tak jest.  Uwa am, e jest to zbyt drogie, zbyt drogo kosztuje mieszka ców iż ż ń  

zbyt drogo kosztuje miasto a miasto, które dofinansowuje czyli Rada uchwala, to te  sż ą 

podatki mieszka ców i to jest apel do Prezydentów i wniosek, eby przyjrze  si  temuń ż ć ę  

ile  ludzi  biednych  tych  oczekuj cych  na  listach  ma  szans  zamieszka  w  tychą ę ć  

mieszkaniach ale szans  pod tym k tem, e b dzie w stanie zap aci  czynsz bo nieę ą ż ę ł ć  

sztuka przydzieli  mieszkania, podobnie jak powodzianom,      a pó niej nie s  w stanieć ź ą  

zap aci  czynszu bo TBS-y s  za drogie. Dzi kuj  bardzo.ł ć ą ę ę

radna DANUTA PUTRYCZ

Chcia abym jeszcze skierowa  jedno zapytanie do pana Prezydenta, jedno do panił ć  

Dyrektor a mo liwe e obydwa do pana Prezydenta.           ż ż

Wnosimy a  10 dzia ek i rozumiem, e wnosimy jedn , dwie dzia ki, które daj  szansż ł ż ą ł ą ę 

wybudowania przez TBS bardzo du ej ilo ci budynków np. punkt 1 i 2. Moje pytanież ś  

brzmi:  dlaczego wprowadzamy a  tyle dzia ek od razu nie stwarzaj c sobie    wż ł ą  

przysz o ci szansy, e w a nie te dzia ki, które tu przekazujemy do i mo liwe         eł ś ż ł ś ł ż ż  

one b d  zabudowane w bardzo odleg ym czasie, gmina wykorzysta aby inaczej naę ą ł ł  

w a nie realizacj  wieloletniego programu gospodarowania zasobem mieszkaniowymł ś ę  

gdzie by o przyrzeczenie budowania mieszka  komunalnych socjalnych, wi c na dzieł ń ę ń 
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dzisiejszy uwa am, e wprowadzanie tyle dzia ek pod budownictwo TBS-owskie jestż ż ł  

nieuzasadnione i zwracam si  do Szanownych Radnych, e powinni my t  uchwaę ż ś ą łę 

odes a  do komisji celem przeanalizowania jej    i ponownego ewentualnie wniesienia.ł ć  

Wnioskuj  na bazie tego uzasadnienia            co mówi  panie Przewodnicz cy oę ę ą  

odes anie tego projektu uchwa y do komisji. Dzi kuj  bardzo.ł ł ę ę

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Gdybym  mog a  odnie  si  do  s ów  pani  radnej  Putrycz.  Ja  na  komisjachł ść ę ł  

wyt umaczy am sk d  si  wzi a  taka  wielka  ilo  tych  dzia ek.   Po  prostu  Bankł ł ą ę ęł ść ł  

Gospodarstwa Krajowego yczy sobie aby ka dy budynek,  który  jest  stawiany naż ż  

nieruchomo ci mia  wydzielon  dzia k  a w zwi zku z tym odr bn  ksi g  i dla ka dejś ł ą ł ę ą ę ą ę ę ż  

ksi gi b dzie ustanowiona odr bna hipoteka, celem zabezpieczenia odr bnego kredytuę ę ę ę  

dla ka dego budynku, st d si  wzi  podzia  nieruchomo ci, która mog a stanowiż ą ę ął ł ś ł ć 

jedn  dzia k , ale z uwagi na fakt, e Bank równie  stawia pewne wymagania, eby sią ł ę ż ż ż ę 

dobrze zabezpieczy , st d przed wniesieniem uchwa y            na Rad  Miasta musiać ą ł ę ł 

nast pi  podzia  nieruchomo ci. Budynki, które b d  sta y    na ul.Falck Polonusa b dą ć ł ś ę ą ł ę ą 

stanowi y jedn  inwestycj  ca . Nie mo na ci gn  inwestycji pt.jeden budynek skoroł ą ę łą ż ą ąć  

b d  ci gnione ca e media pod tymi budynkami      i inwestycja, która b dzie stanowi aę ą ą ł ę ł  

o kilku budynkach jest ta sza ani eli  inwestycja budowania jednego budynku. Jestń ż  

jeden plac budowy dla tylu budynków, jest jedna firma wykonawcza, s  urz dzenia,ą ą  

które  obs uguj  te  inwestycje  i  to  wszystko  powoduje,  e  koszty  mog  by  alboł ą ż ą ć  

wi ksze,  albo  mniejsze.  Je li  na  jednym  terenie  budowanych  jest  od  razu  kilkaę ś  

budynków, po prostu jest to taniej.

radna DANUTA PUTRYCZ

Pani Dyrektor, Jeleniogórska to jest 33250, czyli ja rozumiem, e na tych wszystkichż  

dzia kach równocze nie zostaj  rozpocz te budowy budynków mieszkalnych               ił ś ą ę  

to w egzemplarzach po ile  sztuk. Dzi kuj  bardzo. ś ę ę

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Na Komisji Rozwoju Przestrzennego pozwoli am sobie Pa stwu Radnym przedstawił ń ć 

mapy, które pokazuj  jak wygl daj  tereny, o których stanowi uchwa a. Nieruchomoą ą ą ł ść 

przy  ulicy Jeleniogórskiej  jest  w 75% skarp .  Na  tej  skarpie  oczywi cie  nie  b dą ś ę ą 

stawiane budynki bo to jest zbyt ostra skarpa, ale nie mo na by o wydzieli  tej dzia kiż ł ć ł  
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inaczej jak tylko obejmuj c skarp . Ta skarpa b dzie           po prostu  stanowi a pasą ę ę ł  

zieleni, o który b dzie musia  TBS dba , ale ludzie b d        z tego korzysta .ę ł ć ę ą ć

radny  KAZIMIERZ  KORALEWSKI  –  Przewodnicz cy  Komisji  Politykią  

Gospodarczej i Morskiej

Chcia bym poprosi  o jaki  g os rozs dku. Tego typu uchwa y g osujemy ju              odł ć ś ł ą ł ł ż  

jakiego  czasu systematycznie. Te pieni dze i je li chodzi o udzia y czy te  grunty sś ą ś ł ż ą 

przeznaczone i zaplanowane do przekazania TBS-om. One maj  pewien harmonogramą  

i dosy  rytmicznie ta ich nazwijmy to dzia alno  inwestycyjna jest prowadzona.  Nać ł ść  

bie co moja Komisja prosi o raporty i monitoruje t  gospodark       w zakresie TBS-u.żą ą ę  

Ten temat by  te  omawiany na posiedzeniach Komisji Bud etowej dosy  wnikliwie ił ż ż ć  

raczej nie upiera bym si  tutaj eby to wraca o             do komisji, eby my jeszcze nał ę ż ł ż ś  

ten temat rozmawiali, bo faktycznie mo na si  rozbi  o ró ne drobiazgi ale praktycznież ę ć ż  

nale y umo liwi  TBS-om eby ten kolejny krok jeszcze wykona y. Apeluj  do paniż ż ć ż ł ę  

radnej  aby  wycofa a  wniosek  o  powrót  tej  uchwa y  do  komisji,  je li  to  jest  tylkoł ł ś  

oczywi cie mo liwe. Dzi kuj .ś ż ę ę

radna ZOFIA GOSZ

Ja mam pytanie wi c to z moj  poprzedni  wypowiedzi . Czy na tych dzia kach,ążą ą ą ą ł  

które my obecnie wnosimy,  maj  szans  dosta  mieszkania ci z eksmisji i kiedy toą ę ć  

nast pi, za trzy lata, za pi , i ci z rozbiórek przymusowych? Dzi kuj .ą ęć ę ę

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Prosz  Pa stwa,  eby  zamieszka  w  budownictwie  TBS-u  trzeba  spe ni  pewneę ń ż ć ł ć  

warunki.  S  to  przede  wszystkim  warunki  finansowe,  dochodowe poszczególnychą  

rodzin czy mieszka ców, którzy maj  zamieszka  w zasobie TBS-u. Przez TBS-y, obań ą ć  

zreszt , zosta a wprowadzona formu a trójstronnej zamiany mieszka               tzn.ą ł ł ń  

naprawd  uwierzcie Pa stwo, e na rynku s  ludzie, którzy chc  mieszka           wę ń ż ą ą ć  

mieszkalnictwie TBS-owskim bo jest to mieszkalnictwo, które powoduje rozlu nienieź  

potrzeb mieszkaniowych na naszym rynku.  Dochodzi  do  trójstronnej  zamiany czyli 

mieszka cy, którzy mieszkaj  w zasobach komunalnych, zwalniaj        te mieszkaniań ą ą  

na rzecz osób, których nie sta  na mieszkania w zasobach             TBS-owskich i cić  

pierwsi  przeprowadzaj  si  do  zasobów  TBS-owskich,  natomiast  ci  np.  z  Traktuą ę  

w.Wojciecha czy z dolnego kwarta u, czy z innych dzielnic gdzie budynki b d  sz yŚ ł ę ą ł  
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czy ju  id  do wyburze , po prostu korzystaj  z mieszka  zwalnianych komunalnych. Iż ą ń ą ń  

ta trójstronna zamiana nast puje. Jest to wykonywane tak przez TBS-y jak i zamianaę  

trójstronna jest równie  realizowana przez GZNK.       Tam powsta o Biuro Zamianyż ł  

Mieszka  i tam to jest równie  realizowane.                 Te mieszkania, prosz  uwierzy ,ń ż ę ć  

s  najta sz  metod  dochodzenia  do  pozyskiwania  coraz  wi kszego  zasobuą ń ą ą ę  

mieszkalnego w Gda sku. Koszt wybudowania to jest naprawd  tylko 30 %, pozosta eń ę ł  

koszty w wysoko ci 70% sfinansowane s  z Banku Gospodarstwa Krajowego, s  naś ą ą  

wyj tkowo uprzywilejowanym kredycie bowiem oprocentowanie stanowi tylko  50  %ą  

stawki referencyjnej, jest to minimum 3%,            w zwi zku z powy szym jest toą ż  

wyj tkowo tani  kredyt,  który  sp acany jest przez 35 lat.  aden podmiot ani  osobaą ł Ż  

fizyczna nie uzyska tak taniego kredytu, w takich wysoko ciach i z takimi mo liwo ciamiś ż ś  

sp aty. ł

SZCZEPAN LEWNA – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. ą

W tej dyskusji pojawiaj  si  dwie ró ne p aszczyzny tylko cz ciowo maj ce ze sobą ę ż ł ęś ą ą 

zwi zek. Mianowicie zasadno  budowania w systemie TBS-u w ogóle jako pewneją ść  

formule budownictwa dla osób niezamo nych, a druga rzecz to jest jako  dzia aniaż ść ł  

TBS-u  czy GTBS-u. To s  dwie ró ne rzeczy. Ja sk onny jestem zgodzi  si  w wieluą ż ł ć ę  

przypadkach  z  w tpliwo ciami  co  do  tego  czy  jako  funkcjonowania  GTBS  jestą ś ść  

po dana. Moim zdaniem równie  nie. Potrzebne s  tam g bokie zmiany. Ostatniożą ż ą łę  

o ile wiem nast pi a zmiana na stanowisku kierowniczym bo d u ej ju  si  tak nie da o.ą ł ł ż ż ę ł  

Natomiast zupe nie inn  kwesti  jest kontynuowanie dzia alno ci TBS-u czy GTBS-u wł ą ą ł ś  

ogóle.  Tutaj prosz  zwróci  uwag , e ja mam kolejk  na oko o 300 osób     na teę ć ę ż ę ł  

mieszkania.  W  tej  chwili  niezaspokojon  kolejk ,  s  ch tni,  zaspokajamy potrzebyą ę ą ę  

ludzkie.  Mo emy i  powinni my to  robi  lepiej  ale nie  powinni my wyla  dziecka zż ś ć ś ć  

k piel  i zaniecha  tych dzia a . Mo na wi c ewentualnie przewidzie  inn  debat  naą ą ć ł ń ż ę ć ą ę  

temat formu y i jako ci dzia ania TBS-u ale nie blokujmy mo liwo ci budowania TBS-ł ś ł ż ś

owskiego w ogóle. Odnosz c si  natomiast do kwestii czy tyle gruntu – tak, te gruntu są ę ą 

potrzebne. Ta skomplikowana struktura finansowa TBS-ów powoduje, e oni musz  naż ą  

wiele lat naprzód planowa  swoje zadania dlatego,        e czas pozyskiwania rodkówć ż ś  

tych korzystnych w sumie bardzo rodków na wykonanie w asnych inwestycji jest d ugi,ś ł ł  

oni musz  spe ni  szereg ró nych warunków, dlatego te  bardzo prosz  aby Wysokaą ł ć ż ż ę  
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Rada zechcia a zaaprobowa  t  uchwa  w brzmieniu przedstawionym przez panił ć ę łę ą 

Dyrektor Bierut.

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI

Wysoka Rado.

Chcia bym jeszcze jedn  rzecz przypomnie , zapomnia em u y   tego argumentu.ł ą ć ł ż ć  

Inwestycje GTBS-u wkraczaj  na Stogi, ta dzielnica tego potrzebuje. To jest argumentą  

nie do pomini cia. Je eli „Mot awa” inwestuje na Dolnym Mie cie to te  jest to miejsceę ż ł ś ż  

gdzie „Mot awa” powinna inwestowa  a to do tego zmierza a zatem b d my za, nieł ć ą ź  

tra my czasu.ć

radny WIES AW KAMI SKIŁ Ń

My la erm,  e  jest  tak  dobrze,  e  a  nowego  wiceprezesa  czy  wicedyrektoraś ł ż ż ż  

powo ano. Poniewa  s  zmiany personalne, jak us ysza em, czy by pan prezes Karskił ż ą ł ł ż  

ju  nie jest prezesem?ż

IWONA BIERUT – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł

Pan prezes Karski jest jeszcze prezesem. Zosta  w drodze konkursu wybrany drugił  

cz onek Zarz du i po prostu uznali my, e spó ka rozros a si  ju  do tego stopnia,ł ą ś ż ł ł ę ż  

maj tek jest  du y,  decyzje nie mog  by  podejmowane jednoosobowo, winne byą ż ą ć ć 

konsultowane  nie  tylko  z  rad ,  ze  zgromadzeniem,  ale  powinny  by  osobyą ć  

odpowiedzialne równie  za to co dzieje si  w spó ce, Zarz d zosta  rozszerzony        doż ę ł ą ł  

Zarz du dwuosobowego i decyzje musz  by  podejmowane jednog o nie. ą ą ć ł ś

radny WIES AW KAMI SKIŁ Ń

To wiem ale my la em, e jakie  nowe zmiany zasz y, ale ja mam wniosek oderwanyś ł ż ś ł  

od tej dyskusji dosy  ja owej w mojej ocenie i wnosz  eby nie by o przerwy                ić ł ę ż ł  

kontynuowa  sesj  do zako czenia. Taki jest mój wniosek. Dzi kuj  bardzo. ć ę ń ę ę

radna DANUTA PUTRYCZ

Ja  wycofam swój  wniosek,  nie  b d  si  upiera  bo  ja  jestem za  GTBS-owskimę ę ę ć  

budowaniem.  Ca e  szcz cie,  e  pan  prezes  Karski  otrzyma  osob  dodatkowł ęś ż ł ę ą 

do Zarz du, e mo e go pilnowa  eby nie pope nia  takich a nie innych b dówą ż ż ć ż ł ł łę  
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a  panu  Kami skiemu  dzi kuj ,  e  uwa a  tylko  swoje  wypowiedzi  za  nieja owe.ń ę ę ż ż ł  

Dzi kuj  bardzo.ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  17

przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    5

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1507/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W SPRAWIE WYRA ENIA WOLI OBJ CIA UDZIA ÓW                       WŻ Ę Ł  
PODWY SZONYM  KAPITALE  ZAK ADOWYM  JEDNOOSOBOWEJŻ Ł  
SPÓ KI  GMINY  MIASTA  GDA SKA  DZIA AJ CEJ  POD  FIRMŁ Ń Ł Ą Ą 
GDA SKIE  TOWARZYSTWO  BUDOWNICTWA  SPO ECZNEGOŃ Ł  
SPÓ KA  Z  OGRANICZON  ODPOWIEDZIALNO CI  Z  SIEDZIBŁ Ą Ś Ą Ą 
W GDA SKUŃ  

 Uchwa a stanowi za cznik nr 23 do niniejszego protoko u. ł łą ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Mamy co prawda jeszcze 5 minut ale ju  jest wniosek pana radnego Kami skiego       aż ń  

zosta o  jeszcze  10  uchwa  do  ko ca.  Jest  wniosek  aby  nie  robi  przerwy  tylkoł ł ń ć  

procedowa  to bez przerwy. Je li kto  ma g os przeciwny to bardzo prosz . ć ś ś ł ę
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radna DANUTA PUTRYCZ

Nie ma pani Przewodnicz cej Komisji Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia,            oą ł  

13,3o mamy zebranie Komisji, w zwi zku z tym nie jest to mo liwe dlatego mam g osą ż ł  

przeciwny.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ale czy to dotyczy dzisiejszych druków? To mo emy na chwil  zrobi  przerw  przedż ę ć ę  

tym drukiem. Widz , e s  g osy przeciwne, to za chwil  robimy przerw  godzinn .ę ż ą ł ę ę ą  

Porz dek obrad przeg osowali my, musia aby by  zmiana porz dku w tej chwili,        tuą ł ś ł ć ą  

ma racj  pan radny czkowski. W porz dku obrad jest równie  przerwa od 13,oo doę Łę ą ż  

14,oo.  Prosz  z o y  na pi mie wniosek o zmian  porz dku obrad  eby by o bezę ł ż ć ś ę ą ż ł  

przerwy i przeg osujemy.  ł

21) ZASAD GOSPODAROWANIA GARA AMI I POBIERANIA OP AT Ż Ł
(DRUK NR 1472 + AUTOPOPRAWKA)

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł

Szanowni Pa stwo Radni,  przedstawiamy po raz drugi  projekt  uchwa y dotycz cejń ł ą  

zasad gospodarowania gara ami komunalnymi. Wcze niejszy projekt uchwa y zostaż ś ł ł 

skierowany powtórnie do omówienia w komisji. W toku naszych prac nad projektem 

przyj li my wi kszo  z uwag szanownych Pa stwa Radnych co zosta o uwzgl dnioneę ś ę ść ń ł ę  

w autopoprawce do projektu uchwa y. W zwi zku z tym, e zosta y spe nione te uwagił ą ż ł ł  

prosz  o pozytywne podj cie projektu.ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie, równie  autopoprawkł ż ę 

do projektu uchwa y.ł

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł
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radny RYSZARD OLSZEWSKI

Ja tylko zwracam si  do tego fragmentu na pocz tku sesji gdzie podnosi em sprawyę ą ł  

gara y. W du ym stopniu zosta y te wszystkie moje w tpliwo ci i problemy wyja nioneż ż ł ą ś ś  

z pani  Dyrektor Majewsk  i panem Prezydentem Lewn , wi c na dzie  dzisiejszy jestą ą ą ę ń  

zagwarantowane przez pani  Dyrektor, e nie ma tych niebezpiecze stw, które mo naą ż ń ż  

by by o okre li  ł ś ć figuranta na inwalidę, wynajmu           i korzystania z tej bonifikaty 50 

%.

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł

Je li chodzi o uwagi pana radnego Olszewskiego, zosta y wyja nione, zarówno to coś ł ś  

pan  radny spostrzeg  jako  zmiana nalicze  czynszowych zosta a  wyja niona jakoł ń ł ś  

zmiana obci e  wynikaj cych z  podatku od nieruchomo ci.  Innych podwy ek nieąż ń ą ś ż  

by o.ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y z autopoprawk ?ń ę ł ą

za -  22

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    3

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1508/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W SPRAWIE ZASAD GOSPODAROWANIA GARA AMI                         IŻ  
POBIERANIA OP ATŁ   

 Uchwa a stanowi za cznik nr 24 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Poprosz  teraz Przewodnicz cych Klubów, zwo uj  Konwent. Wp yn  wniosek grupyę ą ł ę ł ął  

radnych o zmian  porz dku obrad. ę ą

Konwent Seniorów odby  si . Przychyli  si  do wniosku. Pani Przewodnicz ca Komisjił ę ł ę ą  

Spraw Spo ecznych i  Ochrony Zdrowia wspomina a, e musi mie  przerw  mi dzył ł ż ć ę ę  

13,3o a 14,oo poniewa  umówi a si  z urz dnikami, sprawa jest bardzo wa na naż ł ę ę ż  

dzisiaj.  Ustalili my  z  ni ,  e  je li  wszyscy  si  zmobilizuj  to  najwy ej  nast piś ą ż ś ę ą ż ą  

przesuni cie o 15 minut, to nie s  sprawy zwi zane z sesj . Komisja mo e si  spotkaę ą ą ą ż ę ć 

zaraz po sesji. W takim razie zmiana porz dku obrad aby nie by o przerwy. B dziemyą ł ę  

g osowa .ł ć

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za zmian  porz dku obrad aby nie by o przerwy?ń ą ą ł

za -  18

przeciw -    4

wstrzyma o si  ł ę -    3

Nie  ma  przerwy.  Procedujemy  dalej.  I  bardzo  prosz  jest  apel  Konwentu  abyę  

rzeczywi cie  to  jak  najszybciej  nast pi o,  eby  Komisja  mog a  pracowa  jeszcześ ą ł ż ł ć  

dzisiaj.
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22) ZAWARCIA  POROZUMIENIA  MI DZYGMINNEGO  POMI DZYĘ Ę  
MIASTEM  GDA SK  I  GMIN  KOLBUDY  W  SPRAWIEŃ Ą  
PRZYJMOWANIA  ODPADÓW  KOMUNALNYCH  Z  TERENU  GMINY 
KOLBUDY NA GDA SKIE SK ADOWISKO ODPADÓW W GDA SKUŃ Ł Ń  
- SZADÓ KACH   (DRUK NR 1603)Ł

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1603.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  20

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    1

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1509/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE  ZAWARCIA  POROZUMIENIA  MI DZYGMINNEGOĘ  
POMI DZY  MIASTEM  GDA SK  I  GMIN  KOLBUDY  W  SPRAWIEĘ Ń Ą  
PRZYJMOWANIA  ODPADÓW  KOMUNALNYCH  Z  TERENU  GMINY 
KOLBUDY NA GDA SKIE SK ADOWISKO ODPADÓW W GDA SKUŃ Ł Ń  
- SZADÓ KACH Ł   

 Uchwa a stanowi za cznik nr 25 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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23) ZATWIERDZENIA  TRE CI  ANEKSU  DO  POROZUMIENIAŚ  
MI DZYGMINNEGO Z DNIA 31 GRUDNIA 1998 ROKU                       NAĘ  
PRZYJMOWANIE DO OCZYSZCZANIA CIEKÓW Z TERENU GMINYŚ  
MIASTA  SOPOT   DO  GMINY  MIASTA  GDA SKA  W  RAMACHŃ  
ISTNIEJ CYCH PO CZE  SIECI KANALIZACYJNEJ ZAWARTEGOĄ ŁĄ Ń  
POMI DZY GMIN  MIASTA GDA SKA I  GMIN  MIASTA SOPOTUĘ Ą Ń Ą  
(DRUK NR 1606)

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1606. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  20

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1510/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE  ZATWIERDZENIA  TRE CI  ANEKSUŚ  
DO POROZUMIENIA MI DZYGMINNEGO Z DNIA 31 GRUDNIA 1998Ę  
ROKU NA PRZYJMOWANIE DO OCZYSZCZANIA CIEKÓW               ZŚ  
TERENU GMINY MIASTA SOPOT  DO GMINY MIASTA GDA SKA WŃ  
RAMACH  ISTNIEJ CYCH  PO CZE  SIECI  KANALIZACYJNEJĄ ŁĄ Ń  
ZAWARTEGO  POMI DZY  GMIN  MIASTA  GDA SKA  I  GMINĘ Ą Ń Ą 
MIASTA SOPOTU 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 26 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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24) UPOWA NIENIA  PANI  MARII  CHUDZIAK  ZAST PCYŻ Ę  
DYREKTORA MIEJSKIEGO O RODKA POMOCY SPO ECZNEJ       WŚ Ł  
GDA SKU DO WYDAWANIA DECYZJI     (DRUK NR 1599)Ń

JACEK WILCZEWSKI – Dyrektor Miejskiego O rodka Pomocy Spo ecznejś ł

Zreferowa  projekt uchwa y. Tak jak w druku 1599.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia opiniowa a pozytywnie.ł ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  17

przeciw -    0

wstrzyma  si  ł ę -    1

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1511/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE  UPOWA NIENIA PANI  MARII  CHUDZIAK  ZAST PCYŻ Ę  
DYREKTORA MIEJSKIEGO O RODKA POMOCY SPO ECZNEJ       WŚ Ł  
GDA SKU DO WYDAWANIA DECYZJI Ń

 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 27 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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25) UTWORZENIA  JEDNOSTKI  ORGANIZACYJNEJ  MIASTA 

GDA SKA – DOMU POMOCY SPO ECZNEJ „OSTOJA”                    WŃ Ł  

GDA SKU, PRZY UL. HO EJ 4      Ń Ż (DRUK NR 1607)

JACEK WILCZEWSKI – Dyrektor Miejskiego O rodka Pomocy Spo ecznejś ł

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1607.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia opiniowa a pozytywnie.ł ł

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  19

przeciw -    0

wstrzyma  si  ł ę -    1

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1512/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W SPRAWIE UTWORZENIA JEDNOSTKI ORGANIZACYJNEJ MIASTA 

GDA SKA – DOMU POMOCY SPO ECZNEJ „OSTOJA”                    WŃ Ł  

GDA SKU, PRZY UL. HO EJ 4Ń Ż  

 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 28 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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26) ZMIENIAJ CA  UCHWA  NR  XXVI/831/04  RADY  MIASTAĄ ŁĘ  
GDA SKA Z DNIA 08 LIPCA 2004 ROKU  W SPRAWIE „GMINNEGOŃ  
PROGRAMU DO YWIANIA DZIECI W SZKO ACH PODSTAWOWYCHŻ Ł  
I  GIMNAZJALNYCH NA LATA 2004 – 2005” ZMIENION  UCHWAĄ ŁĄ 
NR XXXIV/1047/05 RADY MIASTA GDA SKA Z DNIA 13 STYCZNIAŃ  
2005 ROKU      (DRUK NR 1612) 

JACEK WILCZEWSKI – Dyrektor Miejskiego O rodka Pomocy Spo ecznejś ł

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1612.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia opiniowa a pozytywnie.ł ł

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

Komisja Edukacji opiniowa a pozytywnie.ł

radna ZOFIA GOSZ 

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Da am wszystkim taki dokument z napisem „wa ne”. Ja chc  go po czy  z t  uchwał ż ę łą ć ą łą 

albowiem do ywianie czyli zap ata za obiad, jeszcze jest mo liwo  do ywiania dzieciż ł ż ść ż  

z programu unijnego szklanka mleka dla dziecka w szkole.

Dlaczego mówi  o tym na sesji, mówi am o tym na Komisji, sk ada am interpelacj .ę ł ł ł ę  

Nasza gmina dziwnie nie chce si  zaanga owa  w to zagadnienie. Najgorzej wygl daę ż ć ą  

w tej  chwili  Gda sk, takie mam informacje z mleczarni, z Agencji Rynku Rolnego.ń  

Rozmawia am z panem Dyrektorem MOPS jak mo na pomóc tym dzieciom, bo mlekoł ż  

jest bardzo wa ne i najwa niejsze w rozwoju szczególnie ma ego dziecka. Ma ego czyliż ż ł ł  

co najmniej do ko ca szko y podstawowej. Niestety nawet przedszkola wszystkie nień ł  

realizuj  tego programu mimo, e dop ata za jedno dziecko mo e wynosi  bardzoą ż ł ż ć  

ró nie, 4 z  na miesi c, mo e 12 z  na miesi c a mo e tylko 2 z  na miesi c je eli toż ł ą ż ł ą ż ł ą ż  

b d  wi ksze pojemno ci  kupowane i  rozdawane dzieciom. Apeluj  tutaj  do panaę ą ę ś ę  

Prezydenta  eby  jednak  chcia  w czy  w  to  Wydzia  Edukacji,  Wydzia  Sprawż ł łą ć ł ł  

Spo ecznych, Referat Profilaktyki albowiem ja mam odpowied  panie Prezydencie, panł ź  

j  podpisa , e  zawiadomi si  szko y, e  maja prawo z tego korzysta .  W innychą ł ż ę ł ż ć  

gminach jest to troch  inaczej np. w gminie Starogard Gda ski burmistrz sfinansowa  wę ń ł  
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ca o ci za 1700 dzieci z bud etu i w ten sposób nie doda  pracy adnym nauczycielomł ś ż ł ż  

ani dyrektorom szkó . Ja my l ,         e nas sta  chocia by na cz  sfinansowanieł ś ę ż ć ż ęść  

dla cz ci dzieci tego, bo to jest równie wa ne jak obiad a mo e wa niejsze jak obiad.ęś ż ż ż  

Nie chc  d u ej o tym mówi  poniewa  radz  sobie przeczyta  specjalnie z ksi kię ł ż ć ż ę ć ąż  

Mleko a zdrowie z Instytutu ywno ci i ywienia wypisa am co daje mleko dla m odegoŻ ś Ż ł ł  

organizmu, poniewa  odpowiedziano mi,  e mo e po mleku krowim by  cukrzyca.ż ż ż ć  

Chc  to zdementowa . Kto nie wierzy, prosz  sobie z ksi ki przeczyta  i inne jeszczeę ć ę ąż ć  

ród a zbada . Apeluj  do rozs dku radnych, którzy mog  du o zrobi  w dzielnicachź ł ć ę ą ą ż ć  

w ród  dyrektorów  szkó  rozg aszaj c  t  spraw ,  nag a niaj c  j  a  smutne  jest,ś ł ł ą ę ę ł ś ą ą  

e przedszkola nie korzystaj , cz  korzysta, 22 szko y gdzie  oko o 15 wrze niaż ą ęść ł ś ł ś  

po prostu zg osi y ch  korzystania, te  tak e przedszkola. Nie wiem  ile jest na dzieł ł ęć ż ż ń 

dzisiejszy. Rozmawia am z Agencj  Rynku Rolnego, s  gotowi. O wiadczy  mi panł ą ą ś ł  

Dyrektor osobi cie, e na ka de zebranie do szko y przyjdzie, przy le odpowiednichś ż ż ł ś  

ludzi, odpowiednio wyt umaczy dyrektorom i rodzicom poniewa  mówi si  i mo e to jestł ż ę ż  

cz ciowo racja, e rodzice nie chc  eby ich dziecko dosta o mleko. Uwa am, e myęś ż ą ż ł ż ż  

mamy obowi zek równie  informowa  rodziców o promocji zdrowia, jaki wp yw ma toą ż ć ł  

mleko i inne produkty prozdrowotne na zdrowie ich dzieci poniewa  dziecko nie b dzież ę  

mia o  dobrych  wyników  w  nauce  je eli  nie  b dzie  mia o  odpowiednich  witamin,ł ż ę ł  

mikroelementów itp. rzeczy, których dostarcza najwi cej bia ko poniewa  mleko dajeę ł ż  

wszystkie warto ci najbardziej przyswajalne dla m odego organizmu. Inne, te sameś ł  

mikroelementy czy witaminy z innych róde  s  mniej przyswajalne. Oczywi cie jest toź ł ą ś  

obok jakoby tej uchwa y ale razem z ni . My la am, e pan Dyrektor MOPS-u mo eł ą ś ł ż ż  

jako  w czy to w projekt tej uchwa y, jednak wida  si  nie uda o chyba ale wystosowaś łą ł ć ę ł ł 

pismo do Wydzia u Edukacji z pro b  eby bardziej nag o ni  t  spraw  i po prostuł ś ą ż ł ś ć ą ę  

eby Wydzia  jako  si  w to w czy . Nie wiem jak jest na dzie  dzisiejszy, nie chcż ł ś ę łą ł ń ę 

nikogo ani poucza , ani oskar a  ale zróbmy co  eby my w tym zakresie nie bylić ż ć ś ż ś  

ostatni bo w maturach chyba niedobrze zbyt wypadli my. Jeszcze jedn  uwag  chcś ą ę ę 

zwróci  pa stwa Radnych mianowicie uchwa a dotyczy tylko szkó  podstawowych ić ń ł ł  

szkó  gimnazjalnych, natomiast mleko mog  otrzymywa  za te par  groszy równieł ą ć ę ż 

liceali ci, czyli tylko studenci                 s  wy czeni z tego programu i warto by si  nadś ą łą ę  

tym zastanowi . Dzi kuj .ć ę ę

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
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Intencja  programu  jest  jak  najbardziej  chwalebna  dlatego  te  wszyscy dyrektorzyż  

gda scy zostali o tym powiadomieni, zach ceni, ale musz  pa stwu powiedzie  jakoń ę ę ń ć  

belfer z 20-letnim do wiadczeniem, kiedy akcja by a prowadzona nie tylko dzisiaj aleś ł  

przed dziesi cioleciami,  jako wychowawca musz  stwierdzi  dzieci  nie  chcia y pi ,ę ę ć ł ć  

zostawia y, a my ca e litry wylewali my do zlewu. Czy to jest w a ciwe dzia anie?ł ł ś ł ś ł  

W tpi . Musi by  decyzja dziecka czy chce. Rodzic mo e przymusi  owszem           aleą ę ć ż ć  

to dziecko umoczy usta, zostawi i wylewamy. To nie ma sensu, wi c tylko tam gdzie jestę  

ewidentna  gotowo  dziecka  i  rodzica  to  stosujemy.  Namawiamy  oczywi cieść ś  

pozosta ych. Dzi kuj .ł ę ę

radna ZOFIA GOSZ 

Panie Prezydencie, prosz  nie robi  takiej miny zbitego. Jak pan wylewa  mleko         toę ć ł  

jest karygodne, poniewa  w tym systemie dzia amy dopiero drugi rok i  prosz  nież ł ę  

mówi , e ten system dzia a . Unia Europejska dop aca dopiero drugi rok.               Tenć ż ł ł ł  

system dzia a i wida , e pan Prezydent wcale nie wie jak ten system dzia a.      Zeł ć ż ł  

szko y mog  zwraca  wszystkie produkty, które dzieci nie wypi y, s  zwroty wi c nieł ą ć ł ą ę  

jest  nic  wylewane do  zlewu  i  przede  wszystkim by am na  ma ym festynie  gdzieł ł  

przynios am siatk  jogurtów. Mo na tak e jogurty dzieciom dawa , nie tylko mleko.     Ił ę ż ż ć  

co ciekawego, jogurty si  rozchodzi y jak ciep e bu ki na tym festynie ale ciekawe by oę ł ł ł ł  

dla mnie zjawisko, mia am dwa kartoniki mleka po litrze i wiele dzieci mówi o: ja nieł ł  

chc  jogurtu,  chc  mleka, mog  dosta ? Mia am jednorazówki i  dzieci  pi y.  Panieę ę ę ć ł ł  

Prezydencie najpierw prosz  zbada  sytuacj  i  takich rzeczy naprawd  prosz  nieę ć ę ę ę  

wypowiada , szacunek dla pana stanowiska i dla pana funkcji tego wymaga. Dzi kujć ę ę 

bardzo.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ale chyba mówi prawd  pan Prezydent bo mój wnuk te  nie pije mleka. Te  obserwuję ż ż ę 

to. Taka jest prawda, mo e przykra.ż

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  24
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przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1513/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

ZMIENIAJ C  UCHWA  NR XXVI/831/04 RADY MIASTA GDA SKAĄ Ą ŁĘ Ń  

Z DNIA 08 LIPCA 2004 ROKU  W SPRAWIE „GMINNEGO PROGRAMU 

DO YWIANIA  DZIECI  W  SZKO ACH  PODSTAWOWYCH   IŻ Ł  

GIMNAZJALNYCH NA LATA 2004 – 2005” ZMIENION  UCHWA  NRĄ ŁĄ  

XXXIV/1047/05 RADY MIASTA GDA SKA Z DNIA 13 STYCZNIA 2005Ń  

ROKU 

 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 29 do niniejszego protoko u. ł łą ł

27) ZMIENIAJ CA  UCHWA  W  SPRAWIE  PRZYJ CIAĄ ŁĘ Ę  
PROGRAMÓW  SZCZEGÓ OWYCH  POD  NAZW  „PROGRAMYŁ Ą  
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PROMOCJI  ZDROWIA  I  PRZECIWDZIA ANIA  WYBRANYMŁ  
CHOROBOM SPO ECZNYM” WRAZ ZE RODKAMI FINANSOWYMIŁ Ś  
PRZEZNACZONYMI  NA  REALIZACJ  POSZCZEGÓLNYCHĘ  
PROGRAMÓW  ZAWARTYCH  W  RAMACH „PROGRAMU 
PRZECIWDZIA ANIA  WYBRANYM  CHOROBOM  SPO ECZNYMŁ Ł  
W GDA SKU NA LATA 2004 – 2006”    (DRUK NR 1613)Ń

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1613. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia opiniowa a pozytywnie.ł ł

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie z uwag .ż ł ą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  21

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1514/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

ZMIENIAJ C  UCHWA  W SPRAWIE PRZYJ CIA PROGRAMÓWĄ Ą ŁĘ Ę  
SZCZEGÓ OWYCH  POD  NAZW  „PROGRAMY  PROMOCJIŁ Ą  
ZDROWIA  I  PRZECIWDZIA ANIA  WYBRANYM  CHOROBOMŁ  
SPO ECZNYM”  WRAZ  ZE  RODKAMI  FINANSOWYMIŁ Ś  
PRZEZNACZONYMI  NA  REALIZACJ  POSZCZEGÓLNYCHĘ  
PROGRAMÓW  ZAWARTYCH  W  RAMACH „PROGRAMU 
PRZECIWDZIA ANIA  WYBRANYM  CHOROBOM  SPO ECZNYMŁ Ł  
W GDA SKU NA LATA 2004 – 2006” Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 30 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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28) ZMIANY  SIEDZIBY  PORADNI  PSYCHOLOGICZNO  – 

PEDAGOGICZNEJ  NR  6  W  GDA SKU  Z  DOTYCHCZASOWEJŃ  

SIEDZIBY  PRZY  UL.  OGARNEJ  56  DO  POMIESZCZE  PRZYŃ  

UL. LENARTOWICZA 21 W GDA SKU   (DRUK NR 1616)Ń

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1616. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Edukacji opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  18

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1515/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W  SPRAWIE  ZMIANY  SIEDZIBY  PORADNI  PSYCHOLOGICZNO  – 

PEDAGOGICZNEJ  NR  6  W  GDA SKU  Z  DOTYCHCZASOWEJŃ  

SIEDZIBY  PRZY  UL.  OGARNEJ  56  DO  POMIESZCZE  PRZYŃ  

UL. LENARTOWICZA 21 W GDA SKUŃ  

 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 31 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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29) NADANIA  IMIENIA  „EUGENIUSZA  KWIATKOWSKIEGO” 

ZESPO OWI SZKÓ  OGÓLNOKSZTA C CYCH I ZAWODOWYCH NRŁ Ł Ł Ą  

1 W GDA SKU PRZY UL. KRASICKIEGO 10 W GDA SKU     (DRUKŃ Ń  

NR 1615)

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1615. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Edukacji opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  21

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1516/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

W SPRAWIE NADANIA IMIENIA „EUGENIUSZA KWIATKOWSKIEGO” 

ZESPO OWI  SZKÓ   OGÓLNOKSZTA C CYCH  I  ZAWODOWYCHŁ Ł Ł Ą  

NR 1 W GDA SKU PRZY UL. KRASICKIEGO 10 W GDA SKUŃ Ń   

 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 32 do niniejszego protoko u. ł łą ł

30) ZMIENIAJ CA UCHWA  W SPRAWIE UTWORZENIA PLACÓWKIĄ ŁĘ  
ZAPEWNIAJ CEJ OPIEK  I  WYCHOWANIE UCZNIOM W OKRESIEĄ Ę  

86



POBIERANIA  NAUKI  POZA MIEJSCEM  STA EGO ZAMIESZKANIAŁ  
POD NAZW  „BURSA GDA SKA” Z SIEDZIB         W GDA SKUĄ Ń Ą Ń  
PRZY UL. PODWALE STAROMIEJSKIE 51/52          (DRUK NR 1625)

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1625.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Edukacji zaopiniowa a – z punktu widzenia formalnego –pozytywnie,             zł  

punktu widzenia zasadno ci dokonywanej zmiany – negatywnie.ś

radny TOMASZ SOWI SKI – Przewodnicz cy Komisji EdukacjiŃ ą

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. ą

Jest to rzeczywi cie specyficzna opinia dlatego par  s ów wyja nienia jest koniecznych.ś ę ł ś  

Dlaczego jest taka formu a ?  Po pierwsze – my oczywi cie opiniujemy konkretny drukł ś  

uchwa y. Ten druk, który macie Pa stwo przed sob  i z punktu widzenia formalnegoł ń ą  

jakby nie jest on nieprawid owy czyli jak najbardziej nale y         a co wi cej wr cz toł ż ę ę  

wynika z pewnego lapsusu jaki pope niono przedk adaj c nam do uchwalenia a wi c ił ł ą ę  

my po cz ci jeste my te  jako Komisja,  jako Rada Miasta winni tego e my nieęś ś ż ż ś  

dopatrzyli si  tego braku, którym by o wprost wskazanie,           e Bursa Gda ska jestę ł ż ń  

zak adem bud etowym b d  jednostk  bud etow , czyli tutaj z tego punktu widzeniał ż ą ź ą ż ą  

po pierwsze – nale y uzupe ni , po drugie – na dzisiaj            z wylicze  finansowych,ż ł ć ń  

dopiero dzi  nam przedstawionych, ale jednak wynika,        e rzeczywi cie na zak adś ż ś ł  

bud etowy jest stanowczo za wcze nie. Daj Bo e,             e w ogóle kiedy  b dzież ś ż ż ś ę  

mo na go czyli t  Burs  z jednostki na zak ad zamieni .     No ale jest to druga czż ą ę ł ć ęść 

opinii z punktu widzenia zasadno ci dokonywanej zmiany niniejszy projekt uchwa y jak iś ł  

ca  dokonywan  restrukturyzacj ,  oczywi cie  mówimy  tu  o  Bursie  Gda skiej,łą ą ę ś ń  

opiniujemy negatywnie. Jak Pa stwo pami taj  powo aniu Bursy Gda skiej, zmianień ę ą ł ń  

formu y jakby, która nast pi a, centralizacji, która nast pi a w uk adzie internatów ał ą ł ą ł ł  

teraz burs, Komisja od pocz tku by a przeciwna                      i konsekwentnie jakby tą ł ą 

opini  utrzymywa a, i  konsekwentnie t  opini  podtrzymuje bo ta uchwa a nie jestę ł ą ę ł  

oderwana od rzeczywisto ci. Jest to uzupe nienie kompleksu uchwa , które nast pi yś ł ł ą ł  

wcze niej, które by y uchwalane w czerwcu, przypomn ,       e tak e i Wysoka Radaś ł ę ż ż  
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mia a  wiele  w tpliwo ci  jako  e  dwukrotnie  zg aszanej  uchwa y  na  tematł ą ś ż ł ł  

przekszta cania i w czenia do Bursy Gda skiej internatu              na D browszczaków,ł łą ń ą  

Pa stwo  nie  przyj li.  W  zwi zku  z  tym  jakby  w  oczywisty  sposób  wymaga  toń ę ą  

uzupe nienia, e ten kierunek jest niemile widziany przez Komisj .ł ż ę

Oczywi cie w wietle m.in. wcze niej podj tej uchwa y, nie wej cia tamtej Bursy      naś ś ś ę ł ś  

D browszczaków w sk ad Bursy Gda skiej ale te  i po prostu tego,  e nawet gdybyą ł ń ż ż  

wesz a  w naszym przekonaniu zupe nie niewiele by to zmieni o i nadal nie by obył ł ł ł  

mo liwo ci dzisiaj powo a  tego jako zak adu bud etowego, dlatego            m.in.ż ś ł ć ł ż  

uwa amy, e jest to przedwczesne. Powo anie Bursy jest kosztowne                   iż ż ł  

niepotrzebne, i st d ta opinia negatywna. Negatywna jakby do ca o ci proponowanychą ł ś  

uchwa ,  kompleksu  uchwa ,  przekszta cenia,  które  nast pi o.  Natomiast  z  punktuł ł ł ą ł  

widzenia jakby tego co ratuj c sytuacj  po b dzie jaki zosta  pope niony w czerwcu aą ę łę ł ł  

na który my my przyzwolili nie wiadomie ale przyzwolili my, trzeba powiedzie , e tenś ś ś ć ż  

pojedynczy druk  rzeczywi cie  jest  formalnie  rzecz  bior c  prawid owy,  i  co  wi cejś ą ł ę  

potrzebny aby go Rada dzisiaj z niech ci  by  mo e             ale jednak uchwali a.ę ą ć ż ł  

Dzi kuj .ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  18

przeciw -    2

wstrzyma o si  ł ę -    6

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLII/1517/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 29 wrze nia 2005 rokuś

ZMIENIAJ C  UCHWA  W  SPRAWIE  UTWORZENIA  PLACÓWKIĄ Ą ŁĘ  
ZAPEWNIAJ CEJ OPIEK  I  WYCHOWANIE UCZNIOM W OKRESIEĄ Ę  
POBIERANIA  NAUKI  POZA MIEJSCEM  STA EGO ZAMIESZKANIAŁ  
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POD NAZW  „BURSA GDA SKA” Z SIEDZIB   W GDA SKU PRZYĄ Ń Ą Ń  
UL. PODWALE STAROMIEJSKIE 51/52  

 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 33 do niniejszego protoko u. ł łą ł

PUNKT 6

WNIOSKI, O WIADCZENIA OSOBISTEŚ

radny Miros aw Zdanowiczł

Szanowni Pa stwo.ń

Rozda em Pa stwu zaproszenia na mistrzostwa Europy, jeste my o krok bli ej  odł ń ś ż  

mistrzostw  wiata,  chcia em  tylko  prosi  wszystkie  panie  i  panów  eby cie  nieś ł ć ż ś  

próbowali robi  rewii mody, eby cie przyszli ubrani na sportowo, panie bez szpilek,ć ż ś  

panowie bez krawatów.  Chodzi o to  e kurzy  si  na pewno nie b dzie, z góry mamyż ć ę ę  

za atwione skropienie z poza tym jeste my przygotowani na to eby nawil a  tras .ł ś ż ż ć ę  

Bardzo serdecznie zapraszam bo chcia bym eby cie Pa stwo zobaczyli jak to tamł ż ś ń  

wygl da i  to b dzie krok nast pny do tego eby stworzy  tam centrum sportu nieą ę ę ż ć  

motorowych ale  ogólnie  centrum sportu  cznie  z  zimowymi,  kolarstwem górskim,łą  

wszystko po kolei.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Dzi kuj  bardzo za sprawn  sesj . S  rozdawane ksi ki. ę ę ą ę ą ąż

radna ZOFIA GOSZ
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Panie  Prezydencie,  je li  mo na to  prosz  zosta  jeszcze na moment,  dotyczy toś ż ę ć  

dzia alno ci  pana  pionu.   Mianowicie  ja  zg aszam wniosek  eby  niepe nosprawnił ś ł ż ł  

doro li  wreszcie  byli  przewo eni,  mieli  mo liwo  korzystania  z  busów.  Wczorajś ż ż ść  

przeprowadzi am  rozmow  czy  nasza  uchwa a  podj ta  w  poprzednim  miesi cuł ę ł ę ą  

zadzia a a.  Powiedziano im,  e  je eli  zaoszcz dzi  si  na  przewozie dzieci  to  sił ł ż ż ę ę ę 

zobaczy mo e b d  doro li  przewo eni. Apeluj  do radnych i  do pana Prezydentaż ę ą ś ż ę  

eby wykonywa  uchwa  Rady Miasta bo w uchwale Rady miasta co prawda jest ma oż ł łę ł  

ale pisze 30 % doro li, 70 % dzieci i nie realizuje si  tego. Od 01 kwietnia te osoby niktś ę  

nie mo e korzysta  z przewozów. ż ć

Panie Przewodnicz cy to jest nasza uchwa a, ona nie jest ca y rok wykonywana, wi cą ł ł ę  

apeluj , mo e pan spowoduje w jaki  sposób jej realizacj . Ci niepe nosprawni pisali wę ż ś ę ł  

kwietniu do s u b pana Prezydenta, odpowiedzi nie dostali, w zwi zku z tym zg osili sił ż ą ł ę 

do mnie.

Panie  Prezydencie,  jeszcze  jedno  przypominam,  e  na  poprzedniej  sesji  panż  

powiedzia ,  e  je eli  ta  uchwa a, bo ja  si  obawia am e ona nie zadzia a,  to  jał ż ż ł ę ł ż ł  

zapyta am czy pan wniesie na kolejna sesj  o zmian  w bud ecie, poniewa  panił ę ę ż ż  

Blacharska  na  komisji  o wiadczy a,  e  je eli  s  takie  k opoty  to  jest  mo liwoś ł ż ż ą ł ż ść 

zwi kszenia w tym roku jeszcze o 60 ty . km ale obawiam si  e b dzie koniec rokuę ś ę ż ę  

zanim my to uchwalimy a ci ludzie naprawd  cierpi . Mo e pan Prezydent spowoduje zę ą ż  

my l  o tym powie tym przewo nikom e b d  wi ksze ilo ci km uchwalone           aś ą ź ż ę ą ę ś  

niech ju  realizuj  chocia by najpilniejsze przewozy dla tych ludzi.  Od kwietnia doż ą ż  

pa dziernika to troch  d ugo eby nie realizowa . Dzi kuj  bardzo.ź ę ł ż ć ę ę
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PUNKT 7

ZAKO CZENIE OBRADŃ

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Nie ma wi cej zg osze . Wyczerpali my porz dek obrad. Dzi kuj  bardzo                   ię ł ń ś ą ę ę  

zapraszam pojutrze  w  sobot  od  9,oo  do  14,oo  na  Dzie  Otwarty  Rady  Miastaę ń  

Gda ska.ń

Obrady zako czono o godzinie 13.30ń

Przewodnicz cyą

                Rady Miasta Gda skań

Bogdan Oleszek

Protokó  sporz dzi ał ą ł

na podstawie zapisu ta my magnetofonowej ś

inspektor BRMG

Wanda Rostankowska
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